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احمد دنیامالی وزیر ورزش در مراسم »ورزش 
ملی، وفاق ملی« در مجموعه شهدا، تغییرات 
در وزارتخانه اش را قطعی دانست: »تغییرات در 
وزارت ورزش قطعاً انجام می شود. با برنامه هایی 
که داریم و هدفگذاری هایی که کرده ایم، یکسری 
تغییرات داریم. تغییراتی که قطعاً با تدبیر است و 
عجله ای هم نداشتیم. تغییر می تواند یک الزام 
قطعی باشد و ما در آینده در این باره خبرهایی 

خواهیم داشت.«
او که برای دومین بار چوگان را تماشا کرده، قول 
گسترش آن را هم داد: »طی دو ماه گذشته برای 
دومین بار است که به تماشای چوگان آمده ام و از 
این بابت خوشحالم. چوگان ورزش آیینی ما است 
و در آینده خبرهای خوبی از این رشته خواهیم 
شنید. در اولین اقدام برای چوگان، همه استان ها 
صاحب زمین چوگان می شوند و ما این رشته 
را در کشور گسترش می دهیم. چیزی که برای 
ما مهم است، این است که چوگان یک گذشته 

تاریخی در ایران دارد و ورزش ایرانی است، باید 
برای توسعه آن تلاش  کنیم. شرایط را هم برای 
تا وضعیت اسب های  سوارکاری مهیا می کنیم 
مسابقه ای و چوگانی را به شرایطی برسانیم که در 
بحث تدارکات و لجستیک رشته ای مثل چوگان 

بخش خصوصی سرمایه گذاری کند.«
چوگان  به  شهدا  مجموعه  داد  قول  دنیامالی 
داده شود: »پیگیری می کنیم تا مجموعه شهدا 
در اختیار چوگان قرار بگیرد. یکسری مراحل با 
دستگاه های نظارتی داریم که آنها را حل می کنیم. 
اولویت برای ما اختصاص مکان های ورزشی به 
فدراسیون هاست و در سطح استان ها هم باید در 
اختیار هیأت ها باشد. مازاد نیازمان را می توانیم 
به بخش خصوصی بدهیم. قطعاً به رشته های 
و رشته هایی که فضاهای  چوگان و سوارکاری 
محدودی دارند، کمک  می کنیم تا شرایط خوبی 

برای تیم های ملی داشته باشند.«
دنیامالی درباره مراسم بین المللی »ورزش ملی، 

وفاق ملی« گفت: »این برنامه ها برای ما فقط 
بحث ورزشی نیست، بلکه ما تاریخ و ورزش آیینی 
خودمان را به تصویر می کشیم و جوانان با تاریخ 
آن آشنا می شوند. در شاهنامه بحث چوگان آمده 
و این رشته در راستای کمک به پاسداری از وطن 
هم بوده است. در واقع با چوگان آمادگی برای 
رزم را نشان می دادند. چوگان فقط یک ورزش 
نبوده، بلکه آمادگی رزمی قشون ایران در دفاع 

از سرزمین ایران بوده است.«
وزیر ورزش و جوانان در پاسخ به این سؤال که 
»حضور نمایندگان و سفرای کشورهای مختلف 
چقدر نشان دهنده آرامش و امنیت در کشور 
است و با توجه به عدم میزبانی های اخیر، چه 
در  »فضایی  گفت:  می کند؟«  منتقل  را  پیامی 
با  ناامن نشان می دهد.  را  ایران  دنیاست که 
این گونه برنامه ها اعلام می کنیم ایران با قدرت 
در امنیت کامل بسر می برد. این پیامی به همه 
دنیاست که ما مدافع و طرفدار صلح هستیم و 

به هیچ وجه دنبال جنگ نیستیم، اما اگر کشوری 
بخواهد محدوده ما را مورد تعرض قرار بدهد، 
قطعاً با پاسخ سنگین تری مقابل آنها خواهیم 

ایستاد و این یک عزم و باور عمومی است.
ح شده و مسائلی  بحث هایی در منطقه مطر
داریم و به کشورهای منطقه اعلام کردیم به 
هیچ وجه قصد جنگ نداریم. همسایگان ما 
مدافع  که  باشند  داشته  را  اعتماد  این  باید 
امنیت آنها نیز هستیم، اما این را بدانند اگر 
قرار باشد شرایطی به وجود بیاید که نفت صادر 
نکنیم، قطعاً این شامل همه کشورها خواهد 
تا  کنند  کمک  ید  با منطقه  ی  کشورها  . بود
اهمیت منطقه را به کمک یکدیگر برقرار کنیم. 
امروز نمایندگان نظامی کشورهای منطقه و 35 
از کشورهای مختلف در این مراسم  نماینده 
شرکت داشتند. این نشان دهنده امنیت ایران 
است و ما در آینده برنامه های بیشتری در این 

خصوص خواهیم داشت.«

ســـرمربی ســـابق تیم ملـــی کشـــتی فرنگی 
معتقد اســـت بـــرادران  گرایـــی قابلیت های 
فنی بالایی دارند و کار آنها در آلبانی ســـخت 
نیســـت. علـــی اشـــکانی، ســـرمربی ســـابق 
تیـــم ملی کشـــتی فرنگی، درباره مســـابقات 
جهانـــی اوزان غیرالمپیکی گفت: »هر چهار 
کشـــتی گیر اعزامـــی بـــه ایـــن مســـابقات از 
کشـــتی گیران باتجربه و عنوان دار هستند و 
انتظار مردم از آنها همین اســـت که بتوانند 
قهرمانی هـــای قبلی را تکـــرار کنند. من فکر 
می کنـــم آنهـــا می تواننـــد به راحتی ســـکوی 

تیمـــی هم تصاحـــب کنند.« 
او در مـــورد شـــرایط ملی پوشـــان هـــر وزن 
ادامه داد: »ســـال گذشـــته پویـــا دادمرز به 
حریـــف آذربایجانـــی خـــود نتیجـــه را واگذار 
کرد و کشـــتی بســـیار نزدیکی گرفت. یکی از 
حریفان اصلی او که از کشـــور گرجستان هم 
بود متأســـفانه از بین ما رفت. جای تأســـف 
دارد. بـــه نظرم نســـبت به ســـال گذشـــته از 
آمادگی بهتری برخوردار اســـت و حریفانش 

هـــم به نســـبت راحت تر شـــده اند و توانایی 
شکســـت آنها را دارد. دادمرز به اندازه کافی 
تجربـــه به دســـت آورده و فکـــر می کنم الان 
وقت قهرمانی او رســـیده و می تواند به مدال 

طلای این مســـابقات برسد.« 
کشـــتی  ملـــی  تیـــم  بق  ســـا بی  مر ســـر
فرنگـــی در مـــورد تغییـــر وزن محمدرضـــا و 
محمدعلی گرایی گفت: »هر دو کشـــتی گیر 
نسبت به ســـال های قبل کاهش وزن ندارند 
و با یک حریف ســـختی به نـــام کاهش وزن 
روبـــه رو نیســـتند. ایـــن دو کشـــتی گیر قرار 
اســـت در دو وزن جدید روی تشـــک بروند؛ 
هـــر چنـــد کـــه محمدرضا پیـــش از ایـــن در 
وزن ۷۲ کیلوگـــرم بـــه میـــدان رفتـــه بـــود و 
حتی به مدال هم رســـیده اســـت؛ به همین 
خاطـــر من کار این دو کشـــتی گیر را ســـخت 
نمی بینم چون توان پیروزی های ســـخت تر 
از ایـــن را هـــم دارند و مـــا هم انتظـــار داریم 
عملکرد خوبی از آنها ببینیم و روی ســـکوی 

قهرمانی بایســـتند.«

 قـــرارداد پپ گواردیـــولا با منچسترســـیتی در 
پایـــان  فصـــل جـــاری منقضـــی می شـــود و به 
همیـــن علـــت گمانه زنـــی دربـــاره آینـــده  این 
مربی بـــزرگ کاتالان ایـــن روزها داغ اســـت.  
 ســـرخیو آگوئرو، ستاره بزرگ ســـال ها پیش 
منچسترســـیتی، در یک  مصاحبه درباره آینده 
احتمالـــی گواردیـــولا صحبـــت کـــرد. او ایـــن 
گمانه زنـــی  که پپ ممکن اســـت بـــه تیم های 
ســـابقش بارســـلونا یا بایـــرن مونیـــخ  برگردد 
را کامـــلاً رد کـــرد.    آگوئرو به مونـــدو دپورتیوو 
گفـــت: »پـــپ دیگر امـــکان نـــدارد به بارســـا 
یـــا  بایـــرن مونیـــخ برگـــردد. او بـــه هـــر تیمی 
برگردد، حتی تیم های ســـابقش،  باید از اول 
کار را دســـت بگیرد و همـــان کاری را بکند که 
در ســـیتی  دیدیـــم. پپ می خواهـــد تیمش را 
خـــودش ببنـــدد و بســـازد و از اول  بازیکنانی 
که می خواهـــد را جذب کند. این در بارســـا و 
بایرن دیگـــر  غیرممکن اســـت. من مطمئنم 
که پـــپ اگـــر از ســـیتی جـــدا بشـــود فقط به 
 یک تیـــم ملی خواهد رفت.«  ســـتاره ســـابق 

منچسترســـیتی در ادامه گفـــت: »در یک تیم 
ملـــی پـــپ کار  روزانه ســـبکی خواهد داشـــت 
و می تواند بیشـــتر بـــه کاری که دوســـت دارد 
 بپـــردازد: آنالیـــز و تحلیـــل. پـــپ در یک تیم 
ملی بـــزرگ بازیکنان ملی پوش و  بااســـتعداد 
در اختیـــار دارد و می توانـــد در مـــدت خیلی 
کوتاهـــی فوتبال مـــد  نظرش را بـــه آنها تزریق 
کنـــد. البته این به کشـــوری که پـــپ انتخاب 
 می کند بســـتگی دارد. بجز برزیـــل و آرژانتین 
یکـــی دو تیم ملـــی در اروپا  هم هســـت که به 

ســـبک مد نظـــر پپ می خـــورد.«

علی اشکانی: برادران   گرایی کار سختی ندارند آگوئرو ، پپ را به برزیل و آرژانتین نزدیک می داند

بعـــد  الله یف  ســـعد شـــید  لر ا عبد
از دوری نســـبتاً طولانـــی از مســـابقه 
رســـمی، در حالـــی آخریـــن تمرینات 
شـــرکت  بـــرای  را  آماده ســـازی اش 
در مســـابقات جهانـــی آلبانـــی پشـــت 
ســـر می گـــذارد کـــه تغییـــرات او کاملاً 

محســـوس اســـت. 
او چندین مـــدال طـــلای جهانی و دو 
نشـــان طـــلای المپیـــک را در کارنامه 
دارد و پیـــش از محرومیـــت روس ها، 

یکـــی از قهرمانان بـــزرگ و مقتدر وزن 
9۷ کیلوگـــرم بـــوده اســـت کـــه بـــرای 
همراهی روســـیه در 9۲ کیلوگرم، وزن 
خـــود را کم کرده و آخرین عکســـی که 
او از خود منتشـــر کرده است، نشان از 

تغییر فاحـــش تانک روســـی دارد. 
صورت عبدالرشـــید ســـعدالله یف لاغر 
و اســـتخوانی تر شـــده و مشخصاً تغییر 
وزن را بـــه روزهای آخر موکـــول نکرده 
و بـــه نظـــر می رســـد در تیرانـــا بـــرای 

رســـیدن به ســـر وزن قانونی، مشکلی 
نداشـــته باشـــد اما اینکه ایـــن کاهش 
وزن می توانـــد از چابکـــی او کـــم کرده 
و یـــا روی کیفیـــت کشـــتی اش تأثیـــر 
منفـــی بگـــذارد، چیزی اســـت که باید 

در تشـــک تیرانـــا آن را دید. 
زائـــور اوگویـــف، اینالبـــک شـــری یف، 
ماگومایف و عبدالرشـــید سعدالله یف، 
تیـــم روســـیه را در مســـابقات جهانی 
اوزان غیرالمپیکی تشـــکیل می دهند.

وزیر ورزش تأکید کرد
تغییرات بدون عجله و با تدبیر انجام می  شود

تغییر چهره 
تانک روسی 
برای جهانی 
آلبانی

 باید عقب ماندگی
 از سایر مدعیان را جبران کنیم

 آنچلوتی: ما به هر دو نسخه 
بارسا احترام می گذاریم

 فلیک: همه بازیکنان 
مشتاقانه منتظر این بازی هستند

 علی احمدی وفا: 
طلای بزرگسالان را می خواهم

سجاد مشایخی: لیگ 
اصلاً کیفیت ندارد

فلسفه بارسلونا 
عوض شده است

آرزو دارم مثل 
سوریان باشم

 رئال نیستیم که 
به داوری توجه کنیم
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امباپه، پاری سن ژرمن را محکوم کرد
  قرار است کمیسیون مشترک استیناف لیگ حرفه ای فوتبال 
فرانسه )LFP( رأی خود را در مورد دعوای حقوقی بین کیلیان 
امباپه و باشگاه سابقش پاری سن ژرمن اعلام کند. بر اساس 
اطلاعات روزنامه اکیپ، قرار است این تصمیم به نفع این 
مهاجم فرانسوی باشد که 55 میلیون یورو دستمزد پرداخت 

نشده و پاداش از باشگاه پاریسی  طلب می کند.
امباپه  برای  پیروزی دیگر  تأیید شود، یک  این حکم  اگر   
باشگاه  بتدا  ا بود.  خواهد  بقش  سا باشگاه  بل  مقا در 
پاری سن ژرمن با ارائه مدارکی به فدراسیون فوتبال موفق 
شده بود در پرداخت این پول رأی را به نفع خودش بگیرد. 
با این حال امباپه اصرار داشت که پاری سن ژرمن باید بدهی 
مالی خود را تسویه کند و همین امر باعث شد که در دادگاه 

این پرونده را بررسی کنند.
 در حالی که پی اس جی این گزینه را پیش روی دارد تا پرونده 
را به کمیسیون تجدید نظر بالاتر تحت نظارت فدراسیون 
فوتبال فرانسه )FFF( برساند، این روند ممکن است در 
بازه زمانی طولانی تری ادامه یابد. علاوه بر این، این پرونده 
معرض  در  حتی  یا  برسد  اداری  دادگاه های  به  می تواند 
میانجی گری در کمیته ملی المپیک و همچنین وزارت ورزش 

فرانسه قرار بگیرد.
 در همین حال امباپه راه های دیگری مانند ارجاع پرونده به 
یوفا یا دادگاه کار فرانسه را پیش روی خود دارد. این درگیری 
حقوقی توجه سراسر جهان فوتبال را به خود جلب کرده، نه 
تنها به دلیل مبلغی که امباپه می خواهد، بلکه به دلیل تأثیری 
که این پرونده می تواند بر روابط قراردادی آینده بین بازیکنان 

و باشگاه ها داشته باشد.

اعتراض هافبک سیتی به فشردگی مسابقات
از بهترین بازیکنان حاضر در  فودن فصل گذشته یکی 
ترکیب منچسترسیتی بود و عملکرد خوبش به این تیم 
در کسب چهارمین عنوان قهرمانی متوالی در رقابت های 
لیگ برتر انگلیس هم کمک کرد و باعث شد که عنوان 
بهترین بازیکن فصل این مسابقات را هم از آن خود کند.

 این بازیکن فصل گذشته ۲۷ گل برای سیتی به ثمر رساند 
و پس از پایان فصل هم راهی اردوی تیم ملی انگلیس 
شد تا به آنها در صعود به دیدار فینال رقابت های جام 
ملت های اروپای ۲۰۲۴ کمک کند، هرچند که توانست 
جام قهرمانی را برای آنها به ارمغان بیاورد و به عنوان نایب 

قهرمانی رضایت داد.
 اما شرایط در این فصل به شکل متفاوتی برای فودن پیش 
رفته و تنها ۱9۰ دقیقه در لیگ برتر به میدان رفته است. او 
در گفت وگو با سایت رسمی سیتی درباره دلیل این افت 
و تغییر به خبرنگاران گفت: »سال گذشته تعداد بازی ها 
خیلی زیاد بود و من در دیدارهای بسیاری برای سیتی به 
میدان رفتم. با تمام وجودم در همه مسابقات بازی کردم. 
در حالی بار دیگر به اردوی سیتی برای فصل جدید اضافه 
شدم که خستگی فیزیکی داشتم و البته که این طبیعی 
است. رودری هم به همین شکل برگشت. با توجه به تعداد 
مسابقاتی که در آن حضور داشتیم، این وضعیت عادی 
است. بالاخره هر بازیکنی در مرحله ای به این وضعیت 
واکنش نشان خواهد داد. من در حال حرکت در مسیر 
درست هستم و سعی می کنم به بهترین شرایط برگردم.«

نیما اندرز به اسپانیا رفت
 ستاره نوجوانان ایران در لگانس

نیمـــا انـــدرز یکـــی از ســـتارگان تیم ملـــی نوجوانـــان ایران 
در جـــام جهانی ســـال گذشـــته، رســـماً راهی تیـــم لگانس 
اســـپانیا شـــد که این فصل در ســـطح اول فوتبال این کشور 

حضور دارد. 
ایـــن مدافـــع ایرانی که بـــا تیـــم لگانـــس »B« کارش را آغاز 
کرده اســـت، در اردوی اخیر تیم زیر ۱۷ ســـال ایران در دبی 
دچار مصدومیت شـــد، به همین خاطـــر در حال حاضر در 
حال ریـــکاوری و انجـــام تمرینـــات انفرادی زیـــر نظر مربی 
بدنســـاز اســـت تا به شـــرایط بـــازی برســـد. وی در فوتبال 
ایران، بـــرای تیم آکادمی کیـــا بازی می کـــرد و از محصولات 

این باشـــگاه محســـوب می شود.
 بنـــا بر صحبت هـــای مدیر برنامه ایـــن بازیکـــن، نیما اندرز 
بـــرای پیوســـتن بـــه لگانـــس، پیشـــنهاداتی را از تیم هـــای 
پرســـپولیس و اســـتقلال رد کرده اســـت و مذاکـــرات برای 
پیوســـتن او به اســـپانیا از زمســـتان سال گذشـــته پیگیری 
شـــده بـــود و ایـــن بازیکن جـــوان پـــس از جدایی ســـامان 
تورانیان از اســـتقلال، مورد توجه آبی پوشـــان قـــرار گرفته 

 . د بو
نیمـــا انـــدرز زیـــر نظـــر خوســـه لوئیـــس کاپدویا بـــه دوران 
حرفـــه ای اش ادامـــه خواهد داد و این شـــانس را دارد که در 
صـــورت درخشـــش در این تیـــم بتوانـــد به تیـــم اصلی این 

باشـــگاه کـــه در لالیگا رقابـــت می کنـــد، راه یابد.

 
مراغه چیان: باید به موسیمانه زمان داد

پیشکســـوت اســـتقلال گفت: باید بـــه موســـیمانه زمان داد 
زیرا او می تواند اســـتقلال را به جایگاه اصلـــی اش برگرداند.

ســـعید مراغه چیـــان در خصـــوص انتخـــاب موســـیمانه بـــه 
عنوان ســـرمربی جدید اســـتقلال گفت: موســـیمانه رزومه 
خوبـــی دارد و امیـــدوارم اســـتقلال را بـــه جایـــگاه اصلی اش 
برســـاند. به نظـــرم او می توانـــد ایـــن کار را انجام دهـــد زیرا 

نفـــرات خوبـــی داریم.
پیشکســـوت اســـتقلال در خصـــوص دیـــر شـــدن تعویـــض 
ســـرمربی تصریح کـــرد: بهتر بود که ســـرمربی با شـــناخت 
بـــالا از بازیکنان بـــه کار می پرداخـــت و این مســـأله نیازمند 
انتخـــاب زودتر بود. باید به ســـرمربی جدیـــد مهلت بدهند 
تـــا تفکراتش را جـــا بیندازد و بتوانـــد موفق شـــود. او نیاز به 

زمان دارد.
مراغه چیان در مـــورد عملکرد بختیاری زاده عنـــوان کرد: در 
بـــازی اول زیر نظر ســـهراب خوب بودیـــم، در نیمه اول بازی 
دوم هم خـــوب بودیم. خیلی از عملکـــرد ضعیف ذوب آهن 
تعجـــب کـــردم. در نیمـــه دوم امـــا اشـــتباهات مدافعان ما 
وحشـــتناک بـــود. حســـینی هم که یـــک وزنه اســـت، نبود و 
آن نتیجـــه رقم خورد. بـــازی مقابل ذوب آهـــن از نظر روحی 
روانی و امتیازی برای اســـتقلال اهمیت داشت. اگر حسینی 

بود، آن شکســـت را متحمل نمی شـــدیم.
بازیکن اسبق اســـتقلال در مورد شانس قهرمانی آبی پوشان 
تهرانی اظهار داشـــت : اســـتقلال توانایی بازگشت به جمع ۴ 
تیم بـــالای جـــدول را دارد. بازیکنان خوب هســـتند و رزومه 
ســـرمربی هـــم خـــوب اســـت. می توانیم بـــه آینـــده امیدوار 
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وزیر ورزش تأکید کرد

تغییرات بدون 
عجله و با تدبیر 
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ستاره می خواهم
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پرسپولیس - شمس آذر
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خیبر خرم آباد-استقلال

17:00

جدال با حریف شوک زده
علیپور در پرتغال هم وینگر بازی کرده بود

گاریدو: هالند هم چهار بازی گل نزد

 قهرمانی امیدهای کشتی فرنگی 
با هفت مدال در 9 وزن

فتـــح تیــرانــا
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رئال مادرید - بارسلونا
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بعد از غلبه بر آلمانی ها
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زمان انتقام
در ال کلاسیکو 



یـــادآور  تماشـــای فوتبـــال در ورزشـــگاه ها 
خاطرات بســـیاری اســـت و هواداران فوتبال 
ایران خاطـــرات زیادی از تماشـــای بازی های 
تیـــم محبوب شـــان در ورزشـــگاه دارنـــد و 
همیشـــه این خاطرات را در ذهـــن خود مرور 
می کنند امـــا امســـال تماشـــاگران ایرانی در 
رده ملـــی و باشـــگاهی از تماشـــای دیدارهای 
تیـــم محبوبشـــان از روی ســـکوی ورزشـــگاه 
محـــروم هســـتند. لغـــو میزبانـــی تیم هـــای 
ایرانـــی و بـــازی در زمیـــن بی طـــرف یکـــی از 
چالش های جدیـــد فوتبال ایران محســـوب 
می شـــود و ایـــن موضـــوع چند ماهی اســـت 
کـــه گریبانگیر فدراســـیون فوتبـــال و 4 تیم 
ایرانی اســـتقلال، پرســـپولیس، ســـپاهان و 
تراکتور در لیگ نخبگان آســـیا و لیگ ســـطح 

دو آســـیا شـــده است.
در حالـــی کـــه بازی هـــای خانگـــی یکـــی از 
بـــرای تیم هـــا محســـوب  امتیـــازات مهـــم 
می شـــود، اما فوتبـــال ایران از ایـــن موهبت 

محـــروم اســـت و تیم ها بـــه دلایـــل مختلف 
برای برگزاری بازی های خانگی به کشـــورهای 
دیگـــر مثل امـــارات ســـفر می کننـــد. البته با 
توجه به فضـــای کنونی ایـــن محرومیت تنها 
مختص فوتبال نیســـت و ســـایر رشته ها هم 
با چنیـــن شـــرایطی مواجه هســـتند. در این 
بین فدراســـیون فوتبال در روزهای گذشـــته 
بـــا ارســـال نامـــه مهمـــی بـــه فیفا خواســـتار 

بازپس گیـــری میزبانـــی ایران شـــد.
فدراســـیون فوتبال در این نامه بـــه میزبانی 
تیـــم ملـــی از قطـــر در امـــارات اشـــاره کرد و 
نارضایتـــی و اعتـــراض خود را دربـــاره تصمیم 
جابه جایـــی مســـابقه تیـــم ملـــی بـــه گوش 
مســـئولان فیفـــا رســـاند. فدراســـیون اعلام 
کرد کـــه این موضوع باعـــث ناراحتی عمومی 
در بیـــن هـــواداران فوتبالی شـــده اســـت که 
مشـــتاقانه در سراســـر کشـــور منتظـــر ایـــن 
بازی بودند. فدراســـیون فوتبـــال به برگزاری 
بازی های چند هفته گذشـــته در کشور اشاره 
داشـــت و بیان کرد که 3 بـــازی لیگ نخبگان 
آســـیا و 2 بـــازی لیگ قهرمانان آســـیا ســـطح 
2 در شـــهرهای مختلـــف کشـــورمان بـــدون 
هیـــچ گونـــه مشـــکل و نگرانی برگزار شـــد و 
نگرانـــی ای در ایـــن خصوص وجود نداشـــته 
و نـــدارد. عـــلاوه بر ایـــن فدراســـیون فوتبال 
اعـــلام داشـــت کـــه در لحظـــه نـــگارش این 

نامه پروازهـــای کلیه خطـــوط هوایی داخلی 
و چندیـــن شـــرکت هواپیمایـــی بین المللی 

فعال اســـت.
در ایـــن بیـــن مســـئولان بلندمرتبـــه ورزش 
کشـــورمان هم تحرکاتی برای بـــاز پس گیری 
میزبانـــی تیم ملی و تیم هـــای ایرانی در لیگ 
نخبـــگان و ســـطح 2 آســـیا انجـــام داده اند. 
محمد شروین اســـبقیان، معاون وزیر ورزش 
و جوانـــان با اشـــاره بـــه پیگیری جـــدی این 
وزارتخانه، فدراســـیون فوتبـــال و وزارت امور 
خارجـــه بـــه منظـــور بازپس گیـــری میزبانی 
ایرانـــی در رقابت هـــای  تیم هـــای فوتبـــال 
انتخابی جام جهانـــی و لیگ نخبگان، اظهار 
کـــرد: »در ایـــن خصـــوص امـــور بین الملـــل 
وزارت ورزش جوانان و نیز فدراسیون فوتبال 
مکاتباتی داشـــته و پیگیری جدی با دســـتور 
وزیر در حال انجام اســـت و وزارت خارجه نیز 
در حوزه دیپلماســـی خارجی اقدامات لازم را 

در دســـتور کار قرار داده اســـت.«
عـــلاوه بر این احمـــد دنیامالـــی، وزیر ورزش 
و جوانـــان هـــم اعـــلام کـــرد: »در خصـــوص 
میزبانی هـــا فضایی به وجود آوردند تا نشـــان 
دهند ایران ناامن اســـت در صورتی که کشور 
ما در امنیت کامل به ســـر می بـــرد و این پیام 
را به دنیـــا منتقل می کنیم کـــه مدافع صلح 

هســـتیم و به دنبال جنگ نیســـتیم.

خبر و مصاحبه

عیادت وزیر ورزش و جوانان از 
محمد نصیری

احمد دنیامالی، وزیـــر ورزش و جوانان با حضور در یکی 
از بیمارســـتان های تهـــران از محمد نصیـــری وزنه بردار 
پرافتخـــار ایـــران عیـــادت کـــرد. وزیـــر ورزش ضمـــن 
گفت وگو با پزشـــکان و رئیس بیمارســـتان و با قدردانی 
از تلاش هـــای انجام گرفته بـــرای مداوای ایـــن قهرمان 
نـــام آور، آخریـــن وضعیت محمـــد نصیری را جویا شـــد. 
دنیامالی از رئیس فدراســـیون پزشکی ورزشی خواست 
تمامی تمهیدات لازم برای رســـیدگی به وضعیت نصیری 
اندیشیده شـــود. نصیری با پنج مدال قهرمانی جهان و 
یـــک طلا، یک نقـــره و یک برنـــز المپیـــک از نامدارترین 
ورزشـــکاران تاریخ ورزش ایران به حســـاب می آید و یکی 

از مشـــاهیر وزنه برداری جهان اســـت.

رده بندی جدید فیفا
یوزهای ایرانی همچنان دوم آسیا

فدراســـیون بین المللـــی فوتبـــال )فیفـــا( جدیدترین 
رده بنـــدی تیم هـــای ملـــی را معرفـــی کرد کـــه تیم ملی 
کشـــورمان بدون تغییر در جایگاه دوم آســـیا قرار دارد. 
در این فهرســـت تیم ملی کشـــورمان همچنان نسبت 
به ماه گذشـــته بـــدون تغییر پـــس از ســـامورایی ها در 
جایگاه دوم آســـیا و نوزدهـــم جهان قـــرار دارد. در این 
فهرســـت تیم های آســـیایی از جمله ژاپـــن، ایران، کره 
جنوبی، اســـترالیا و قطر بـــه ترتیب در جایـــگاه ۱۵، ۱۹، 
22، 24 و 4۶ جهانـــی قـــرار گرفته انـــد. گفتنی اســـت 
پس از آرژانتین تیم های فرانســـه، اســـپانیا، انگلیس، 
برزیـــل، بلژیـــک، پرتغـــال، هلنـــد، ایتالیـــا و کلمبیا در 

جایـــگاه دوم تا دهم این فهرســـت قـــرار دارند.

تجهیز ورزشگاه غدیر اهواز
در ادامـــه تجهیز، بهســـازی و توســـعه ورزشـــگاه غدیر، 
گیت های ورودی این ورزشـــگاه رســـید و به زودی نصب 
خواهد شـــد. ایـــن گیت هـــای ورودی هوشـــمند بوده 
و توســـط متخصصان داخلـــی و برابر با اســـتانداردها و 
تکنولوژی هـــای روز دنیا ســـاخته شـــده کـــه متصل به 
سیســـتم مرکز رایانه ای و اینترنتی هســـتند. ورزشـــگاه 
غدیر کـــه ســـال ها بلاتکلیـــف و متروکـــه مانـــده بود، 
مهرمـــاه ۱4۰۱ و طی تفاهمنامه ای به شـــرکت گروه ملی 
فولاد ایران و باشـــگاه اســـتقلال خوزســـتان واگذار شد 
و به چرخه ورزشـــگاه های کشـــور بازگشت و در چندین 
فاز وضعیت آن ســـاماندهی و بهســـازی شد و تعمیرات 

اساســـی در آن صورت گرفت.

شکست ۴ گله تیم ملی در تقابل با پیرمردها
انتظار برای برخورد AFC با کره شمالی

تیم ملی فوتبـــال نوجوانان کشـــورمان کـــه اولین بازی 
خود در گـــروه A مرحلـــه مقدماتی جـــام ملت های زیر 
۱۷ ســـال آســـیا را با برتـــری ۷ بر یک مقابـــل هنگ کنگ 
پشت ســـر گذاشـــته بـــود، چهارشـــنبه شـــب بـــا نتیجه 
عجیب 4 بر یک مغلوب کره شـــمالی شـــد. در این بازی 
ماهان مشابه، ابوالفضل کاظمی، محمدرضا بنی تمیم، 
مرتضـــی علـــی بالـــدی)۷۸- امیرحســـین شـــجاعی(، 
محمدامیـــن حســـینی، عرفـــان یوســـف زاده، علـــی 
جلوخانی، محـــراب بادلـــه )۵۵- عرفـــان خدادادیان(، 
امیـــد قره چماقلـــو )۶۹- ماهـــان علیپـــور(، امیرمحمد 
بوســـتانی )۶۹- ایلیـــا احمدی منش( و ســـلمان غفاری 
)۷۸- علیرضـــا یاری نســـب( برای ایران بـــه زمین رفتند.

عرفان خدادایان در دقیقه ۵+۹۰ تـــک گل ایران را به ثمر 
رســـاند و ری کانگ ریـــم )2،2( کیم یو جیـــن )۵۰(، چوئه 
سونگ هون )۷۶- پنالتی( و پاک کوانگ سونگ )۹۰( هم 
برای کره شـــمالی موفـــق به گلزنی شـــدند. تیـــم فوتبال 
نوجوانان کره شـــمالی با ایـــن پیروزی ۹ امتیازی شـــده و 
صدرنشـــینی اش را حفظ کرد و شـــاگردان چمنیان نیز با 
3 امتیاز و تفاضل گل بهتر نســـبت به سوریه در رتبه دوم 
باقی ماندنـــد. هرچند نتیجه رقم خورده نشـــان می دهد 
شـــاگردان عباس چمنیـــان در این بـــازی ایرادهای فنی 
زیادی داشـــته اند اما بایـــد به یک نکته اشـــاره کرد؛ طبق 
تصاویـــری کـــه از ایـــن مســـابقه در اختیار رســـانه ها قرار 
گرفته چهـــره برخی بازیکنان حریف با ســـن قانونی برای 
حضور در مســـابقات زیر ۱۷ ســـال مطابق نیســـت و آنها 
سن بیشـــتری از یک بازیکن رده ســـنی نوجوانان دارند.

با ایـــن تفاســـیر انتظـــار مـــی رود AFC بـــزودی بـــه این 
پرونده رســـیدگی کرده و اگـــر تخلف کره ای هـــا با انجام 
آزمایش هـــای لازم محـــرز شـــد، آنهـــا را بـــا جریمه های 
ســـنگینی مواجـــه کند. جـــدا از ایـــران برخـــی تیم های 
دیگر حاضـــر در این گروه مثل اردن نیـــز پیگیر وضعیت 
ســـن بازیکنان کره شمالی هســـتند. در این شرایط تیم 
ملـــی نوجوانان ایران ســـاعت 2۱:3۰ دیشـــب به مصاف 

ســـوریه رفت.
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حدود 2 ســـال تا آغاز مسابقات جام جهانی 
2۰2۶ باقی مانده اســـت و تیـــم ملی در حال 
حاضـــر با حضور در رده نخســـت گـــروه A در 
مســـابقات انتخابـــی، شـــرایط خوبـــی برای 
صعود بـــه جـــام جهانـــی دارد. در ایـــن بین 
بحث حضور صرف در جـــام جهانی پیش رو 
برای علاقه مندان فوتبال در کشورمان کافی 
نیســـت و حالا تنها موردی که می تواند منجر 
به رضایـــت هواداران تیم ملی باشـــد، صعود 
از مرحلـــه گروهی جام جهانی 2۰2۶ اســـت.
در  فوتبـــال  کارشـــناس  اقبالـــی،  مســـعود 
خصـــوص ابـــزار لازم بـــرای صعـــود از مرحله 
گروهـــی جـــام جهانـــی پیـــش رو بـــه »ایران 
ورزشی« می گوید: »ســـرعت در فوتبال امروز 
نقش بســـیار ویژه ای دارد و ســـرعت انفجاری 
بازیکنان یکی از پارامترهای موفقیت اســـت 
کـــه ایـــن موضـــوع در تمرینات بـــه بازیکنان 
آموزش داده می شـــود. در واقـــع بازیکنان ۱۸ 
تـــا 22 ســـاله افرادی هســـتند کـــه می توانند 
پارامتر ســـرعت را بـــه خوبی اجـــرا کنند چرا 
که بازیکن 2۵ ســـال به بالا قابلیت جسمانی 
خود را از دســـت می دهد و بدن او با گذشت 

از این ســـن، رو به تحلیـــل می رود.«

او می افزایـــد: »در حـــال حاضـــر مهم تریـــن 
اولویت در تیم ملی حضـــور بازیکنان جوان 
اســـت چرا که بازیکنان جـــوان انگیزه زیادی 
برای حضـــور در جام جهانـــی و موفقیت در 
ایـــن جام دارند. این در حالی اســـت که اکثر 
بازیکنـــان کنونـــی تیم ملـــی تجربـــه حضور 
در جـــام جهانـــی و جـــام ملت هـــا را دارند و 
انگیـــزه زیادی برای حضـــور در جام جهانی و 
کســـب موفقیت در این مســـابقات ندارند و 
تنهـــا چند بازیکن جـــوان در تیم ملی حضور 
دارنـــد که البتـــه از این بازیکنـــان جوان هم 
اســـتفاده نمی شـــود و در ایـــن شـــرایط این 
بازیکنـــان جـــوان نمی توانند پشـــتوانه تیم 

باشند.« ملی 
این پیشکســـوت فوتبـــال صحبت های خود 
را ایـــن گونـــه ادامـــه می دهـــد: »از نظـــر من 
نیـــاز اصلـــی تیـــم ملـــی خودباوری اســـت و 
بـــرای رســـیدن به ایـــن موضـــوع هـــم باید 
بازیکنـــان جـــوان در تیم ملی حضـــور یابند 
که این بازیکنـــان باید در باشـــگاه های خود 
کســـب تجربه کنند و پـــس از آن به تیم ملی 
بیاینـــد و با بـــازی در تیم ملی بـــه خودباوری 
برســـند. در حـــال حاضـــر ۵ الـــی ۶ بازیکن 
جوان هســـتند که می توانند در ترکیب تیم 
ملـــی باشـــند و برای تیـــم ملی بـــازی کنند و 
حضور در مســـابقات انتخابی جـــام جهانی 
زمان مناســـبی بـــرای اســـتفاده از بازیکنان 

جوان اســـت.«
او می گویـــد: »قرار بـــر این بود کـــه تیم ملی 
با شـــیب ملایم به ســـوی جوانگرایـــی برود 
که البتـــه ایـــن موضـــوع در تیم ملـــی دیده 
نمی شـــود و همیشـــه تیم ملی با یک ترکیب 
تکـــراری بـــه زمیـــن مـــی رود. ایـــن در حالی 
اســـت کـــه باید بـــه ترکیـــب تیم ملـــی تنوع 
داد و از حضـــور بازیکنـــان جـــوان اســـتفاده 
کـــرد. پـــس از آن بـــرای ایـــن تیـــم بازی های 
تدارکاتـــی خوبی در نظر بگیریم، بازی مقابل 
تیم های درجه یـــک دنیا نه دیـــدار تدارکاتی 
با تیم هایی همچـــون هنگ کنگ و تیم های 
درجه 2 آسیایی. برای رســـیدن به این موارد 
بایـــد سیاســـت های تیـــم ملی تغییـــر کند تا 
تیم ملی کشـــورمان بتواند در جـــام جهانی 

موفق باشـــد.«
اقبالـــی در خصوص این موضـــوع که فوتبال 
مـــا صرفـــاً بـــه ســـمت نتیجه گرایـــی رفته و 
مربیـــان باشـــگاه ها جســـارت اســـتفاده از 
بازیکنـــان جـــوان را ندارنـــد، بیـــان می کند: 
»ایـــن سیاســـتی اســـت کـــه بایـــد توســـط 
فدراســـیون فوتبال اعمال شود، فدراسیون 
بایـــد تیم هـــا را اجبـــار کنـــد تـــا در ترکیـــب 
اولیه شـــان ۵ الـــی۶ بازیکـــن جوان داشـــته 
باشـــند. بـــا ایـــن شـــرایط می تـــوان امیدوار 
بود تا در ســـال های آینـــده 2 تیم ملی خوب 

داشـــته باشیم.«

مصاحبه

بهـــزاد داداش زاده، ملی پـــوش اســـبق فوتبال 
کشـــورمان بـــا اشـــاره بـــه شـــرایط تیـــم ملی و 
نقدهایـــی کـــه به ایـــن تیـــم می شـــود، اظهار 
داشـــت: »تیـــم ملی متعلـــق به مردم اســـت و 
امیـــر قلعه نویـــی کـــه در حال حاضـــر هدایت 
این تیـــم را بـــر عهـــده دارد، امانتداری اســـت 
کـــه مســـئولیت پذیرفتـــه و تـــلاش می کند تا 
ایـــن تیم به نتیجه برســـد. متأســـفانه در چند 
وقـــت اخیـــر نقدهایـــی از تیـــم ملی می شـــود 

که درســـت نیســـت و به نظر می رســـد بیشـــتر 
مغرضانه باشـــد.«

او در ادامـــه افـــزود: »برخـــی افراد کـــه ادعای 
کارشناســـی و تحلیل دارند و از تیـــم ملی ایراد 
می گیرنـــد کجـــای فوتبـــال مـــا هســـتند و چه 
ســـابقه و پشـــتوانه ای دارند که اینگونه به همه 
چیـــز می تازند؟ همیـــن افراد در گذشـــته تیم  
داشـــتند اما چه کردند و چه نتایجی به دســـت 
آوردنـــد؟ ایـــن افرادی کـــه امروز نقـــد می کنند 

چه کار خاصـــی در فوتبال انجـــام دادند که به 
آن می بالند و هر کجا که بودند عملکردشـــان 

روشن و مشـــخص است.«
پیشکســـوت فوتبـــال کشـــورمان یادآور شـــد:  
»چـــرا برخـــی  از بـــردن تیـــم قطـــر خوشـــحال 
نشـــدند؟ ما با یـــک برد شـــیرین و پـــرگل آنها 
را شکســـت دادیم امـــا برخی ناراحـــت بودند. 
تیـــم ملی مشـــکل دارد و این را همـــه می دانیم 
امـــا باید دیـــد چـــرا ایـــن اتفاقـــات در تیم رخ 
می دهد. فرامـــوش نکنیم برخـــی از بازیکنان 
ما آن شـــرایط قبلی و آرمانی خـــود را ندارند و از 
آمادگی دور هســـتند، قلعه نویـــی باید بازیکنی 
را پیـــدا کند کـــه در حد تیـــم ملی بـــوده و این 
آمادگی را داشـــته باشـــد تـــا در بازی های مهم 

بـــه میدان برود و این مســـائل یک  شَـــبه قابل 
انجام نیســـت.«

داداش زاده گفـــت: »ایرادی نـــدارد از تیم ملی 
و قلعه نویـــی انتقـــاد شـــود امـــا باید ســـازنده 
باشـــد نه تخریب کننده. برخی دوســـت دارند 
بـــه نوعـــی حـــرف بزننـــد که دیـــده شـــوند اما 
اگـــر فـــردا صبح بـــه آنها ســـمتی در تیـــم ملی 
داده شـــود،  ســـکوت می کننـــد و دیگـــر انتقاد 
نمی کننـــد چرا کـــه منافع ملی بـــرای آنها مهم 
نیست، منافع شـــخصی  برای  آنها اهمیت دارد 
و می خواهنـــد بـــه اهدافـــی که دارند برســـند. 
یـــک نفر می خواهد دیده شـــود و بـــه دنبال آن 
اســـت تا خـــودش را در بیـــن مردم به شـــکلی 

متفاوت نشـــان بدهد.«

داداش زاده: انتقادها از تیم ملی به خاطر دیده شدن است

قطر را بردیم اما برخی ناراحت شدند

فدراسیون: سلب میزبانی ها باعث ناراحتی هواداران شده است

دیپلماسی، راه حل مشکل میزبانی ایرانی ها
پس از پیروزی خفیف اینتر مقابل یانگ بویز

اینزاگی: طارمی هم می توانست پنالتی را بزند

مهم ترین اولویت تیم ملی حضور بازیکنان جوان است

اقبالی: باید سیاست های فدراسیون فوتبال تغییر کند

در چهارچـــوب هفتـــه ســـوم لیـــگ 
قهرمانـــان اروپـــا چهارشـــنبه شـــب 
اینتـــر و یانـــگ بویز در ســـوئیس به 
مصـــاف یکدیگر رفتند کـــه این بازی 
بـــا برتـــری یـــک بـــر صفـــر میهمان 
ایـــن  ایتالیایـــی همـــراه شـــد. در 
دیـــدار ســـیمونه اینزاگـــی تصمیـــم 
گرفـــت دو مهاجـــم نیمکت نشـــین 
تیم یعنـــی مهـــدی طارمـــی و مارکو 
آرناتوویـــچ را در ترکیـــب اصلی قرار 
دهـــد که نفـــر دوم فرصـــت گلزنی از 
روی نقطـــه پنالتی در دقیقـــه 4۸ را 
از دســـت داد. ایـــن فرصت ســـوزی 
می توانســـت به بهای از دست رفتن 
دو امتیـــاز بـــرای اینتـــر تمام شـــود 
امـــا تعویض هـــای اینزاگـــی کـــه بـــا 
وارد کـــردن دو مهاجـــم نـــوک اصلی 
تیـــم، )مارتینـــس در دقیقـــه ۶۱ بـــه 
جای آرناتوویـــچ و مارکوس تورام به 
جای مهدی طارمـــی در دقیقه ۷۶( 
مانع از این اتفاق شـــد و جانشـــین 
طارمـــی در دقیقـــه ســـوم وقت های 
تلف شـــده قفل دروازه  را شکســـت. 
این مســـأله سبب شـــد خبرنگاران 
در انتهـــای بازی از اینزاگی بپرســـند 
آیا بهتـــر نبود کـــه از همـــان ابتدا با 

دو مهاجـــم اصلـــی اش بـــه میـــدان 
 بـــرود امـــا او از تصمیـــم خـــود دفاع 

کرد.
اینزاگی به شـــبکه اســـکای اسپورت 
ایتالیـــا گفـــت: »راضـــی هســـتم اما 
ایـــن را هـــم می دانیم که داشـــتن ۵ 
فرصت تعویض چقدر مهم بود و به 
ما کمک کرد. فوتبـــال از این لحاظ 
عوض شده است. در مسابقه قبلی 
مقابـــل رم هم من واکنـــش خوبی 
از بازیکنان تعویضـــی دیدم و در این 
بازی هم بیشـــتر از هر زمان دیگری 
بـــه مشـــارکت همـــه بازیکنان مـــان 
نیاز داشـــتیم. مشـــکلاتی پیش آمد 
کـــه انتظـــارش را داشـــتیم امـــا تیم 
روحیـــه فوق العـــاده اش را نشـــان 
داد. از اینکـــه ۵ بـــرد متوالی کســـب 
کرده ایم خوشـــحالیم و می خواهیم 
بـــه همیـــن رونـــد ادامه دهیـــم. در 
بـــازی یکشـــنبه برابر رم، فراتســـی و 
دفـــرای بدون آنکه حتـــی گرم کنند 
بـــه زمیـــن رفتنـــد و جـــزو بهتریـــن 

بازیکنان مـــان بودند.«
ســـرمربی اینتر دربـــاره تصمیم خود 
بـــرای دادن ضربـــه پنالتـــی کســـب 
شـــده توســـط دنـــزل دومفریس به 

آرناتوویـــچ عنـــوان کـــرد: »در غیاب 
چالهان اوغلـــو؛ طارمـــی و آرناتوویچ 
پنالتی زنـــان تیم ما بودنـــد. طارمی 
هـــم می توانســـت پنالتـــی را بزنـــد. 
پنالتی هـــا  زدن  بـــرای  آرناتوویـــچ 
گزینه بســـیار قابل اعتمادی اســـت 
اما مشـــکل ایـــن بود کـــه دروازه بان 
حریف واکنش بســـیار خوبی نشان 
داد. او نبایـــد نگران باشـــد و باید به 
کارش ادامه دهد تـــا همچنان برای 

مـــا بازیکنی مهم باشـــد.«
در ایـــن بیـــن پیـــروزی اینتـــر با یک 
اتفـــاق ناگـــوار هـــم بـــرای اینزاگـــی 
همراه بود و آن مصدومیت کارلوس 
آگوســـتو بود کـــه به نظر می رســـید 
دچار کشـــیدگی همســـترینگ شده 
اســـت و احتمـــالاً او را بـــرای چنـــد 
هفتـــه از میادیـــن دور نگـــه خواهد 
داشـــت. این در حالی اســـت که در 
فهرســـت مصدومان تیم، بازیکنان 
دیگری مانند هاکان چالهان اوغلو، 
فرانچســـکو آچربـــی و کریســـتین 
اصلانی دیـــده می شـــوند و این تیم 
در هفتـــه پیش رو، نبردی حســـاس 
بـــا رقیب دیرینـــه  اش یوونتوس هم 

دارد.

تیـــم ملـــی فوتســـال ایـــران در رقابت هـــای جام 
جهانـــی 2۰24 ازبکســـتان نتوانســـت عملکـــرد 
موفقـــی از خـــود به نمایـــش بگذارد و شـــاگردان 
وحیـــد شمســـایی در مرحله یک هشـــتم نهایی 
برابـــر مراکش تـــن به شکســـت دادنـــد و وداعی 
زودهنـــگام از جام جهانی داشـــتند. این مســـأله 

موجب نارضایتـــی اهالی فدراســـیون از عملکرد 
شمســـایی شـــد و خبرهـــا حاکی از آن اســـت که 
پایـــان همـــکاری تیـــم ملی بـــا وحید شمســـایی 
قطعـــی اســـت امـــا بـــه نظـــر می رســـد انتخـــاب 
ســـرمربی جدیـــد تیـــم ملـــی اولویـــت نخســـت 

فدراســـیون فوتبال نباشـــد.

تقویم بین المللی فوتســـال به گونه ای اســـت که 
در ماه های آینده خبری از مســـابقات بین المللی 
نیســـت. دوره بعدی رقابت های جـــام جهانی در 
ســـال 2۰2۸ برگزار می شـــود و مسابقات انتخابی 
جـــام ملت هـــای فوتســـال آســـیا در ســـال 2۰2۵ 
برگـــزار خواهد شـــد. جـــام ملت های آســـیا هم 

در ســـال 2۰2۶ برگـــزار می شـــود. بـــا توجـــه بـــه 
این شـــرایط، فدراســـیون فوتبال قصد نـــدارد به 
این زودی ســـرمربی بعدی تیم ملی و جانشـــین 
وحید شمســـایی را معرفی کند و مسئولان کمیته 
فوتســـال ترجیح می دهند تمرکز خود را روی تیم 

بگذارند. امید 
تیـــم فوتســـال امید ایـــران در حـــال حاضر تحت 
فدراســـیون  و  اســـت  هدایـــت علـــی صانعـــی 
فوتبـــال امیـــدوار اســـت از دل این تیـــم بتوانند 
بازیکنـــان مســـتعد را شناســـایی و بـــه تیـــم ملی 
فوتســـال بزرگســـالان دعـــوت کننـــد. بـــه نظـــر 

می رســـد جوانگرایـــی همچنـــان یکـــی از اهداف 
فدراســـیون فوتبـــال باشـــد و همان طـــور که بعد 
از رقابت هـــای جـــام ملت هـــای 2۰24 فوتبـــال، 
شـــاگردان قلعه نویی نتوانســـتند نتیجه مطلوبی 
کســـب کنند، این تیـــم تصمیم گرفـــت بازیکنان 
باتجربـــه را بـــه مـــرور کنـــار بگـــذارد و جوان تر ها 
را جایگزیـــن کنـــد. گویـــا، این اســـتراتژی در تیم 
ملی فوتســـال هـــم ادامـــه خواهد داشـــت و قرار 
اســـت با تمرکـــز روی تیم هـــای امیـــد، بازیکنان 
جدیدی برای ســـال های آینده به تیم بزرگسالان 

معرفی شـــوند.

سرمربی جدید تیم ملی فوتسال اولویت نخست فدراسیون نیست

موضع فدراسیون در مورد جانشین شمسایی

سوژه

محمد محمدی سدهی
روزنامه نگار



مصاحبه و خبر  

سلگی: اختلاف کادرفنی و 
کمانداران را پیگیری می کنیم

پارالمپیک  سعید سلگی مدیر فنی ورزشی کمیته ملی 
را  وکمان  پاراتیر ملی پوشان  و  کادرفنی  بین  اختلاف 
موضوعی درون خانوادگی می داند که باید به آن رسیدگی 
پارالمپیک درباره  شود. مدیر فنی ورزشی کمیته ملی 
پاراتیراندازی  تیم  و کادرفنی  اختلاف بین ملی پوشان 
باکمان گفت: »ما دوست نداریم ورزشکارسالاری باشد 
و این همان چیزی بود که قبل از پارالمپیک هم درباره 
پاراجودو گفته بودم. در واقع ورزشکار نمی تواند مربی 
را تعیین کند و جایگاه ورزشکار، مربی و مسئول مشخص 
است. البته وقتی ورزشکار مشکلی دارد، منطق ایجاب 
می کند که ماجرا را بررسی و پیگیری کنیم. این یک موضوع 
درون خانوادگی است که بزرگ شده و به این نقطه رسیده 
است. بر همین اساس باید رسیدگی لازم صورت بگیرد. 
خیلی بهتر بود که اگر مشکلی وجود دارد، ابتدا به مسئولان 
منتقل شود. با این وجود، الان هم دیر نشده است و در 

حال بررسی ابعاد مختلف این موضوع هستیم.« 

برتری والیبال نشسته دختران مقابل میزبان
تیم والیبال نشسته زنان فولاد مبارکه سپاهان، رقابت های 
باشگاه های آسیا را با برد مقابل تیم ژیجیانگ چین شروع 
کرد. رقابت های جام باشگاه های آسیا و اقیانوسیه در 
حالی از دیروز به میزبانی شهر هانگژو چین شروع شد 
که تیم والیبال نشسته زنان فولاد مبارکه سپاهان در 
اولین گام به مصاف تیم ژیجیانگ چین میزبان رفت و با 
نتیجه ۳ بر صفر پیروز میدان شد. زنان والیبال نشسته 
ایران در سه ست پیاپی به ترتیب با امتیازات ۲۵-۴، ۲۵-۵ 
و ۹-۲۵ مقابل حریف به برتری رسیدند. در این بازی رقیه 
مصطفوی به عنوان داور دوم و گو لتکین پذیره به عنوان 

منشی این دیدار حضور داشتند.

 
برنز شیرجه تیمی بر گردن واژیر و اصلانی

شیرجه روهای ایران در ماده شیرجه هماهنگ از تخته ۳ 
متر قهرمانی آسیا مدال برنز گرفتند. سام واژیر و کیومرث 
اصلانی در یازدهمین دوره مسابقات شیرجه قهرمانی 
آسیا در چین در ماده شیرجه هماهنگ از تخته ۳ متر به 
مدال برنز بسنده کردند. پنج تیم در این مسابقه حضور 
داشتند که چین و سنگاپور به ترتیب اول و دوم شده و 
کره شمالی و چین تایپه در جایگاه چهارم و پنجم قرار 
گرفتند. قبل از این هم سام واژیر در مسابقه شیرجه 

از تخته یک متر با کسب مدال برنز، تاریخ سازی کرد.

 
 نایب قهرمانی سیف اللهی 

در تور دوچرخه سواری چین
حسن سیف اللهی رکابزن تیم ملی، نایب قهرمان تور 
دوچرخه سواری چین شد. حسن سیف اللهی ملی پوش 
ایران که در باشگاه چینی رکاب می زند، در رقابت با ۱۵۰ 
رکابزن دیگر، به نایب قهرمانی دست یافت. سیف اللهی 
با ثبت زمان دقیق ۱:۴۳:۲۵.۶۶۷ تنها با اختلاف ۵۶ 
صدم ثانیه بعد از ایوان بلوخین روسی، عنوان دوم این 
رقابت را از آن خود کرد. نیکولاس مارینی ایتالیایی هم با 

زمان ۱:۴۴:۰۳.۷۸۴ در جایگاه سوم ایستاد.

 سبحانی در فینال جهانی اسکی روی آب  
سروش سبحانی ملی پوش اسکی روی آب ایران در اولین 
حضور در مسابقات قهرمانی جهان رشته »ویک بورد« به 
فینال رسید. او دیروز در رقابت های مستر مسابقات اسکی 
روی آب قهرمانی جهان به میزبانی چین، با صدرنشینی 
در گروهش راهی فینال شد. سروش سبحانی امروز در 
فینال رقابت های مستر برای مدال رقابت می کند. در این 
گروه ۶ رایدر به فینال راه یافتند. تیم ملی دونفره ایران 
برای اولین بار با ترکیب سروش سبحانی و نامی لاری در 

مسابقات جهانی ویک بورد حاضر است.

ناهید کیانی سفیر افتخاری چوگان شد
۲۰۲۴، سفیر افتخاری  نایب قهرمان تکواندو المپیک 
چوگان شد. مراسم آیین ورزش ملی، همزمان با هفته 
با حضور مسئولان فدراسیون  تربیت بدنی پنجشنبه 
چوگان و وزیر ورزش و جوانان در مجموعه سوارکاری و 
چوگان شهدا برگزار شد. در این مراسم فدراسیون چوگان 
ناهید کیانی، نایب قهرمانی تکواندو المپیک 2024 پاریس 
را به عنوان سفیر افتخاری چوگان معرفی کرد. کیانی در 
این باره گفت: »افتخار داشتم که در این مراسم حاضر 
شدم.  معرفی  چوگان  رشته  سفیر  عنوان  به  و  بودم 
امیدوارم علاقه مندان به این رشته ملی، بیشتر شوند و 
آرزوی من هم دیده شدن بیشتر این گونه ورزش هاست.« 

برد ارزشمند کاظمی در رینگ جهانی 
۵۱ کیلوگرم تیم ملی جوانان  مهدی کاظمی بوکسور وزن 
ایران، در اولین مبارزه اش در مسابقات قهرمانی جهان به 
پیروزی رسید. رقابت های بوکس قهرمانی جوانان جهان 
چهارشنبه هفته قبل به میزبانی مونته نگرو شروع شده که 
تیم ملی ایران با 4 بوکسور در این رقابت ها حضور دارد. مهدی 
کاظمی بوکسور وزن 51 کیلوگرم در دور اول با مامتوفسکی 
از مقدونیه به رقابت پرداخت که مقتدرانه به پیروزی رسید. 
کاظمی در عملکردی عالی در مجموع راند اول و دوم، سه 
مرتبه حریف را ناک دان کند. همین موضوع هم باعث شد 
تا مربی تیم مقدونیه در ابتدای راند سوم و زمانی که اختلاف 
امتیاز بسیار زیاد بود، اجازه حضور بوکسور خود در ادامه 
مبارزه را ندهد. با این اوصاف نماینده ایران کار خود را با 
یک برتری ارزشمند در پیکارهای جهانی شروع کرد. بوکسور 
جوان در دور بعدی با فابریسو چاوز از برزیل  روبه رو خواهد 
شد. قبل از این هم در روز اول مسابقات امیر اسماعیلی در 
وزن92+ کیلوگرم حریفی از اسلواکی را شکست داد و راهی 
یک چهارم  نهایی  شد و سیدعلی اکبر میراحمدی در 63/5 

کیلوگرم مقابل حریفی از گرجستان شکست خورد.
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تیم ملی کشتی فرنگی امید ایران همان طورکه قابل 
پیش بینی بود به راحتی قهرمانی مسابقات امیدهای 
جهان را به دست آورد. این تیم تا روز آخر با گرجستان 
رقابت تنگاتنگی برای قهرمانی داشت اما روز آخر ورود 
دو قهرمان ایران ورق را برگرداند و فرنگی کاران ایران 
در تیرانا قهرمانی را جشن گرفتند. علی احمدی وفا 
در وزن 55 کیلوگرم و فردین هدایتی در وزن 130 
کیلوگرم در روز پایانی دو مدال طلا گرفتند تا تفاوت 
بکشند.  خ  ر به  دیگر  یکبار  را  دنیا  با  ایران  کشتی 
احمدی وفا که سومین طلای جهانی را در سه رده 
سنی نوجوانان، جوانان و امیدها به دست آورد، در 

دیدار فینال راشد ممدوف را شکست داد که مدال 
نقره قهرمانی اروپا در رده سنی بزرگسالان را همین 
چند ماه پیش به دست آورد تا نشان بدهد در عین 

جوانی بسیار توانمند است.
البته کشتی فرنگی ایران در پنج وزن دوم عملکرد 
بسیار بهتری را داشت و علاوه بر علی احمدی وفا 
و فردین هدایتی؛ عرفان جرکنی و علی اسکو هم به 
مدال برنز رسیدند تا تیم ایران در پنج وزن صاحب 
که  هم  مدال هایی  به  توجه  با  شود.  مدال  چهار 
در پنج وزن اول به دست آمده بود، کشتی فرنگی 
۸۲ کیلوگرم  ایران توسط محمد ناقوسی در وزن 
صاحب مدال طلا و دانیال سهرابی در وزن ۷۲ و 
ع در وزن ۹۷ کیلوگرم نیز صاحب  شایان حبیب زار
ج شدن یک نفر  مدال برنز شدند و با توجه به خار
از ترکیب ده نفره ایران، در واقع در 9 وزن صاحب 
هفت مدال شدند که نتیجه بسیار خوبی محسوب 
می شود اما مهم تر از این قهرمانی، معرفی چند پدیده 
بود که می توانند آینده کشتی فرنگی ایران را در رده 

بزرگسالان بیمه کنند.
کشتی فرنگی ایران بعد از حمید سوریان 

هرگز نتوانست در سبک وزن کشتی گیر قابلی 
داشته باشد اما حالا علی احمدی وفا با رشدی 
که در این سال ها داشته توانسته یک گام بلند 

برای آینده کشتی فرنگی بردارد. بدون شک علی 
جدی  مدعی  آینده  سال  جهانی  در  احمدی وفا 

و  است  رگسالان  بز ملی  تیم  دوبنده  به  رسیدن 
می تواند با پویا دادمرز رقابت سختی را داشته باشد 

اما رسیدن او به تیم ملی می تواند نوید یک جانشین 
خوب برای حمید سوریان باشد. کاری که 

تا اینجا احمدی وفا انجام داده، سوریان 
هم انجام نداده بود. حمید سوریان 
با  را  فرنگی  کشتی  در  خود  قهرمانی 
طلای جوانان جهان شروع کرد ولی 

احمدی وفا هم طلای نوجوانان را دارد 
و هم طلای امیدهای جهان را به همین 

دلیل او می تواند یک استثنا در کشتی ایران باشد.

گزارش یک

محسن وظیفه
خبر نگار

پریســـا غفاری/ سجاد مشایخی یکی از 
بازیکنانی بـــود که بدلیل مبلغ قرارداد 
پاییـــن خیلی دیـــر به جمـــع بازیکنان 
لیـــگ برتری اضافـــه شـــد؛ دقیقه نود 
با تیـــم ذوب آهـــن. هر چنـــد این تیم 
خیلی دیر بســـته شـــد ولی بازیکنانی 
مثل عماد ســـلمانی و سجاد مشایخی 
در آن خیلـــی خـــوب ظاهـــر شـــدند. 
ملی پوش تیـــم بســـکتبال ذوب آهن 
اصفهـــان از همـــان اول بابت ســـطح 
پایین لیگ شـــاکی اســـت: »متأسفانه 
لیگ امســـال مثل فصل قبل کیفیت 
بالایـــی نـــدارد و بایـــد شـــرایط بهبود 
پیدا کنـــد. امیـــدوارم تیم هـــا بتوانند 
بـــا جـــذب بازیکنـــان خارجـــی خوب 

کیفیـــت لیگ را بـــالا ببرند.«
او دربـــاره عملکـــرد تیـــم بســـکتبال 
ذوب آهن در لیگ برتر بعد از دو هفته 
غیبت می گویـــد: »تیم مـــا خیلی دیر 
بســـته شـــد و تا پای انحلال هم رفت 
ولـــی با دو جلســـه تمرین بـــه بازی ها 
رســـیدیم. مـــا مقابـــل کالـــه در بـــازی 
اول اصـــلاً خـــوب کار نکردیـــم و یـــک 
تیـــم صددرصـــدی نبودیـــم. عملکرد 
خیلـــی بـــدی داشـــتیم و دلیـــل ایـــن 
اتفـــاق هـــم بـــه خاطـــر عـــدم تمرین 
کنار هم و شـــناخت خـــوب از یکدیگر 
بـــود. سیســـتم آنچنانـــی هـــم در این 
بازی نداشـــتیم و بازی تنها نمایشـــی 
از توانایی و اســـتعداد بچه هـــا بود. با 

اینکـــه دقیقه نـــود آمده ایـــم ولی قول 
می دهیـــم خوب شـــویم.«

بـــه گفتـــه بازیکن ذوب آهـــن، تیمش 
هنـــوز تمرین فنـــی نداشـــته: »مربی 
به خاطـــر نبـــود زمـــان، در این مدت 
کوتاه زیاد روی مســـائل فنی کار نکرده 
اســـت. البتـــه بازیکنـــان مـــا باانگیزه 
بودند و بـــا اینکه همه نفـــرات دقیقه 
آخـــر به ذوب آهـــن ملحق شـــدند، به 
نســـبت خوب بودیم و باید هماهنگ 
شـــویم. ما از شـــرایط تیم هـــای دیگر 
دور هســـتیم و بازی هـــای پیش فصل 
هـــم نداشـــتیم. ایـــن عقب ماندگی را 
باید جبـــران کنیم و امیـــدوارم انگیزه 
و تـــلاش بازیکنـــان باعث پیشـــرفت 
شـــود. البتـــه مســـئولان باشـــگاه هم 

قـــول داده انـــد بازیکن خارجـــی به ما 
اضافـــه کنند.«

امـــا مشـــایخی وضعیت لیگ امســـال 
نســـبت به فصل قبل را بـــد می داند: 
»بـــه نظـــرم امســـال تیم هـــای لیگـــی 
نـــود  تـــا دقیقـــه  ثبـــات نداشـــتند و 
مشـــخص نبود تیم ها هســـتند یا نه. 
ذوب آهـــن با کلی مشـــکل وارد شـــد و 
حـــالا هـــم حضـــورش را باید بـــه فال 
نیک بگیریـــم، مهرام هم کـــه نیامد. 
اگـــر تیم هـــای بـــزرگ باشـــند کیفیت 
نبودشـــان  و  می شـــود  بهتـــر  لیـــگ 
بـــه برنـــد بســـکتبال ضربـــه می زنـــد. 
امیدوارم شـــرایط لیگ بهتر شـــود. به 
نظرم کیفیتی که باید داشـــته باشـــیم 

را نســـبت به ســـال قبـــل نداریم.«

نوجوانـــان هندبـــال ســـاحلی ایران 
بـــرای دومین بـــار متوالـــی قهرمـــان 

آسیا شـــدند.
تیم هندبال ساحلی نوجوانان ایران 
بعد از سهمیه مســـابقات جهانی، با 
شکســـت تایلند قهرمانـــی اش را در 

قاره کهن تکـــرار کرد.
تیم ســـاحلی بازان نوجـــوان هندبال 
کـــه قهرمانـــی دوره قبـــل را یـــدک 
می کشـــید، در این دوره بـــه میزبانی 
تایلنـــد کارش را با برد شـــروع کرد و 
دیـــروز هـــم در آخریـــن و مهم ترین 
بـــازی قهرمانی آســـیا بـــه مصاف تیم 
دوم جـــدول رده بندی یعنـــی تایلند 
میزبـــان رفـــت و حریـــف قـــدرش را 
در دو ســـت متوالـــی شکســـت داد 
تا بـــا امتیاز کامـــل بر بـــام قاره کهن 

. یستد با
تیـــم  هندبـــال ســـاحلی نوجوانـــان 
ایران ســـال ۲۰۲۲ هم در رقابت های 
قهرمانـــی آســـیا بـــه میزبانـــی تهران 
قهرمـــان شـــده بـــود کـــه حـــالا بـــا 
قهرمانـــی در تایلند بـــرای دومین بار 
آســـیایی ها  خ  ر بـــه  را  آقایـــی اش 

. کشید
نوجوانـــان ایـــران یکـــی، دو روز قبل 
از بـــازی آخر این رقابت ها، ســـهمیه 
مســـابقات جهانی سال ۲۰۲۵ تونس 

را به دســـت آوردند.
 نادعلی ذکایی سرمربی تیم هندبال 

ســـاحلی نوجوانان بعد از درخشش 
شـــاگردانش گفـــت: »مـــن هـــم به 
نوبـــه خـــودم بـــه هندبالیســـت ها و 
کادرفنـــی خســـته نباشـــید می گویم 
و همچنیـــن ایـــن قهرمانی بـــزرگ را 
تبریـــک می گویـــم. به خاطر کســـب 
سهمیه المپیک و مسابقات جهانی، 
ســـطح ایـــن مســـابقات بـــالا بـــود و 
شـــاهد رقابت هایی تنگاتنگ بودیم 
اما خوشـــبختانه هندبالیســـت های 
مـــا خوش درخشـــیدند و بـــا دومین 
قهرمانی متوالی دســـت به کار بزرگی 

زدند.«
پویـــا محســـنی ســـاحلی باز نوجوان 
بعد از قهرمانی با خوشـــحالی گفت: 
»ما در بازی با تایلنـــد میزبان جدال 

ســـختی بـــرای قهرمانـــی داشـــتیم. 
در حالـــی کـــه هـــوا هم خیلـــی گرم 
بـــود و تایلند بـــه آب و آتـــش زد تا با 
قهرمانی، ســـهمیه جهانی و المپیک 

را هـــم بگیرد اما نتوانســـت.«
به نظر او ســـطح رقابت ها خیلی بالا 
بـــود: »همـــه تیم هـــا آمـــاده و خوب 
بودنـــد اما ما با شکســـت همـــه آنها 

شدیم.« قهرمان 
احمد دنیامالـــی وزیر ورزش هم بعد 
از درخشش ســـاحلی بازان در پیامی 
قهرمانی را بـــه کادرفنـــی و بازیکنان 
تیـــم تبریـــک گفـــت. کمیتـــه ملـــی 
المپیـــک هم دومین پیـــام تبریک را 
برای دومین قهرمانی ســـاحلی بازان 

هندبال داد.

باید عقب ماندگی از سایر مدعیان را جبران کنیم

سجاد مشایخی: لیگ اصلاً کیفیت ندارد
صید سهمیه مسابقات جهانی نوجوانان در تایلند

دبل قهرمانی آسیای ساحلی بازان هندبال

مهری رنجبـــر/ دوومیدانـــی کاران از امروز 
ملـــی  تیم هـــای  کمـــپ  در  حضـــور  بـــا 
روزهـــای جدیـــدی را تجربـــه می کننـــد؛ 
روزهایـــی کـــه احســـان حـــدادی رئیـــس 
جـــوان فدراســـیون معتقـــد اســـت لازمه 
موفقیـــت دوومیدانـــی کاران اســـت. او به 
گفته خـــودش می خواهد بـــا الگو برداری 
از روش هـــای مدیریتـــی علیرضـــا دبیـــر 
در کشـــتی، زمینـــه مـــدال آوری را فراهـــم 
کنـــد. حـــدادی در اولین قـــدم مجموعه 
آفتـــاب انقـــلاب را کمـــپ تیم هـــای ملی 
دوومیدانـــی معرفـــی کـــرد. کمپـــی که به 
همه جـــور امکانـــات از ســـالن بدنســـازی 
گرفته تا 5 ســـایت وزنه برداری، سیســـتم 
بدنســـازی، تمرین فانکشـــنال، وســـایل 
بدنســـازی، کلینیک پزشـــکی و ورزشـــی و 
حتی خوابگاه مجهز شـــده تا اردونشینان 
بـــدون هیـــچ دغدغـــه ای دل بـــه تمرین 
جـــدی بدهنـــد. قـــرار بـــود شـــروع کار با 
حضـــور 48 دوومیدانـــی کار منتخب برتر 
امســـال باشـــد که زیر نظـــر 17 مربی برای 
21 روز عـــلاوه بر تمرین زمســـتانی زندگی 
حرفه ای را هـــم یاد بگیرند. امـــا با غیبت 

2 دوومیدانـــی کار اردونشـــینان 46تایـــی 
شـــدند؛ مهدی پیرجهان دونده 400بامانع 
و ریحانـــه مبینـــی پرنـــده طـــول. مهـــدی 
پیرجهـــان رکـــورددار 400 متـــر بامانـــع به 
خاطر جراحی بینـــی اش از حضور در اردو 
عذرخواهی کـــرده و ریحانـــه مبینی پرنده 
طـــول هم بـــه بهانه دانشـــگاه قیـــد اردو را 
زده اســـت؛ بهانه ای که خیلـــی قابل قبول 
نیســـت، چراکـــه بـــه گفتـــه ســـیدمهدی 
مســـتجاب الدعوه، سرپرســـت دبیـــری 
فدراســـیون، او همه هماهنگی ها را انجام 
می دهـــد تـــا جایـــی بـــرای بهانـــه نماند و 
اردونشینان دردسر نداشته باشند. هادی 
ســـپهرزاد عضو هیأت اجرایی فدراسیون 
دوومیدانی که بر کار ورزشکاران و مربیان 
در اردو نظـــارت دارد، دربـــاره وضعیـــت دو 
غایب می گویـــد: »غیبت مهدی پیرجهان 
به خاطـــر جراحی مـــورد قبول اســـت اما 
دلیـــل مبینـــی بایـــد در هیـــأت اجرایـــی 
فدراســـیون بررســـی شـــود و بعد درباره او 

می گیریم.« تصمیـــم 
البته تمریـــن در این اردو شـــرایط خاصی 
دارد، آنها حتـــی اجازه بـــردن تلفن همراه 

بـــه کمـــپ را ندارند تـــا خیلی جـــدی روی 
کارشـــان تمرکـــز کننـــد و طبـــق برنامـــه 
مربیانشـــان بـــرای بازی هـــای کشـــورهای 
ل  ســـا ی  ســـیا آ نـــی  قهرما و  ســـلامی  ا
آینـــده آمـــاده شـــوند. پنجشـــنبه روز ورود 
دوومیدانی کاران بود اما آنها دیروز تمرین 
را شـــروع نکردند. به گفته هادی سپهرزاد 
دیروز روز آشنایی با مقررات و شرایط اردو 
بود: »در جلســـه دیروز درباره شرایط اردو، 
قوانین و مقـــررات اردو و کارهایی که باید، 
صحبت شـــد. ورزشـــکاران با مربیان آشنا 
شـــدند. حتی اردیبهشـــت رئیـــس کمیته 
پزشـــکی فدراســـیون از بعضی ورزشکاران 
تســـت پزشـــکی گرفـــت. بـــا شـــروع کار، 
دوومیدانـــی کاران دو، ســـه جلســـه در روز 
تمریـــن دارند و آخر اردو هـــم کار آنها طبق 
برنامـــه ای که مربیـــان می دهنـــد، ارزیابی 

می شـــود.«
سیدمهدی مســـتجاب الدعوه، سرپرست 
دبیری فدراســـیون دوومیدانی در این باره 
می گویـــد: »بـــرای اولین  بار امـــروز اردوی 
متمرکـــز تیم های ملـــی نه کـــه منتخبان 
شـــروع  روز   21 بـــرای   1403 ســـال  اول 

می شـــود. این اردو با رویکـــرد هدفگذاری 
بـــرای بازی هـــای کشـــورهای اســـلامی و 
قهرمانـــی آســـیا برگـــزار می شـــود. البتـــه 
مربیان تهرانی می توانند بـــا پایان تمرین 
به خانـــه بروند و دوباره صبـــح برگردند.«
دبیـــر فدراســـیون دوومیدانـــی معتقـــد 
است اردونشـــینان نتیجه گرایی هدفمند 
را تجربـــه می کننـــد: »مـــا می خواســـتیم 
تجربـــه  نـــی کاران  دوومیدا و  مربیـــان 
جدیـــدی داشـــته باشـــند. ایـــن روزهـــا 
سیســـتم نتیجه گرایـــی شـــده امـــا بنـــای 
مـــا نتیجه گرایـــی هدفمنـــد بـــود. هدف 
کشـــورهای  بازی هـــای  در  نتیجـــه  مـــا 
اســـلامی و قهرمانی آسیاست و خواستیم 
بـــا الگوبـــرداری کاری متفـــاوت و متمایـــز 
باشـــد چراکـــه تجربـــه کشـــورهای دیگـــر 
نشـــان می دهـــد تأثیـــر مثبـــت اردوهای 
متمرکـــز نســـبت بـــه اردوهـــای پراکنده و 

غیراســـتاندارد بیشتراســـت.«
بـــه گفتـــه مســـتجاب الدعوه قرار اســـت 
بعد از اردوی اول با بررســـی و شناســـایی 
ضعف ها، شـــرایط بـــرای اردوهـــای بعدی 

بهتر شـــود.

 شروع اردوی متمرکز دوومیدانی
در کمپ تیم های ملی

تجربه متفاوت

علی احمدی وفا: طلای بزرگسالان را می خواهم
آرزو دارم مثل سوریان باشم

ســـتاره کشتی فرنگی ایران در مســـابقات امیدهای جهان بدون شـــک علی احمدی وفا 
بود. جوان اهل ایذه، شـــهری که حالا به مهد کشـــتی فرنگی دنیا تبدیل شـــده است. او 
بلافاصله بعـــد از مدال طلای جوانان جهان در اســـپانیا به اردوی تیم امید اضافه شـــد 
و یک مدال بســـیار ارزشـــمند را در آلبانی به دست آورد. این ســـومین طلای احمدی وفا 
بـــود؛ او قبل از این طلای نوجوانـــان و جوانان جهان را هم به دســـت آورده تا از معدود 
کشـــتی گیران تاریخ باشـــد که مدال ارزشمند هر ســـه رده پایه را به دســـت آورده و حالا 
می توانـــد در رده ســـنی بزرگســـالان هـــم یکـــی از امیدها و شـــانس های کشـــتی فرنگی 
بـــرای مدال طلا باشـــد. البته آرزوی بزرگ او تبدیل شـــدن به اســـطوره کشـــتی اســـت و 

می خواهد جـــای خالی حمید ســـوریان را پر کند.

مدال طلای ارزشمندی را به دست آوردی.
خدا را شـــکر در ایـــن چند ماه خیلی خوب تمریـــن کرده بودم و از نظـــر بدنی در بهترین 

شرایط قرار داشـــتم و توانســـتم مزد این تمرینات سخت را بگیرم.
همین چند وقت پیش بود که در جوانان به مدال طلا رسیدی.

بله هنوز دو ماه هم نشـــده که در جوانان جهان کشـــتی گرفتم و خوشـــبختانه بدنم برای 
این مســـابقات جواب داد و این نشـــان دهنده بدن خوبی است که دارم.

کشتی فینال کمی سخت شده بود اما از یک فرصت استفاده 
کردی.

حریفم مـــدال نقـــره قهرمانـــی اروپا بزرگســـالان را داشـــت اما 
مطمئن بودم که در خاک می توانم به هر کشـــتی گیری ســـالتو 
بارانـــداز بزنم و وقتی داور بـــه حریف اخطـــار داد از این فرصت 

اســـتفاده کـــردم و کار را تمام کردم.
سطح مسابقات امیدهای جهان را چطور دیدی؟

به نظرم ســـطح این دوره مســـابقات امیدهای جهان بســـیار بالا 
بود. کشـــتی گیر روســـیه بســـیار قدر بـــود و همین کشـــتی گیر 
آذربایجانـــی که در فینال شکســـتش دادم بســـیار کشـــتی گیر 
خوبی بود و در رده بزرگســـالان نقره اروپا را گرفته بود. همین 
که مـــدال دار المپیـــک پاریس به این مســـابقات آمده نشـــان 

می دهـــد که تا چه اندازه ســـطح مســـابقات بـــالا بود.
با این مدال طلا یک گام بلند برای چهره شدن در کشتی 

فرنگی برداشتی؟
می خواهـــم ایـــن رونـــدی کـــه در ســـال های اخیـــر داشـــتم را در 
بزرگســـالان هـــم حفـــظ کنم و مـــدال طـــلای بزرگســـالان جهـــان را به 

دســـت بیاورم.
کمتر کشتی گیری بوده که بتواند در هر چهار رده قهرمان جهان 

شود.
ماندن در آمادگی بالا بســـیار سخت اســـت و نیاز به تمرینات منظم 
و مـــداوم دارد. امیـــدوارم بتوانـــم این رونـــد را ادامه بدهـــم و جای 

بزرگان کشـــتی را بگیرم.
بعد از حمید سوریان کشتی فرنگی سبک وزن مطمئنی نداشته، 

می توانی جای او را پر کنی؟
این بزرگترین آرزوی من اســـت که بتوانم مثل حمید ســـوریان باشـــم 
اما او یـــک نابغه بود و بعید اســـت کســـی بتواند جـــای او را بگیرد. تمام 
تلاشـــم را می کنم کـــه مثل ســـوریان بـــه کارم ادامه بدهم و مـــدال طلای 

سبک وزن را در بزرگســـالان جهان بگیرم.

فتح تیرانا  قهرمانی امیدهای کشتی فرنگی
با هفـــــــــت مــــــــــدال در 9 وزن
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یکـــی از بزرگتریـــن مســـابقات تقویـــم 
فوتبـــال امشـــب در ســـانتیاگو برنابئو 
برگزار می شـــود و رئـــال مادرید میزبان 
بارســـلونا اســـت. غول کاتالان در صدر 
جـــدول لالیـــگا قـــرار گرفتـــه و مدافع 
عنوان قهرمانی اســـپانیا و اروپا پشـــت 
ســـرش با ســـه امتیاز اختـــاف در رده 

است. دوم 
رئال مادرید فصل را در بهترین شرایط 
شـــروع نکـــرده امـــا همچنـــان بـــدون 
شکست اســـت و هفت تا از 10بازی اش 
را بـــرده تـــا بـــا 24 امتیـــاز در رده دوم 
بایســـتد. تیم کارلو آنچلوتی ســـه امتیاز 
از بارســـا عقـــب اســـت بـــرای همیـــن 
شکســـت در ایـــن مســـابقه می توانـــد 
عواقـــب وخیمـــی داشـــته باشـــد امـــا 
می تواننـــد از دیدارهـــای اخیـــر خـــود 

بـــا رقیـــب ابدی شـــان روحیـــه بگیرند 
چـــون هر چهار بـــازی آخر با این تیم در 
رقابت هـــای مختلـــف را برده اند. فصل 
قبـــل در برنابئـــو 3 بـــر 2 برنده شـــدند 
و از مـــارس 2022 در خانـــه بـــه رقیـــب 
کاتـــالان نباخته انـــد. رئـــال هفته قبل 
2 بـــر یک برابر ســـلتاویگو برنده شـــد و 
سه شـــنبه شب با شـــاهکار نیمه دوم 5 
بر 2 بوروســـیادورتموند را شکست داد.

رئال در جـــا انداختن کیلیان امباپه در 
ترکیب با مشکاتی مواجه بوده ضمن 
اینکه آمـــار گل و پاس گل جود بلینگام 
نســـبت به فصـــل قبل افت شـــدیدی 
داشـــته، بـــا وجـــود این شـــروع خوبی 
داشـــته اند و با پیروزی در بازی امشـــب 
با صدرنشـــین هـــم امتیاز می شـــوند. 
رئال مادریـــد قبـــل از آخریـــن فیفادی 
ســـال 2024 چهار بـــازی دارد، در لیگ 
با بارســـلونا، والنسیا و اوساسونا روبه رو 
می شـــود و در لیـــگ قهرمانـــان اروپـــا 

میزبان میان اســـت.

وقتی هانســـی فلیک بـــه عنوان مربی 
بارســـلونا انتخـــاب شـــد، تردیدهایی 
در مـــورد او وجـــود داشـــت امـــا مربی 
آلمانـــی شـــروعی اســـتثنایی در تیـــم 
داشـــته که با توجه به مصدومیت های 
تیـــم ایـــن عملکـــرد شـــگفت انگیزتر 
می شـــود. آنهـــا 9 تـــا از 10 بازی شـــان در 
لیـــگ را برده انـــد بـــا 33 گل زده تـــا بـــا 
اختـــاف و متوســـط گلزنـــی 3/3 گل 
در هـــر بـــازی بهترین خـــط حمله را در 
اختیار داشـــته باشند. تیم فلیک چهار 
بازی آخـــرش در رقابت های مختلف را 
بـــرده از جمله پیـــروزی 5 بر یک هفته 
قبـــل مقابل ســـویا ضمـــن اینکه با یک 
پیـــروزی قاطعانـــه در لیـــگ قهرمانان 
بـــه ایـــن مســـابقه می آیند. بارســـا 4 بر 
یک بایـــرن مونیخ را شکســـت داد و با 
بازگشـــت ســـتاره ها به آمادگی، شرایط 

تیم مثبت اســـت.
بارسلونا که بعد از ال کاسیکو در دربی 
کاتالونیـــا به مصاف اســـپانیول می رود، 

با پیروزی در بازی امشـــب شش امتیاز 
جلـــو می افتـــد کـــه در ایـــن مقطع 

اختاف زیادی اســـت. بارســـلونا 
قبـــل از فیفـــادی نوامبر عاوه 

بـــر ایـــن دو دربی، بـــا رئال 
و  لیـــگ  در  سوســـیداد 

ستاره ســـرخ بلگراد در 
لیگ قهرمانـــان بازی 

. می کند

بایـــرن مونیخ ســـال ها »بســـتیا نگـــرا« یا دیو 
ســـیاه بارســـلونا بود؛ رسانه های اســـپانیا بعد 
از باخت هـــای متعـــدد لیـــگ قهرمانـــان این 
اصطـــاح را ابـــداع کردنـــد و پذیرفتنـــد کـــه 
بارســـلونا از ســـال های اوج ابتـــدای دهـــه 
2010 فاصلـــه گرفتـــه اســـت. باشـــگاه کاتالان 
از ســـال های آخـــر عصـــر لیونـــل مســـی افت 
را شـــروع کـــرد. مشـــکات مالـــی و تغییـــرات 
سیاســـی قامـــت بارســـلونا را کوتاه کـــرد. آنها 
پنج ســـال اخیـــر را پایین تـــر از نخبـــگان اروپا 
ســـپری کردنـــد، تنهـــا یک بـــار در ایـــن مدت 
قهرمان لالیگا شـــدند و نتوانســـتند از مرحله 
یک چهارم نهایی لیـــگ قهرمانان عبور کنند. 
پنج باخت پیاپی برابـــر بایرن با 19 گل خورده و 

تنهـــا دو گل زده نمـــاد ایـــن ســـقوط بود.
کافـــی بود بـــرای نهمین بار در 10 بـــازی اخیر به 
بایـــرن ببازنـــد و تمـــام کارهای خوب هانســـی 
فلیک و تیمش زیر ســـؤال بـــرود. برای همین 
بـــرد درخشـــان 4 بر یک چهارشنبه شـــب برابر 
بایـــرن بهترین شـــاهد برای ادعای بازگشـــت 
بارســـلونا به اوج اســـت. آنها با یـــک برد قاطع 
ثابـــت کردند بی جهـــت بر قله فوتبـــال لالیگا 

قـــرار نگرفته انـــد در آســـتانه دیدار امشـــب با 
رقیـــب همیشگی شـــان، رئـــال مادریـــد که با 
ســـه امتیاز اختاف پشت سرشـــان قرار دارد.

آنهـــا از دقیقـــه اول بـــازی در خانـــه موقتشـــان، 
ورزشـــگاه المپیک بارسلونا، خودشـــان را نشان 
دادنـــد. رافینیا که زمانی ســـمبل افت بارســـلونا 
بود، اولین گل از ســـه گلـــش را در دقیقه اول زد. 
بارســـلونا ســـه گل یـــا یک جهـــان بهتـــر از بایرن 
نبود، هـــری کین یک گل زد که به علت آفســـاید 
مـــردود شـــد و بایـــرن خـــط دفاعی میزبـــان را با 
حمـــات پیاپی بمبـــاران کرد. بیـــن گل رافینیا و 
کین، بارســـا منفعل بود و بـــازی در اختیار بایرن 
اما گل مهاجم انگلیســـی بیدارشان کرد و همان 
دفـــاع از جلو که شـــاخصه بارســـای فلیک بوده، 
دوبـــاره شـــروع شـــد. نیمـــه دوم بارســـلونا تیم 
بهتری شـــد، بهتر از بایرن و همه تیم های بارســـا 
در دهه 2020. معلوم شـــد شـــروع خوب فصل در 
لالیـــگا که غالباً برابـــر تیم هـــای ضعیف تر بوده، 
می تواند بـــا ثبات همراه باشـــد. بارســـلونا فقط 
در صـــدر جـــدول لالیگا قـــرار نگرفتـــه، این تیم 
33 گل زده و روبرت لواندوفســـکی که تنها گلزن 
بازی چهارشـــنبه بارســـا به غیـــر از رافینیا بود، 12 
گل در لیگ و 15 گل در مجموع زده اســـت. او 97 
گل در لیگ قهرمانان زده و پشت ســـر کریستیانو 
رونالدو و مســـی به ترتیب بـــا 140 و 129 گل در رده 

ســـوم قرار دارد.
کاپیتـــان تیـــم ملی لهســـتان چهره شـــاخص 
تیمـــی متحـــول شـــده اســـت که ظاهـــرش با 
تیـــم فصل قبل تفـــاوت زیادی نـــدارد هرچند 

نتایجـــش دارد. بیشـــتر پیروزی هایـــش را بـــا 
شایســـتگی و مقتدرانـــه بـــه دســـت آورده در 
حالی که در تابســـتان فقط یک بازیکن خرید؛ 
دنـــی اولمو. چهره مشـــهور آکادمی بارســـلونا 
سردســـته بازیکنانـــی اســـت که از لاماســـیا به 
تیـــم اول راه یافته انـــد؛ لامینـــه یامـــال، مارک 
کاســـادو، پـــدری، پائـــو کوبارســـی و دیگران. 
گاوی کـــه در جوانـــی بازیکـــن ثابـــت تیم ملی 
اســـپانیا شـــده، بعد از 11 مـــاه دوری به ترکیب 
تیـــم برگشـــته. فرمین لوپـــس، آنســـو فاتی و 

دیگـــران هم هســـتند.
بالاتـــر از همـــه هانســـی فلیـــک اســـت، مربی 
آلمانـــی کـــه کاتالونیـــا خانـــه محبوبش شـــده. 
فلیـــک مربـــی بایـــرن بود کـــه در ســـال 2020 با 
نتیجـــه 8 بـــر 2 بارســـلونا را درهـــم کوبیدنـــد و 
در نهایـــت قهرمـــان شـــدند. همان یـــک بازی 

کافی بـــود برای اینکـــه مقامات بارســـلونا بعد از 
اخراج جنجالـــی ژاوی به ســـراغ او بروند. 

ژاوی از جهـــات بســـیاری در تحـــول 
بارســـا شایسته تحســـین است اما 

اثرگـــذاری فلیک ســـریع بوده، او 
بـــه بازیکنان آکادمی بهـــا داده و 

بازیکنان باسابقه تیم را قدرت 
بخشـــیده. او تیمی را شـــکل 
داده کـــه مدعـــی جام هـــای 
متعدد اســـت و زیبـــا و مؤثر 

قالـــب  در  می کنـــد؛  بـــازی 
تیمـــی که دیـــو بایرن را شکســـت. حریف 
بعـــدی، رئال مادرید اســـت، قهرمان اروپا 
و اســـپانیا و رقیب همیشـــگی بارســـا. در 
آســـتانه ال کاســـیکوی امشـــب یک چیز 
روشـــن اســـت: بارسلونا برگشـــته است.

فصلقبلچهاتفاقیافتاد؟
بارســـلونا در هر دو ال کاسیکوی فصل قبل در لیگ تیم بهتر بود اما کافی 
نبود و با بازی فرصت طلبانه رئال مادرید شکست خورد. هفتم آبان سال 
گذشـــته در المپیک بارسلونا، میزبان یک ســـاعت بهتر بازی کرد و با گل 
ایلـــکای گوندوغان پیش افتاد اما لوکا مودریچ و ادواردو کاماوینگا آمدند و 
بازی را تغییر دادند، بلینگام اما ستاره کهشکانی ها بود که گل تساوی را در 
دقیقه 68 و گل پیروزی را در آخرین لحظات وقت تلف شده زد. دو تیم در 
ژانویه در فینال ســـوپرجام با هم روبه رو شدند که رئال مادرید 4 بر یک به 
پیروزی رسید. در بازی برگشت لیگ در برنابئو، بارسلونا تیم بهتری بود و 
ابتدا یک بر صفر و بعد 2 بر یک جلو افتاد اما مادرید برگشت و با گل دقیقه 
91 بلینگام 3 بر 2 برنده شـــد. اگر بارســـلونا آن دو بازی را می برد، قهرمان 

لالیگا می شد.

الکلاسیکوبهروایتآمار
در رقابت هـــای مختلف دو غول اســـپانیا 257 بار 
با هم روبه رو شـــده اند که رئال 105 بار و بارســـلونا 
100 بار به پیروزی رســـیده اند، 52 بازی هم مساوی 
شده  اســـت. در لالیگا دو تیم 188 بار با هم بازی 
کرده اند که رئال مادرید 79 بار و بارســـلونا 74 بار 
به پیروزی رسیده اند، 35 مسابقه هم مساوی شده 
است. اما میزان بردهای رئال مادرید در بازی های 
خانگی لیگ تقریباً دو برابر بارســـلونا است، رئال 
37 پیـــروزی در برابر 19 برد بارســـلونا در پایتخت 
اسپانیا دارد، 13 بازی هم با نتیجه تساوی به پایان 

رسیده است.

A S
        1

 آنچلوتی برنامه  »ضدفلیک« دارد

 وینی و امباپه در مقابل دفاع جلو کشـــیده بارسا، کلیدی 
خواهند بود.

M U N D O
        2

حمله به برنابئو

 بارسلونا برای ال کاســـیکویی هیجان انگیز آماده شده 
اســـت. کاتالان ها با رهبری رافینیا به ســـانتیاگو برنابئو 

حمله خواهند کرد.

 G A Z Z E T T A
        3

 ایبرا؛ اعتراف میلان

 زلاتان ایبراهیموویچ وضعیت میان را تشـــریح کرد. 
مهاجم ســـابق روســـونری توصیه هایی به لیائو داشت 

و پولیشـــیچ را رهبر جدید تیم معرفی کرد.

مطبوعاتجهان

 هانسی فلیک در کنفرانس مطبوعاتی 
بـــازی بـــا رئـــال مادریـــد بـــه ســـؤالات 

خبرنگاران پاســـخ داد.
ال کلاسیکو و معنای آن؟

راســـتش را بخواهید، خیلی به آن فکر 
نمی کنـــم. وظیفه مـــن این اســـت که 
تیم را بـــه خوبی آماده کنـــم. دیدم که 
همه بازیکنـــان مشـــتاقانه منتظر این 
بازی هســـتند. من هم امیدوارم. بازی 

بســـیار خوبی خواهد بود.
سبک بازی تان در ال کلاسیکو؟

ما سیســـتم خـــود را داریـــم، من گفتم 
که باید برخی چیزها را بهبود بخشیم. 
هـــر بازی کـــه انجـــام می دهیم بـــا نوع 

بـــازی حریف ســـازگار می شـــویم و این 
کار را مقابـــل رئـــال مادرید هـــم انجام 
خواهیـــم داد. همـــه تیم هـــا بازیکنان 
ســـریعی دارند. مـــن به تیمـــم اعتماد 
دارم کـــه می تواننـــد مقابـــل هـــر تیمی 
پیروز شـــوند و این بـــاور و اعتماد برای 

ایـــن بازی هـــم تغییـــری نمی کند.
استراحت کمتر نسبت به رئال؟

مـــا نمی توانیـــم ایـــن را تغییـــر دهیم. 
درســـت اســـت کـــه مادرید سه شـــنبه 
بازی کرد، ما چهارشـــنبه بـــازی کردیم، 
اما وضعیت همین اســـت، نمی توانیم 

آن را تغییـــر دهیم.
توصیه هایت به یامال در مورد این 

بازی خاص؟
طبیعـــی اســـت کـــه مـــن بـــا بازیکنان 
تیـــم بســـیار  صحبـــت می کنـــم. مـــا 
خوبی داریـــم، با بازیکنان اســـتثنایی 
ماننـــد لامیـــن. آنهـــا همـــه ذهنیـــت 
فوق العـــاده ای دارنـــد و می داننـــد کـــه 
این بـــازی چقدر اهمیت بالایـــی دارد.
ویژگی رئال که خوب بازی نمی کنند 

اما برنده می شوند؟
فکـــر می کنم آنهـــا فردا آمـــاده خواهند 

بود. ما هـــم همینطور.
ویدئوهای تلویزیون رئال مادرید در 

انتقاد از داوران؟ این کار در آلمان 
رایج است؟

ما ایـــن کار را انجـــام نخواهیم داد. من 
فکر می کنـــم داورها کار ســـختی دارند 
و ایـــن کار من نیســـت که بتوانـــم آنها 
را کامـــاً قضـــاوت کنم. مـــن تجربیات 
خوبـــی بـــا داوری در لالیگا داشـــته ام، 
شـــکایتی نـــدارم. به بازیکنـــان گفته ام 
که روی خـــود بازی تمرکز کنند نه دیگر 
اتفاقـــات آن. مـــا نمی توانیم مـــواردی 

ماننـــد داوری را تغییر دهیم.
اتفاقات داوری به سود رئال در 

برنابئو؟
من قبـــاً به ســـؤالاتی دربـــاره داوری ها 
در گذشـــته در برنابئـــو پاســـخ داده ام. 
قباً در برنابئو بـــوده ام. مدت ها پیش 
بـــا بایـــرن در آنجا بـــازی کـــردم، هیچ 

اتفاقـــی نیفتاد.

کارلو آنچلوتی پیش از ال کاسیکو به تمجید 
ــلونا و به طور خاص لامینه  از عملکرد بارسـ

یامال در فصل جدید پرداخت.
در شرایط بسیار خوبی هستیم

ــرایط بسیار خوب  ما برای بازی امروز در شـ
ــم که  ــتیم. می دانیـ ــالا هسـ ــزه بـ ــا انگیـ و بـ
ــود اما در عین حال  ــختی خواهد بـ بازی سـ
ــم مقابل  ــت. می خواهیـ هیجان انگیز اسـ
ــته  ــرد خوبی داشـ ــود عملکـ ــواداران خـ هـ

باشیم.
همه چیز به عملکرد داخل زمین 

بستگی دارد 
ــت؟  ــتر اسـ ــدام تیم امروز بیشـ ــانس کـ شـ
در  ــم.  بگوییـ ــت  اسـ ــخت  سـ ــم،  نمی دانـ

چنین بازی هایی مثل دربی و ال کاسیکو 
ــی را به عنوان تیم برتر  ــوان تیم خاصـ نمی تـ
انتخاب کرد... همه چیز به عملکرد تیم ها 

در طول بازی بستگی دارد.
گل نزدن بلینگام؟ بازیکنی داریم که 

هر فصل ۴۰ گل می زند
ــت و  ــی اسـ ــیار خوبـ ــن بسـ ــگام بازیکـ بلینـ
پیشرفت زیادی می کند. شرایط بدنی اش 
ــم  ــا مهـ ــرای مـ ــای او بـ ــت. گل هـ ــی اسـ عالـ
نیست. او ویژگی های دیگری دارد که برای 
تیم ما بسیار ارزشمند است. او می داند که 
چقدر برای تیم مهم است. فصل گذشته به 
ــتیم، چون بنزما را از  گل های جود نیاز داشـ
دست داده بودیم. اما امسال بازیکنی داریم 

که هر فصل 30، 35 یا حتی 40 گل بزند.
فلسفه بارسلونا عوض شده است 

ــود را تغییر داده  ــفه بازی خـ ــلونا فلسـ بارسـ
ــق دفاع  ــتر به عمـ ــا اکنون بیشـ ــت. آنهـ اسـ
ــتقیم تر و  ــا بازی مسـ ــوذ می کنند. بارسـ نفـ
ساده تر را ترجیح می دهد. اما نمی خواهم 
بارسلونای فعلی را با تیمی که ژاوی هدایت 
می کرد، مقایسه کنم، چون چند بار مقابل 
ــت خوردیم. ما به هر دو نسخه  ژاوی شکسـ

بارسلونا احترام می گذاریم.
برای مهار لامینه یامال برنامه خاصی 

دارید؟
ــت دارم و می دانم که  ــن او را خیلی دوسـ مـ
ــت، اما باید  ــیار خطرناکی اسـ ــن بسـ بازیکـ

روی همه جوانب بازی تمرکز کنیم.
توصیه به امباپه برای بازی امروز؟

ــروز چه  ــد که امـ ــی می دانـ ــه خوبـ ــه بـ امباپـ
ــل  ــا مقابـ ــده دارد. او بارهـ ــه ای برعهـ وظیفـ

بارسلونا بازی کرده و تجربه کافی دارد.
برنده توپ طلای ۲۰۲۴؟

ــان  ــن بازیکنـ ــی از بهتریـ ــیوس یکـ وینیسـ
ــت. فکر  ــم فروتن اسـ ــت. خیلی هـ دنیاسـ
می کنم بشود گفت که او برنده توپ طای 
ــز او نباید این  ــت. هیچ کـــس جـ بعدی اسـ

جایزه را ببرد.
 آیا بارسلونا جرأت می کند خط 

دفاعی اش را مقابل رئال بالا بیاورد؟
اگر این کار را بکنند، ما باید بدانیم چطور از 
فضاهای خالی ایجاد شده بهترین استفاده 

را ببریم.

پنج نکته آماری از برد بارسلونا

بارســـلونا با پیـــروزی 4 بر یـــک مقابـــل بایرن مونیـــخ به نوعـــی انتقام 
گرفـــت و آمارهای جالبی هم به ثبت رســـید. بارســـلونا برای دومین بار 
در تاریـــخ لیـــگ قهرمانان بـــه بایرن مونیـــخ چهـــار گل زد، مرتبه قبل 
در آوریـــل 2009 زیـــر نظـــر پپ گواردیـــولا بود کـــه 4 بر صفر بـــه پیروزی 

. ند رسید
هانســـی فلیک یک بـــار دیگر قدرت جوانان لاماســـیا را به رخ کشـــید و 
اعتمـــادش به جوانان جـــواب داد. ترکیب اصلی بارســـا با میانگین 24 
ســـال و 185 روز جوانتریـــن ترکیب بارســـا بعـــد از نوامبـــر 2011 و بازی با 

باته بوریســـوف با 23 ســـال و 93 روز بود.
هنـــوز یک دقیقـــه از بازی نگذشـــته بـــود که کاپیتـــان بارســـلونا دروازه 
میهمان را باز کرد، گل ثانیه 54 رافینیا دومین گل سریع 
بارســـلونا بعد از گل مارک فان بومل به پاناتینایکوس 

در ســـال 2005 بود که بعد از 36 ثانیه زده شـــد.
رافینیا ســـه گل در این بازی زد تـــا چهارمین برزیلی 
تاریخ بارســـلونا بعد از ریوالـــدو، رونالدینیو و نیمار 
باشـــد که در لیـــگ قهرمانان 

هت تریـــک می کند.
ر  د پـــس  لو فرمیـــن 
هجومـــی  حـــرکات 
ثـــر  مؤ نا  رســـلو با
بازی کـــرد و پاس 
م  و د و  ل  و ا گل 
تیمـــش را داد، او بـــا 
21 ســـال و 165 روز ســـن جوانترین بازیکن بارسلونا 
بعد از ایســـاک کوئنکا در دیدار با باته بوریســـوف در 
ســـال 2011 شـــد که دو پـــاس گل در یک مســـابقه 
لیـــگ قهرمانان می دهد، کوئنکا 20 ســـال و 223 

روز داشـــت.

گزارش

سیدعلیبلندنظر
خبرنگار

پیشبازی

سوژه

اطلاعاتیدربارهشکلجدیدلیگقهرماناناروپا
چندامتیازبرایصعودکافیاست؟

ســـه هفته از شـــکل جدید لیـــگ قهرمانان گذشـــته که با 
36 تیـــم بـــه صورت لیگ برگزار می شـــود. برای نخســـتین 
بـــار از ســـال 1992 ســـطح اول فوتبـــال باشـــگاهی اروپـــا با 
ایـــن تغییرات گســـترده برگزار می شـــود، پیـــش از این 32 
تیم در قالب هشـــت گـــروه چهار تیمی رقابـــت می کردند 
و دو تیـــم اول هـــر گروه بـــه مرحله حذفی می رســـیدند اما 
از ایـــن فصل هـــر کدام از 36 تیم هشـــت بـــازی در مرحله 
گروهـــی انجـــام می دهنـــد، چهـــار بـــازی در خانـــه و چهار 
بـــازی در خـــارج از خانه. هشـــت تیم اول لیگ مســـتقیماً 
بـــه یک هشـــتم نهایی می رونـــد و تیم های نهم تا بیســـت 
و چهـــارم بـــه پلـــی آف می روند کـــه برنده ها به هشـــت تیم 
اول ملحـــق می شـــوند. تیم هـــای بیســـت و پنجـــم به بعد 

می شـــوند. حذف 
بعـــد از هفتـــه ســـوم، اســـتون ویا و لیورپول بـــا 9 امتیاز 
در صـــدر جـــدول هســـتند و هفت تیـــم هفـــت امتیازی 
بایرلورکـــوزن،  برســـت،  موناکـــو،  منچسترســـیتی، 
اینترمیان، اســـپورتینگ لیسبون و آرســـنال در رده های 
ســـوم تا نهـــم قـــرار دارند. بر اســـاس احتمـــالات، تیم ها 
بـــا کســـب 16 امتیـــاز از 24 امتیاز ممکن، بـــه احتمال 98 
درصـــد در رده های اول تا هشـــتم و بـــا 10 امتیاز به احتمال 

99 درصـــد در میـــان 24 تیـــم اول قـــرار می گیرند.
از مرحلـــه یـــک هشـــتم نهایی به بعد شـــکل مســـابقات 
تغییـــری نـــدارد و بازی هـــا تـــا فینـــال بـــه صـــورت رفت و 
برگشـــت برگزار می شود. تعداد مســـابقات از 125 بازی به 
189 بـــازی افزایش یافته و تیم ها که قباً حداقل شـــش و 
حداکثـــر 13 بازی می کردند، حداقل هشـــت و حداکثر 17 
مســـابقه انجام می دهند. مرحله گروهی ســـال های قبل 
تا اواســـط دســـامبر طول می کشـــید اما مرحله لیگ این 

فصـــل در اواخـــر ژانویه به پایان می رســـد.

آنچلوتی:  ما به هر دو نسخه بارسلونا احترام می گذاریم

فلسفه بارسلونا عوض شده است
فلیک:  همه بازیکنان مشتاقانه منتظر این بازی هستند

رئال نیستیم که به داوری توجه کنیم
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فرانکــیدیونگ،دنــیاولمووگاویبهآمادگیلازمرســیدهانداماشــایدبازی
دربرنابئــوراازروینیمکتشــروعکنند.مارککاســادوکهیکیازچهرههای
درخشــانبارســلونادراینفصلبوده،همچناندرخطمیانیدرکنارپدری
بازیمیکندوفرمینلوپسکهدوپاسگلمقابلبایرنداد،درنقششماره

10بازیخواهدکرد.
رونالدآرائوخو،فرانتورس،آندریاسکریستنسن،مارکبرنالومارکآندره
تراشــتگنمصدومانبارسلوناهستنداماشــایداریکگارسیادرلیستقرار
بگیرد.روبرتلواندوفسکیدراینفصلفرمفوقالعادهایداردودر13بازی
دررقابتهایمختلف15گلزدهازجمله12گلدر10بازیلالیگاودراینبازی

همفرماندهخطحملهبارسلوناخواهدبود.

رئــالمادریــدبامصدومیتدوبازیکنخودمواجهشــده،تیبوکورتواو
رودریگوبامشــکلاتیکهدردیداربادورتموندبرایشانپیشآمدهدوتا

سههفتهنمیتوانندبازیکنند.
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جونیــوروامباپــهقرارمیگیرد.بلینگامهنوزدرایــنفصلگلنزدهاما
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میتوانددرلیســتقراربگیردوگزینهجذابیازروینیمکتباشــداما
داویدآلاباودنیکارواخالمثلکورتواورودریگوبهاینبازینمیرسند.

اخبار
تیمی



خبر   و مصاحبه

اداره مالیات حساب تراکتور را بست
بدهی مالیاتی باشـــگاه تراکتور بـــه اداره مالیات باعث 
شـــده تا امروز حســـاب این باشـــگاه بسته شـــود. این 
بدهـــی بـــرای دو ســـه ســـال اخیـــر و مبلغی بـــالای ۵۰ 
میلیارد تومان اســـت که بایـــد پرداخت شـــود. ظاهراً 
در پی ایـــن بدهی حســـاب برخی از مدیران ســـابق و 
فعلی این باشـــگاه هم بســـته شده اســـت. پیگیری ها 
حکایـــت از ایـــن دارد که ظاهـــراً برخـــی از نزدیکان به 
این باشـــگاه تمایلی بـــه پرداخت این بدهـــی ندارند و 
معتقد هســـتند هزینه های جاری تیم فعلاً در اولویت 
اســـت. باید دید زنوزی مالک باشـــگاه در این خصوص 

چه تصمیمـــی می گیرد.

وضعیت عجیب در نفت 
مسجدسلیمان

نفت مسجدســـلیمان که تا همین چند ســـال قبل در 
لیگ برتر حضور داشـــت و بعضاً نتایـــج فوق العاده ای 
کســـب می کـــرد، بعـــد از ســـقوط بـــه دســـته پایین تر 
نتوانســـته به ســـطح اول فوتبـــال ایران برگـــردد و این 
روزها شـــرایط عجیبی را پشت ســـر می گذارد. نفتی ها 
کـــه در ابتـــدای فصـــل جـــاری علی اصغـــر کلانتـــری را 
به عنـــوان ســـرمربی خـــود برگزیدند، در 7 مســـابقه 
ابتدایـــی فصل 6 باخـــت و یک پیروزی کســـب کردند 
و در حالـــی کـــه کلانتـــری هـــم از این تیم جدا شـــد و 
چند مربـــی بومـــی روی نیمکت نفتی هـــا بودند، آنها 
مقابـــل پیـــکان مدعـــی در خانـــه دو بر یک شکســـت 
خوردنـــد. در جریان بازی نفت و پیـــکان، هواداران در 
ورزشـــگاه مسجدســـلیمان شـــعارهای زیادی را درباره 
حضور ســـرمربی بومی در رأس کادرفنی سر دادند. در 
چنین شـــرایطی باید دید چه کســـی در روزهای آینده 
ســـکاندار هدایت نفت مسجدســـلیمان در لیگ یک 
خواهد شـــد. ســـرمربی جدید نفت کار ســـختی برای 
خـــروج این تیم از بحران و بالا کشـــیدن آن در جدول 

رده بندی دســـته اول خواهد داشـــت.

جعفرپور: انتظار از ۸ ملی پوش 
سپاهان بیش از اینهاست

مهـــدی جعفرپـــور، پیشکســـوت تیم فوتبال ســـپاهان 
دربـــاره شکســـت این تیـــم مقابل شـــارجه امـــارات در 
هفتـــه ســـوم از مرحلـــه گروهی لیـــگ قهرمانان آســـیا 
2 می گویـــد: »مـــا بـــه چیـــزی جـــز پیـــروزی تیـــم فکر 
نمی کردیـــم. تیمـــی که لقبـــش طوفان زرد آســـیا بوده 
اســـت و ســـابقه نایـــب قهرمانی لیـــگ قهرمانان آســـیا 
را دارد، نبایـــد بـــر اثـــر اشـــتباهات بچگانـــه گل دریافت 
کنـــد. از بازیکنـــان ســـپاهان شـــش بازیکـــن عضو تیم 
ملـــی فوتبال ایـــران و دو بازیکن ملی پوش کشورشـــان 
هســـتند، بنابراین هشـــت بازیکن ســـپاهان ملی پوش 
هســـتند. طبیعتـــاً انتظـــار کیفیـــت بیشـــتری از ایـــن 

بازیکنـــان ملی پـــوش داریم.«
او با طـــرح خاطـــره ای از بـــازی بنیـــادکار ازبکســـتان - 
ســـپاهان ایـــران در طـــول دوران بـــازی اش ایـــن طـــور 
می گویـــد: »خاطـــرم هســـت کـــه در بـــازی با بنیـــادکار 
ازبکســـتان، لـــب هادی عقیلی بشـــدت آســـیب دید یا 
محـــرم نویدکیـــا با آرنج شکســـته مقابل بنیـــادکار بازی 
کرد. در دوران ما بازیکنان با جانفشـــانی و تعصب برای 
ســـپاهان بازی می کردند، اما در حال حاضر شاهد این 
هســـتیم که حتی برای وارد آوردن یک فشـــار اولیه روی 
پای بازیکن حریف، به غیر از دو بازیکن ســـپاهان، بقیه 

بازیکنان خیلـــی خوب عمـــل نمی کنند. «
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اکبر منتشـــلو/  بعد از جدایـــی محرم نویدکیا 
از مـــس رفســـنجان مســـئولان ایـــن باشـــگاه 
برای بازگشـــت او تلاش زیـــادی کردند تا این 
ســـرمربی مجدداً هدایت تیمشان را برعهده 
بگیرد. امـــا نویدکیا بـــا توجه به شـــرایط تیم 
و وضعیت مدیریت باشـــگاه مس رفســـنجان 
راضی به بازگشت نشـــد و در نهایت همکاری 
بیـــن آنها قطـــع شـــد. مدیران باشـــگاه مس 
رفســـنجان وقتی به این نتیجه رسیدند که او 
از تصمیمش بـــر نمی گردد ســـراغ گزینه های 

رفتند.  دیگری 
با این تصمیـــم مدیران باشـــگاه مس، بعضی 
از مربیـــان که منتظـــر خالی شـــدن نیمکت 
برخـــی تیم ها بودند، خیلـــی زود گمانه زنی ها 
را شـــروع کردند تـــا بتواننـــد از فرصت پیش 
آمـــده بهتریـــن بهـــره را ببرند. اما مســـئولان 
مس بـــرای ادامـــه کار نیاز به مربی داشـــتند 
کـــه بتوانـــد بـــه وضعیت تیم ســـر و ســـامانی 
بدهد و از طـــرف دیگر انگیزه لازم برای حضور 
روی نمیکـــت این تیم را داشـــته باشـــد. آنها 
بالاخره به ســـراغ مســـعود شـــجاعی ســـتاره 
ســـابق لالیگا رفتنـــد تـــا او نجات بخش مس 
در ایـــن دوره از رقابت ها شـــود. مربی جوانی 
که تا حـــدودی بـــه لحـــاظ رفتاری شـــبیه به 
محـــرم نویدکیـــا اســـت و بـــه نظـــر می رســـد 
می توانـــد در این تیم موفق باشـــد. شـــجاعی 
مســـئولیت تیمی را برعهده خواهد گرفت که 
به لحاظ ســـازمانی و باشگاهی ساختار بسیار 

خوبی دارد. کارنامه شـــجاعی تا اینجای کار در 
عرصه مربیگری، کارنامه نســـبتاً خوبی است 
که همین امر مســـئولان مس را به ســـمت او 
هدایـــت کرد. شـــجاعی بیـــش از ایـــن در 17 
بـــازی روی نیمکت تیـــم کم مهره هـــوادار 19 
امتیـــاز به دســـت آورد و این تیم را از ســـقوط 
نجـــات داد اما مســـلماً شـــرایط تیـــم پرمهره 
مس رفســـنجان بـــا هـــوادار کامـــلاً متفاوت 
اســـت و کاپیتان ســـابق تیـــم ملـــی می تواند 
تجربه متفاوتی در این باشـــگاه داشـــته باشد 
خصوصـــاً با توجه به آنکه شـــجاعى در 10 بازی 
بـــه عنوان ســـرمربی تیم پرســـتاره تراکتور 20 
امتیـــاز بـــه دســـت آورد و عملکـــرد موفقی در 

تبریز داشـــت. 
حضور شـــجاعی روی نیمکت مس رفسنجان 
در شـــرایطی اســـت کـــه برخـــی بـــر ایـــن باور 
بودنـــد که مس بایـــد بعد از جدایـــی نویدکیا 
به ســـراغ مربیان با تجربه تـــری مثل نکونام، 
و...  مهاجـــری  منصوریـــان،  پورموســـوی، 
می رفـــت امـــا باشـــگاه ترجیح داد بـــاز هم به 
اســـتانداردهای قبلی خودش وفادار بماند و 
از این رو می توان مدعی شـــد که این انتخاب 
مســـئولان مس رفســـنجان انتخاب بهتری از 
آنچه کـــه برخی هـــا فکـــر می کردند، باشـــد. 
هرچنـــد وضعیـــت فعلـــی مـــس رفســـنجان 
وضعیـــت بحرانـــی نیســـت و این تیم بـــا برد 
در بـــازی معوقـــه اش می تواند تـــا رده یازدهم 
جـــدول صعود کنـــد، اما بـــه هر حـــال فصل 

گذشـــته محرم  نویدکیا تیم بحـــران زده مس 
رفســـنجان را به ساحل امن رســـاند و این بار 
هم مســـعود شـــجاعی بـــرای ایـــن کار در نظر 
گرفتـــه شـــده اســـت. دور از حاشـــیه بودن، 
تمرکـــز روی مســـائل فنـــی و علاقه منـــدی به 
فوتبـــال تهاجمـــی و روی زمین مـــواردی بود 
که مســـئولان مس را به ســـمت ایـــن انتخاب 
ســـوق داد و البته امیدواریم که شـــجاعی نیز 
با تمرکـــز روی تیم و دوری از حواشـــی بتواند 
روزهـــای خوبـــی را مس رفســـنجان داشـــته 
باشـــد. نـــگاه مدیـــران مـــس به شـــجاعی به 
عنـــوان بازیکن لالیگا و البته ســـابقه کاپیتانی 
در تیـــم ملـــی و شـــناخت خـــوب از محیـــط 
فوتبال کشـــورمان و لیگ برتر، آنها را امیدوار 
بـــه بازگشـــت مجـــدد مس بـــه مســـیر اصلی 
می کنـــد، امـــا واقعیـــت ایـــن اســـت که مس 
رفســـنجان گرفتار مشکلاتی است که بیش از 
ســـرمربی باید مســـئولان این تیم به حل آنها 
فکر کنند و شـــرایط را برای ســـرمربی جدید 
آماده کنند. بـــا حضور شـــجاعی در تمرینات 
مس مشـــخص شـــد که در ایـــن راه و هدایت 
مـــس رفســـنجان مثـــل روال گذشـــته ایـــن 
ســـرمربی، برادرش و اشـــپیتیم آرفی بازیکن 
خارجی ســـابق تیم های فوتبال کشورمان نیز 
او را همراهـــی خواهد کرد که به نظر می رســـد 
او ترکیب یکی دو ســـال اخیر را برای موفقیت 
خودش در مس در نظر گرفته اســـت و مربی 

جدیـــدی به آنهـــا اضافه نخواهد شـــد.

محمدجواد آزاده، بـــا پایان یافتن قراردادش 
در ابتـــدای فصـــل جـــاری راهـــی ذوب آهن 
شـــده بود. ایـــن بازیکن 25 ســـاله از ســـوی 
باشـــگاه ذوب آهـــن هـــم رونمایی شـــده بود 
و در لیـــگ برتر بـــرای سبزپوشـــان اصفهانی 
بازی هـــم کرد اما ســـر از تیم دیگـــری درآورد 

و به شـــمس آذر قزوین پیوســـت.
لیس  پرســـپو بـــل  مقا وز  مـــر ا ر  ذ شـــمس آ
قـــرار خواهـــد گرفـــت و هافبـــک ایـــن تیم از 
انگیزه هـــای شـــمس آذر بـــرای ایـــن دیـــدار 

می گویـــد. حســـاس 

این فصل به شمس آذر آمدی و با سعید 
دقیقی همکاری ات را شروع کردی، از 
تجربه کار کردن با سعید دقیقی برای 

ما بگو.
 امســـال در خدمت تیم شـــمس آذر هستم و 
ســـعادت این را داشـــتم کـــه با ســـعید دقیقی 

کار کنم. ایشـــان را واقعاً یـــک  مربی پرانرژی و 
موفـــق می بینم و واقعـــاً از کار کردن با او لذت 
بردم. البته ایشـــان بعـــد از بازی با هـــوادار از 
تیـــم ما جدا شـــد و من زیـــاد در جریـــان این 
تصمیم و جدایی او نیســـتم امـــا امیدوارم در 

تیـــم جدید هم موفق باشـــد.
شمس آذر فصل گذشته به غول کش 

معروف بود و عملکرد خوب این تیم 
انتظارات را بالا برده، نظرت در این 

خصوص چیست؟
عملکـــرد  شـــته  گذ فصـــل  ر  د ر  ذ شـــمس آ
درخشـــان و قابل تحسینی داشـــته اما امسال 
بدلیـــل تغییراتی که در تیم ایجاد شـــده، تیم 
نیاز بـــه زمـــان دارد. قطعـــاً در آینده شـــرایط 

می شـــود.  بهتر 
هـــواداران خونگرمـــی که داریم، امســـال هم 
می توانیم شگفتی ســـاز لیگ باشیم و همانند 
فصـــل قبـــل یـــک جایـــگاه خـــوب در جدول 

پیـــدا کنیم.
امروز با پرسپولیس بازی دارید که یک 

بازی سخت محسوب می شود.
بلـــه، بـــازی بـــا پرســـپولیس بـــرای هـــر تیمی 

سخت اســـت ولی شـــمس آذر همیشه نشان 
داده می توانـــد مقابـــل هر تیمی قـــرار بگیرد و 
رقابت خوبی داشـــته باشـــد؛ قطعاً با نکات و 
دســـتورات کادرفنـــی جدید و تـــلاش و تمرکز 
بازیکنـــان می توانیم بهترین نتیجـــه را از این 

بـــازی بگیریم.

قزوین  شمس آذر  سرمربی  مهاجری  رضا 
توجه  »با  می گوید:  تیمش  شرایط  درباره 
از  به اینکه فقط یک جلسه تمرین کردیم 
تلاش  با  امیدوارم  ندارم.  بحثی  فنی  نظر 
بازیکنان امانتدار خوبی باشم و به جایگاه 
شایسته ای برسیم و بتوانیم روزهای خوبی 
ه  د ا د ن  نشا ر  ذ شمس آ  . کنیم به  تجر ا  ر
هستیم  راهی  در  ما  دارد.  بزرگی  اهداف 
برای مسیر بهتر. بازی با پرسپولیس چالش 
لایی  با ظرفیت  ما   . ماست ی  برا سختی 
می توانیم  خالی  جای  پرکردن  با  داریم. 
تیم کاملی بشویم و در ادامه مسیر همان 
انتظار  آن  از  همه  که  بشویم  شمس آذری 
دارند. به روزهای آینده امیدوار هستیم و 
را بیشتر می کند. ما  انگیزه و امید ما  این 
بازیکن جذب  باید  و  5 جای خالی داریم 
کنیم. 48 ساعت شلوغ داشتیم. معارفه، 
تمرین و بازی با پرسپولیس و جمع کردن 
تیم و جلسات فنی. ولی صحبت های کلی 
با باشگاه کردیم که تیم باید تقویت شود. 
بازیکنان شایسته ای داریم اما پازل ما باید 
کامل شود.« او درباره پرسپولیس این طور 
می گوید: »پرسپولیس به هماهنگی کامل 
است  نتایجی  هم  حرفم  تأیید  و  رسیده 

کار سختی داریم که  و  تیم گرفته  این  که 
این طرف هم  از  توان پرسپولیس است. 
از  می دانیم با چه تیمی بازی داریم و من 
گرفتم.  مثبت  ژی  انر بازیکنان  با  تمرین 
اگر  که  کردند  کار  خوب  بازیکنانم  اینقدر 
اشتباهات مان را در گذشته انجام ندهیم و 
خوب کار کنیم می توانیم مقابل پرسپولیس 

یک روز خوب را برای خودمان رقم بزنیم.«

خط و نشان هافبک شمس آذر برای پرسپولیس
جواد آزاده: امروز بهترین نتیجه را کسب می کنیم

مهاجری: مقابل پرسپولیس سورپرایز داریم

برنامه لیگ برتر

هفته نهم
شنبه 5 آبان

17:00  .................................. خیبر خرم آباد-استقلال   
19:15  ........................... پرسپولیس- شمس آذر قزوین  

یکشنبه 6 آبان
تراکتور-آلومینیوم اراک   ..................................  16:45
فولاد-سپاهان  .............................................  1۸:15

هفته دهم لیگ برتر
چهارشنبه 9 آبان

1۸:00 ......................... استقلال خوزستان -پرسپولیس 
پنجشنبه 10 آبان

17: 45 ....................................... استقلال – تراکتور 
جمعه 11 آبان

17: 30 .............................. چادرملو اردکان- ذوب آهن 
گل گهرسیرجان- فولاد .................................... 30 :17
17: 45 ........................................... ملوان – هوادار 
سپاهان- آلومینیوم اراک ................................ 45 :17
17: 45 ...................... شمس آذر قزوین- خیبر خرم آباد 
17: 45 ..................... نساجی مازندران- مس رفسنجان 

هفته یازدهم لیگ برتر ایران
یکشنبه 11 آذر

ذوب آهن-  شمس آذر قزوین............................  17:30
دوشنبه 12 آذر

15:30  ............................. هوادار- استقلال خوزستان
15:30 ....................... آلومینیوم اراک - گل گهر سیرجان
خیبر خرم آباد- ملوان....................................  15:30

سه شنبه 13 آذر
16:30  ......................... تراکتور تبریز -  چادرملو اردکان

شنبه 17 آذر
پرسپولیس - نساجی مازندران..........................  17:30
20:00 ............................... فولاد خوزستان - استقلال 

یکشنبه 1۸ آذر
17:30  ............................... مس رفسنجان - سپاهان 

وصال روحانــــی / ســـعید دقیقی شـــاید به 
آرزوی چند ســـال اخیرش که هدایت تیمی 
به جز شـــمس آذر قزوین بود، رسیده باشد 
امـــا دو وجـــه بر ایـــن ماجرا مترتب اســـت؛ 
اول اینکـــه او همیشـــه به دنبال باشـــگاهی 
بود کـــه در سلســـله مراتـــب ارزش و اعتبار 
از تیـــم قزوینـــی بالاتر باشـــد، حـــال آن که 
اگـــر خیبـــر از شـــمس آذر پایین تر نباشـــد، 
قطعـــاً بالاتر هم نیســـت. دوم اینکه ســـران 
خیبـــر در فصـــل جاری لیـــگ برتـــر، چنان 
بـــدون صبـــر و رحـــم عمـــل کرده انـــد کـــه 
پس از گذشـــت فقط هشـــت هفتـــه از این 
رقابت هـــا، دو بـــار کادر فنی شـــان را تغییر 
داده انـــد و دقیقی ســـومین ســـرمربی آنها 
در ایـــن بازه زمانـــی کوتاه به شـــمار می آید. 
ســـرانی که رضا مهاجری را فقط چهار هفته 
تـــاب آوردند و مارکو اورلیـــو برزیلی را هم که 
جانشـــین مهاجـــری شـــد، تنها ســـه هفته 
تحمل کردنـــد و با این اوصـــاف بیش از آن 
کـــه تصور کنیـــم دقیقـــی پای به ســـرزمین 
امنی نهاده، باید از خود بپرســـیم او در این 
وادی ناامنی تازه چه میـــزان دوام می آورد و 
طول دوران حضـــورش در خرم آباد به چند 

هفته خواهد کشـــید.
 

دلایلی بالنسبه پذیرفتنی
مدیران خیبر شـــاید برای شـــکیبا نبودن و 
عوض کـــردن دائمـــی مربیان خـــود دلایلی 
بالنســـبه پذیرفتنی را رو کننـــد و مهم ترین 

آنهـــا وضعیـــت ناامیدکننـــده تیم شـــان در 
لیگ امســـال و جایگاه نـــازل آنها در جدول 
اســـت. خیبری هـــا در هشـــت دیدارشـــان 
فقط بـــه یک بـــرد رســـیده و در ســـه دیدار 
مســـاوی کرده و متحمل چهـــار باخت هم 
شـــده اند. خیبـــر در ازای فقـــط پنـــج گل 
زده هشـــت بـــار از حریفان گل خـــورده و به 
رده ســـیزدهم جـــدول فرو افتـــاده و فاصله 
امتیازی اش به ســـه تیم زیر دستش از یک 
و دو پوئـــن فراتـــر نمی رود. خیبـــر در هفته 
نهم لیـــگ، پذیرای اســـتقلال خواهد بود و 
با وجود اشـــتغالات آســـیایی آبی ها و نزول 
آشـــکارش در این فصـــل احتمـــال پیروزی  
خیبـــر مقابل آبی هـــا زیاد نخواهـــد بود. به 
این ترتیب دقیقی وارد یـــک بازی خطرناک 
و تازه شـــده که اگـــر فقط با چنـــد لغزش از 
ســـوی او توأم گـــردد، خیبر احتمـــالاً اقدام 
به تعییـــن چهارمیـــن ســـرمربی جدیدش 

در ایـــن فصـــل خواهد کرد.
 

عجین با انواع چالش ها
دقیقی 38 ســـاله که با اســـتعداد و همتش 
شـــمس آذر را از لیـــگ یـــک بـــه لیـــگ برتر 
ارتقا بخشـــید و به این ســـبب محبوب همه 
قزوینی هـــا شـــد، از آن زمـــان به بعـــد بارها 
قصد الحـــاق به ســـایر تیم ها را داشـــته اما 
هـــر مرتبه راهـــش مســـدود شـــده و از این 
کار بازمانـــده اســـت. او پـــس از بحران های 
ایجـــاد شـــده در ملـــوان و مس رفســـنجان 

در ایـــام پیش فصـــل، در هـــر یـــک از ایـــن 
تیم هـــا 10 تـــا 14 روز زمامـــدار شـــد امـــا بـــه 
ســـبب وقوع تحولات بعـــدی در این تیم ها 
مجبـــور به ترک پســـت خـــود شـــد و چون 
تیم هـــای دیگـــری او را نخواســـتند، هـــر بار 
اجباراً به قزوین بازگشت و مجدداً سرمربی 
شـــمس آذر شـــد. مانور تـــازه او هـــم در راه 
جدایـــی از این تیـــم براســـاس توضیحاتی 
کـــه آوردیـــم، شـــاید خـــوش عاقبت تـــر از 
دفعات قبلی نباشـــد. شـــاید عقـــل ایجاب 
می کـــرد کـــه دقیقـــی همچنـــان در قزوین 
بمانـــد و در پایـــان فصـــل تغییـــر باشـــگاه 
بدهـــد امـــا بعـــد از ثبـــت یکســـری نتایـــج 
ضعیف برای شـــمس آذر در لیگ بیســـت و 

چهـــارم، اشـــتیاق مدیران این باشـــگاه هم 
بـــرای حفظ ایـــن مربـــی جـــوان و آینده دار 
بـــه انـــدازه ســـابق نبـــود. هر چه هســـت، 
دقیقـــی اینـــک در تیمی مربیگـــری خواهد 
کـــرد که بـــا انـــواع چالش ها عجین اســـت 
و تغییـــرات مکرر از ســـر و رویـــش می بارد و 
معمـــولاً از چنین تیم هایـــی ثبات و عاقبتی 
خـــوش برنمی خیزد. فرقی کـــه این مرتبه با 
دفعات قبلی دارد، این اســـت کـــه اگر او در 
صورت برکنـــاری از خیبر رویکـــرد مجدد به 
شمس آذر داشـــته باشـــد و بخواهد دوباره 
سرمربی آن بشـــود، شاید باشـــگاه قزوینی 
این بار دســـت رد به ســـینه او بزند و بگوید: 

»مـــا را به خیر و شـــما را به ســـلامت.«

سرمربی سابق شمس آذر به آرزویش رسید؟

ورود دقیقی به وادی بی ثبات

بازگشت مسعود شجاعی و رفقا به لیگ برتر

مسی ها امیدوار به نسخه لالیگایی

اسکوچیچ، عبدی را برای مصاف با استقلال می خواهد
مهدی عبدی از جمله بازیکنانی اســـت که فصل جدید 
نتوانســـته آنطـــور که باب میلـــش اســـت در تراکتور به 

اهدافش برسد.
 عبـــدی چند روزی اســـت به تمرینـــات گروهی این تیم 
برگشـــته و امیـــد زیـــای دارد کـــه بتوانـــد هر چـــه زودتر 
بـــرای ادامـــه فصـــل بـــه بهترین شـــکل ممکـــن آماده 
شود. اســـتقبال ویژه دراگان اســـکوچیچ از این مهاجم 

در تمرینـــات، برای پرشـــورها قابل توجه بـــود. باوجود 
اینکه در غیـــاب عبدی، مهاجمان تراکتور توانســـته اند 
درخشـــش خوبی داشته باشـــند، اما ظاهراً اسکوچیچ 
همچنـــان به این مهاجم نیـــاز دارد و از حضور و آمادگی 
او اســـتقبال می کنـــد. مهـــدی عبـــدی نه تنهـــا هنوز در 
ترکیب اصلـــی تراکتور جایی نداشـــته بلکه در مجموع 
بازی هـــای فصل تا بـــه اینجای کار فقـــط 31 دقیقه برای 

تیمـــش به میـــدان رفته کـــه موفق به ثبـــت گل یا پاس 
گل نشـــده اســـت. بعیـــد اســـت او بـــرای بـــازی مقابل 
آلومینیـــوم هم شـــانس زیادی داشـــته باشـــد ولی باید 
از حـــالا تلاش کند تا شـــاید اســـکوچیچ تصمیم بگیرد 
ایـــن مهاجـــم را که ســـابقه گلزنی بـــه اســـتقلال را هم 
در کارنامـــه دارد، بـــه ســـورپرایز پرشـــورها در مصـــاف با 

آبی هـــای تهران تبدیـــل کند.

مس 
رفسنجان 

گرفتار 
مشکلاتی 

است که بیش 
از سرمربی 

باید مسئولان 
این تیم به 

حل آنها 
فکر کنند 

و شرایط را 
برای سرمربی 

جدید آماده 
کنند

انتقال سه ساعته دقیقی شائبه برانگیز بود

مالک شمس آذر: مثل تولید 
ماکارونی استعداد پرورش می دهیم

مهـــرزاد نجفیان مالک شـــمس آذر درباره پایان کار ســـعید دقیقی در 

ایـــن تیم می گوید: »او دســـت ما را در حنا گذاشـــت. نمی شـــود طی 

ســـه ساعت به توافق برســـند و انتقالی به این ســـرعت شائبه برانگیز 
بود.

 محدودیت هایی در انتخاب ســـرمربی وجود داشـــت. بـــا این حال 

به جمع بندی رســـیدیم که مهاجری را به خدمت بگیریم تا امســـال 
را سر کنیم.

 شمس آذر پتانسیل بســـیار بالایی دارد و نیروهای جوان و مستعدی 

داریـــم.« او درباره شـــرایط تیمش این طور می گوید: »مالک باشـــگاه 

شـــمس آذر قزوین با تمجید از شـــرایط فنی تیم فوتبال این باشـــگاه 

به تســـنیم گفـــت: »اگـــر مدیریت خوبـــی بر ایـــن بازیکنان داشـــته 

باشـــیم، شگفتی ســـاز می شـــویم. ایـــن مســـأله نیازمنـــد ثبـــات در 

مدیریـــت تیم و حضور فـــردی باتمرکـــز و وفادار بالای ســـر بازیکنان 

اســـت. ما به جوانگرایی گرایش داریم و بهترین استعدادهای کشور 

را جـــذب کردیم. بـــه آینده ایـــن جوانان امیـــدوار هســـتیم و نتیجه 

خواهیم گرفت. شـــمس آذر مرکز تولید اســـتعداد است و 12 بازیکن 

فصل گذشته شـــمس آذر به ســـایر تیم های لیگ برتر منتقل شدند. 

همان طـــور که ماکارونـــی و آرد تولید می کنیم، باور داریم که باشـــگاه 

مـــا در فوتبال هم اســـتعدادپرور باشـــد. در مقابـــل بودجه های هزار 

میلیاردی باشـــگاه های دیگر، ما به پرورش اســـتعداد گرایش داریم.«

 او در مـــورد انتصـــاب رســـول خطیبـــی مدیرعامـــل باشـــگاه پیکان 

به عنـــوان مشـــاور باشـــگاه شـــمس آذر می گویـــد: »مدیرعامـــل کار 

ســـنگینی در فوتبـــال نـــدارد و کار بیشـــتر دســـت کادر فنی اســـت! 

خطیبی دوســـت قدیمی و همشـــهری ماســـت و دوســـت داشـــتیم 

مشـــاور ما در این وضعیت باشـــد. مـــا از تجربیات دیگران اســـتفاده 

می کنیـــم و تـــلاش می کنیـــم آزمـــون و خطـــا نکنیم.«

مصاحبه



خ اردوگاه سر

جواب تکراری گاریدو درباره زمین
در نشســـت خبری دیروز وقتی از گاریـــدو درباره زمین 
شـــهرقدس پرســـیده شـــد گفت: »من فکـــر می کنم 
دربـــاره این موضـــوع خیلی صحبت کـــردم و هر هفته 
حـــرف می زنیـــم. مـــن باید جـــواب کاملـــی بدهم. به 
عنوان ســـرمربی من دوست دارم در زمین خودمان با 
تماشـــاگران خودمان و چمن خـــوب کار کنم ولی من 
این امتیاز را ندارم. در شـــروع فصـــل این پوئن مثبت 
را نداشـــتم و متأســـفانه نتوانســـتم در زمیـــن خودم 
بازی کنم اما این مشـــکلات هســـتند و مـــا باید راهکار 
خودمان را داشـــته باشـــیم. باید درخواســـت کنیم از 
زمینی که بـــازی می کنیـــم بهترین شـــرایط نگهداری 
چمن را داشـــته باشند و خودمان هم بهترین کیفیت 
را داشـــته باشـــیم. ان شـــاءالله این زمانی که در زمین 
خودمـــان بازی نمی کنیم کوتاه باشـــد و بعـــد از آن در 

زمین خودمان حضور داشـــته باشـــیم.«

تعریف سرمربی از صحرایی
ســـرمربی پرسپولیس درباره اســـتفاده از بازیکنان جوان 
در ترکیـــب تیمـــش گفـــت: »فرصت ها هدیه نمی شـــود 
و بازیکنـــان جـــوان ایـــن فرصت هـــا را کســـب می کنند. 
هـــر کس از آن اســـتفاده کنـــد می تواند دوباره به دســـت 
بیاورد. برای ســـرمربی دو شـــرایط وجود دارد: می خواهد 
بازی هـــا را ببـــرد و و تمرینـــات را نگاه می کنـــد. بازیکنانی 
کـــه داخـــل تمرین خـــوب نیســـتند از فرصت اســـتفاده 
نمی برنـــد و برعکس آن. دربـــاره بازیکنان جوان صحبت 
می کنیـــم و مطمئنـــاً به تجربه هـــم نیاز دارنـــد. آنها باید 
از نظـــر ذهنی قوی باشـــند. بازی های اولیه اســـت و باید 
بداننـــد چطـــور مدیریـــت کننـــد. خیلـــی خوشـــحالم از 
عملکـــرد صحرایی و در دیدار با الســـد بازی خوبی انجام 
داد. او در تمرینـــات خوب بود و الان باید تمرکز داشـــته 
باشـــد و بداند در آینده اتفاقات خوبی می خواهد برای او 
بیفتد. برای بازیکنان جوان فرصت هدیه داده نمی شـــود 
و بایـــد آن را کســـب کنند. فکـــر کنم پیام واضح اســـت: 
وقتـــی کار کنـــی می توانی بـــازی کنی وقتـــی در تمرینات 
سطح خوبی داشـــته باشـــی بازی می کنی و واضح است 

وقتـــی بازیکنی بـــازی نمی کند حتماً دلیلـــی دارد«.

واکنش خلیلی به اتهام خان محمدی
محســـن خلیلـــی درباره برکنـــاری حســـن خان محمدی 
گفـــت: »مـــا در تصمیمـــی مدیریتی آقـــای خان محمدی 
را برکنـــار کردیـــم که علـــت آن هم بحث فنی بـــود و هم 
بحـــث غیرفنی کـــه نمی خواهم فعـــلاً آن را بـــاز کنم، اما 
ایـــن را بگویـــم که هیچ پولی جابه جا نشـــده بـــود و خود 
ایشـــان هم فقط یک مرتبه چنین حرفی زده بود.« مدیر 
آکادمـــی پرســـپولیس تأکید کـــرد: »اگر شـــخصی بدون 
هماهنگـــی آکادمی و باشـــگاه از خانـــواده ای پول بگیرد، 
به محض اینکه مطلع شـــویم ســـریع برخورد می کنیم و 
او را از مجموعـــه جدا می کنیم. از نهادهـــای نظارتی هم 
تشـــکر می کنم که حواسشـــان خیلی به مســـائل هست 
و به ماجرای آکادمی پرســـپولیس هم ورود کردند و همه 
چیز را بررســـی کردند و دیدند که شـــرایط آکادمی سالم 
اســـت. فقط به یک مورد برخورد کردنـــد که مدارکش به 

باشـــگاه داده شـــد و درباره اش تصمیم گرفتیم.«

جایگاه سومی در آسیا
رنکینـــگ فوتبـــال دیتابیس بـــا تثبیت جایگاه ســـومی 
پرســـپولیس اعلام شـــد. پرســـپولیس که در آســـتانه 
واگـــذاری رتبه ســـوم خـــود به اســـتقلال بود، حـــالا با 
نتایـــج بهتـــر در لیگ توانســـته ایـــن جایـــگاه را تثبیت 
کند و در رتبه ۱۱۷ جهان هم قـــرار بگیرد. این در حالی 
است که پرســـپولیس برای هشتمین ســـال متوالی به 
عنـــوان بهتریـــن تیم ایرانی آســـیا ســـال میـــلادی را به 
پایـــان خواهـــد رســـاند و بالاتر از ســـایر تیم هـــا خواهد 
بـــود. با این حـــال در آســـیا، الهلال و النصـــر همچنان 
صدرنشین هستند اما پرســـپولیس با نزدیکی به النصر 

شـــانس تصاحب جایگاه این تیـــم را دارد.

جزئیات زورگیری از تیم نونهالان
محســـن خلیلـــی مدیـــر آکادمـــی باشـــگاه پرســـپولیس 
ماجـــرای زورگیـــری از بازیکنان تیـــم نونهـــالان را اینطور 
توضیح داد: »متأسفانه چند روز پیش بود که سرپرست 
تیـــم نونهـــالان بـــا مـــن تمـــاس گرفـــت و گـــزارش این 
حادثه را داد. چنـــد بازیکن ما در ایســـتگاه اتوبوس کنار 
ورزشـــگاه کارگران منتظـــر بوده اند کـــه خودرویی مقابل 
آنهـــا توقف می کند و ســـه نفر که ســـلاح ســـرد و گرم به 
همراه داشـــتند شـــروع بـــه تهدیـــد بچه هـــا می کنند و 
موبایـــل و لوازم شـــخصی آنهـــا را به ســـرقت می برند. به 
یکـــی از بچه هـــا که کمی مقاومـــت کرده بود نیز آســـیب 
وارد می کننـــد. 5 بازیکن مورد ســـرقت قـــرار گرفتند و 2 
بازیکن هم توانســـتند از آن محل فرار کننـــد.« او در این 
باره که »چرا تمرین نونهالان در ســـاعت 8 شـــب تعطیل 
شـــده؟« گفت: »ســـاعت تمریـــن نونهالان با تیـــم امید 
خیلی متفاوت اســـت چون تا از مدرســـه تعطیل شـــوند 
و خـــود را محل تمرین برســـانند کمی طول می کشـــد. از 
طرفـــی به خاطر زمین چمن هم این مشـــکل را داریم که 
با توجه بـــه اجاره ســـالیانه زمین ها، پیدا کردن ســـانس 

تمرین بـــرای نونهالان کمی مشـــکل بود.«

نونهالان در دوقدمی صدر
شـــاگردان مســـعود زارعـــی در تیم نونهـــالان در هفته 
دوازدهم بازی هـــا، میهمان تیم شـــاهین بودند که با 
گل هـــای علی دارایـــی و علیرضا عظیمی بـــا نتیجه دو 
بر صفـــر این بـــازی را به ســـود خود اختصـــاص دادند 
و 25 امتیازی شـــدند. سرخپوشـــان نونهـــال در حال 
حاضـــر در فاصله دو امتیازی تا صدر جدول در جایگاه 

ســـوم قرار دارند.
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مصدومیت تنها شانس پرسپولیس
رقبای متمول، مانع تمدید قرارداد اورونوف

بررسی ادعای گاریدو در خصوص علیپور
یک وینگر راست کم تجربه و بی اثر

 محمدرضـــا رحیم پور / تقریبـــاً یک ماه 
پیـــش هـــواداران باشـــگاه پرســـپولیس 
در فضـــای مجـــازی خواســـتار تمدیـــد 
قـــرارداد اوســـتون اورونـــوف، ســـتاره 
ازبکســـتانی تیم محبوب شـــان شدند. 
ایـــن درخواســـت به خصوص بـــه منظور 

حفظ ایـــن بازیکـــن بااســـتعداد در 
ح  مطـــر سرخپوشـــان  جمـــع 

شـــد. هـــر چنـــد درویـــش، 
مدیرعامـــل پرســـپولیس 

در آن زمـــان اعـــلام کرد 
کـــه فقط دلواپســـان این 

درخواســـت را دارنـــد، اما 
بـــه  تدریـــج هیأت مدیـــره جدید 
باشـــگاه به ایـــن خواســـته توجه 
کـــرد و بـــه درویـــش مأموریـــت 
دادنـــد تـــا در شـــرایط مناســـب 
مذاکراتـــی بـــا اورونـــوف را فراهم 

. کنند
 پرســـپولیس تاکنون در تلاش برای 

جلب رضایـــت اورونـــوف، به تمام 
خواســـته های او پاسخ مثبت داده 

است؛ از درخواســـت حضور با تیم 
ازبکستان در مســـابقات المپیک تا 

دریافتی هـــای منظـــم و بموقـــع اما 

بـــا این حـــال تاکنون اورونوف پاســـخی 
بـــه درخواســـت تمدیـــد پرســـپولیس 
نـــداده اســـت. عملکـــرد درخشـــان او 
آســـیا،  نخبـــگان  لیـــگ  در 
باعث افزایش پیشـــنهادات 
از ســـوی تیم هـــای حاشـــیه 
خلیج فارس برای ستاره 
ازبک شـــده اســـت و 
پاسخ منفی اورونوف 
که  می دهد  نشـــان 
او در حال بررسی 
ی  ینه هـــا گز
به  اســـت.  دیگر 
ســـد  می ر نظـــر 
ایـــن تلاش ها،  علی رغم 
یـــن  ا حفـــظ  نس  شـــا
ســـتاره ازبکســـتانی کـــم 
اســـت. بـــه نظر می رســـد 
کـــه تنهـــا امیـــد مدیـــران 
پرســـپولیس، ادامـــه روند 
مصدومیت اورونوف است 
تا شـــاید تیم هـــای خواهان 
او از خریـــد ایـــن بازیکن صرف 

کنند. نظـــر 
نکتـــه اینجاســـت کـــه حتـــی فیفـــا 

بـــه بازیکنانـــی کـــه کمتـــر از ۶ مـــاه از 
قراردادشـــان باقـــی مانده، ایـــن اجازه را 
می دهـــد بـــدون اطـــلاع به تیـــم کنونی 
خود با تیم دیگـــری مذاکره کرده و حتی 
قرارداد ببندنـــد و این یعنـــی اورونوف از 
نیـــم فصـــل دوم حتـــی قادر بـــه امضای 
قـــرارداد با تیـــم دیگری اســـت و به نظر 
عـــدم نگرانی درویـــش حداقـــل باید تا 
فرا نرســـیدن نیم فصل به اتمام برســـد.

بـــه  توجـــه  بـــا  نیـــز  حاضـــر  حـــال  در 
فرصـــت  ازبـــک،  وینگـــر  مصدومیـــت 
مناسبی برای باشگاه پرسپولیس ایجاد 
شـــده اســـت؛ این زمان می توانـــد نقطه 
عطفـــی برای مذاکـــرات رســـمی بین دو 
طـــرف باشـــد. بویژه کـــه اورونـــوف قبلاً 
بـــه هم تیمی های خود اشـــاره کـــرده که 
پیشـــنهادهای اغواکننده ای از تیم های 
قطـــری، اماراتـــی و عربســـتانی دارد و 
احتمالاً قصـــد دارد فصل آینـــده فوتبال 
خـــود را در خـــارج از ایـــران ادامه دهد. 
شـــاید اگر پرســـپولیس نتواند تـــا پایان 
مـــاه جـــاری بـــرای تمدیـــد قـــرارداد این 
بازیکـــن بـــه توافق برســـد، اورونـــوف را 
فصل آینـــده باید در لبـــاس دیگری بجز 

لبـــاس ســـرخ پرســـپولیس ببینیم.

حضـــور علـــی علیپـــور در پســـت وینگر 
راســـت برای تقابـــل با الســـد، انتقادات 
هـــواداران پرســـپولیس را بـــه همـــراه 
مســـابقه  ایـــن  در  علیپـــور  داشـــت. 
فرصت هـــای خوبـــی بـــرای گلزنـــی پیدا 
کـــرد و در روند بازی تیم به شـــکل فعالی 
حضور داشـــت امـــا عـــدم هماهنگی با 

سایر بازیکنان و نداشتن تجربه  بزرگ 
در سمت راســـت زمین در عملکرد 

علیپـــور، بـــه طـــور مشـــهود دیده 
می شـــد و علیپور، در این مســـابقه 
و بویـــژه در نیمـــه دوم از بازیکنـــان 

ضعیف پرسپولیس بود. خوان کارلوس 
گاریدو سرمربی پرسپولیس در پاسخ به 
ســـؤال خبرنگاران راجع بـــه این تصمیم 

در نشســـت خبری پیش از بـــازی با 
شـــمس آذر قزوین، صحبت هایی 
را مبنـــی بـــر حضـــور علیپـــور در 
سمت راست خط حمله تیمش 
در فوتبـــال پرتغال مطـــرح کرد.

 ادعـــای گاریـــدو در این خصوص، 

ادعای اشـــتباهی نیســـت اما با بررســـی 
عملکرد علیپور به عنوان وینگر راست، 
می تـــوان به ایـــن موضـــوع پی بـــرد که 
او بیـــش از آنکـــه یـــک وینگر باشـــد، به 

عنـــوان یـــک مهاجـــم هدف یـــا مهاجم 
ســـایه خطرنـــاک عمـــل کرده اســـت. او 
چهـــار بـــار در ترکیـــب ماریتیمـــو و یک 
بار در ترکیـــب ژیل ویســـنته، به عنوان 
وینگر راســـت به میدان رفته که حاصل 
آن، صفـــر گل و صفـــر پـــاس گل بـــوده 
اســـت و آخریـــن حضـــور او در پســـت 
وینگر راســـت به اولین ماه ســـال 2۰2۳ 
برمی گـــردد. نکتـــه دیگر اینکـــه آخرین 
گل او به عنوان وینگر راســـت، در ســـال 
۱۳۹۳ و زمان حضـــور در ترکیب راه آهن 
مقابل پرسپولیس به ثمر رسیده است. 
پیش از ایـــن، او در فصل ۹5/۹۴ نیز یک 
بـــار در ترکیب پرســـپولیس بـــه عنوان 
وینگـــر راســـت به میـــدان رفته بـــود که 
تصمیـــم برانکو، منجر به یـــک پاس گل 
برای علیپور در شـــب شکســـت چهار بر 

دو مقابل ســـپاهان شد.
 بـــا نگاه بـــه آمـــار، می توان متوجه شـــد 
کـــه علیپور هیـــچ گاه یک وینگر راســـت 
تخصصی و ششدانگ نبوده و اگر گاریدو 
او را در بازی با شـــمس آذر به نوک پیکان 
خـــط حملـــه برگردانـــد، بـــه نوعـــی به 
اشـــتباه خود مقابل الســـد اعتراف کرده 

. ست ا

محمـــود خوردبیـــن معتقد اســـت سرخپوشـــان 
بازی خوبی مقابل الســـد ارائـــه داده و از هر نظر 
برتـــر از تیم قطری بودنـــد اما ضعـــف در گلزنی و 
تمام کنندگـــی موجب شـــد بـــه خواســـته اصلی 

خودشـــان نرسند.

ارزیابی فنی تان از بازی پرسپولیس 
مقابل السد چیست؟

واقعـــاً بازیکنان بـــازی خیلی خوبـــی از خود ارائه 
دادنـــد و از هـــر نظر برتـــر از میزبان شـــان بودند 
امـــا اســـتفاده نکـــردن از ضربـــات آخـــر موجب 
شـــد تا حســـرت گل های نزده را بخوریـــم و بازی 
بـــرده را ببازیـــم تـــا هضم باخـــت برای مـــا خیلی 
ســـخت باشـــد چرا که در عین برتـــری و با وجود 
خلق چنـــد موقعیت بـــازی را باختیـــم، امتیازی 

هم کســـب نکردیـــم. از نظر من تغییـــرات زیادی 
توســـط گاریـــدو در تیـــم به وجـــود آمده بـــود که 
بعضـــی از آنهـــا برای بـــازی مقابل الســـد ضرورت 
نداشـــت. خودم هم ماننـــد هـــواداران خیلی در 
این بـــازی حرص خـــوردم کـــه اوج آن روی ضربه 
امیـــد در وقت هـــای تلف شـــده بود کـــه توپ به 

تیـــرک خـــورد و آه از نهاد ما بلند شـــد.
از لوکاس هم خیلی انتقاد شد که یک 
فرصت گل صددرصد را از دست داد!

لـــوکاس مهاجـــم خوبی اســـت اما به نظـــرم این 
مهاجم اگـــر در نیمه دوم به زمیـــن می آمد، بهتر 
بـــود و بایـــد از علیپـــور به عنـــوان مهاجـــم نوک 
اســـتفاده می شـــد. بازیکنان پرســـپولیس نفرات 
خوبـــی هســـتند و از نظـــر فنـــی توانایـــی خیلی 
بالایـــی دارند اما بایـــد در زدن ضربـــات آخر بهتر 

عمل کننـــد و زیـــاد فرصت از دســـت ندهند.
*در خصـــوص بـــازی بعـــدی مقابـــل الغرافـــه که 
احتمـــالاً در امـــارات برگـــزار خواهـــد شـــد، چه 

دارید؟ صحبتـــی 

بـــازی راحتـــی در لیگ نخبـــگان وجود نـــدارد اما 
به نظـــرم پرســـپولیس بهتر از تیم الغرافه اســـت 
و حتمـــاً قدرت برد این تیـــم را دارد. جایگاه فعلی 
پرســـپولیس در جـــدول مکان خوبی نیســـت به 
همین دلیـــل حتمـــاً بازیکنان ما مقابـــل الغرافه 
محکـــوم به برد هســـتند و باید ایـــن تیم قطری را 
در هـــر جا که بازی برگزار شـــد، شکســـت دهند.

هواداران پرسپولیس هم از جایگاه 
دهمی پرسپولیس در لیگ نخبگان 

اصلاً رضایت ندارند.
هـــواداران ســـرمایه اصلی پرســـپولیس هســـتند 
امـــا از طرف من بنویســـید که حتماً پرســـپولیس 
صعـــود می کند و هواداران نگران صعود نباشـــند. 
من شـــخصاً با تیم خوبـــی که می بینـــم معتقدم 
بدشانســـی و کم دقتـــی مانع بردهـــای ما در لیگ 
نخبگان شـــده که ایـــن نکتـــه در بازی های بعدی 
پرســـپولیس تکـــرار نمی شـــود و بازیکنـــان هـــم 
حتمـــاً بهتـــر و بیشـــتر از هر شـــخص دیگـــری به 

این نکتـــه واقفند.

برای بازی مقابل شمس آذر چه 
نتیجه ای را پیش بینی می کنید؟

پرســـپولیس حتماً باید این بـــازی را ببرد و برنده 
شـــود و دوباره صـــدر را پس بگیـــرد. در لیگ برتر 
پرســـپولیس بهترین تیم ایران اســـت و این مهم 
را بـــا قهرمانی های متوالی سال هاســـت که ثابت 
کرده اســـت. بازیکنان توانایی فنـــی بالایی دارند 
و قادرند تیم قزوینی را شکســـت دهنـــد تا با این 
برد هواداران پرســـپولیس را خوشـــحال کرده و با 

روحیه بالاتـــری برای بازی های بعـــدی بجنگند.
گاریدو از داوری بازی مقابل تیم السد 

خیلی ناراحت بود. در این خصوص 
شما چه صحبتی دارید؟

بـــه نظر من هـــم یک پنالتـــی صددرصد به ســـود 
پرســـپولیس مقابل الســـد گرفته نشـــد؛ خطایی 
کـــه خیلـــی محـــرز و مشـــخص بـــود امـــا واقعـــاً 
نمی دانـــم چـــرا داور ژاپنی آن پنالتـــی صددرصد 

نگرفت. را 
در مورد حکم محرومیت درویش چه 

نقدی دارید؟
واقعاً این حکم عجیب بود و مدیرعامل باشـــگاه 
اصلاً مســـتحق ســـه ماه محرومیت نبود و حتماً 
کمیته اســـتیناف حق تضییع شـــده پرسپولیس 
را برمی گرداند. واقعاً حـــق درویش که در دفاع از 
منافع باشـــگاه و بحق مصاحبه کـــرده، این نبود و 
نباید این گونه حکمی علیه ایشـــان صادر شـــود.

حکم محرومیت درویش عجیب بود

خوردبین:پرسپولیس باید دوباره صدر را پس بگیرد
ناصر قراگزلو

روزنامه  نگار

پرســـپولیس بعـــد از باخـــت بـــه الســـد 
در آســـیا پـــس از 2۰ روز بـــه لیـــگ برتـــر 
بازمی گـــردد و بایـــد در خانـــه میزبـــان 
شـــمس آذری باشـــد که اصلاً شـــبیه تیم 
خ ها  فصـــل گذشـــته اش نیســـت. ســـر
فصل قبـــل در دو مصاف با تیـــم قزوینی 
برنـــده بودند امـــا هر دو برد به ســـختی و 
بـــا حداقـــل فاصلـــه مقابل تیـــم خوب و 
هیجان انگیـــز ســـعید دقیقـــی به دســـت 
آمـــد. شـــمس آذر ایـــن فصل تیـــم خوب 
گذشـــته اش را ندارد. آنها از ۷ بازی قبلی 

تنها یـــک بـــرد مقابـــل مس رفســـنجان 
داشـــته اند و بـــا ۷ امتیـــاز از 8 بـــازی رده 
دوازدهـــم جـــدول را در اختیـــار دارنـــد. 
نکتـــه عجیب اینجاســـت که شـــمس آذر 
ع آماده شـــد  که پیش فصل بـــا مازیار زار
امـــا دوبـــاره بـــه ســـعید دقیقی برگشـــت 
ولی دقیقـــی درســـت قبل از مســـابقه با 
پرســـپولیس اســـتعفا داد و فقط چند روز 
قبل از این بـــازی رضا مهاجـــری هدایت 

تیـــم قزوینـــی را به دســـت گرفت.
حـــالا شـــمس آذر در شـــرایطی مقابـــل 

پرســـپولیس قـــرار می گیـــرد کـــه قاعدتاً 
بـــا ایـــن تغییـــر بـــزرگ در رأس کادر فنی 
بایـــد بـــا شـــوک وارده تیـــم خطرناک تری 
بـــرای گاریدو باشـــد اما اســـکواد این تیم 
نســـبت به فصل قبـــل حـــدود 8۰ درصد 
تغییـــر کـــرده و جفـــت و جور شـــدن این 
نفـــرات با تفکرات ســـرمربی جدید زمان 

خواهـــد برد.
پرســـپولیس بعد از باخت مقابل الســـد 
به ایـــن بـــازی پـــا می گـــذارد و روی کاغذ 
برنـــده بـــه نظـــر می رســـد امـــا بازی های 

لیـــگ برتـــر ثابـــت کـــرد فاصلـــه تیم هـــا 
هـــم  حالت شـــان  بدتریـــن  در  حتـــی 
زیـــاد نیســـت و بعیـــد اســـت خبـــری از 
پیـــروزی راحت باشـــد. پرســـپولیس بعد 
از میزبانی در ورزشـــگاه تختـــی دوباره به 
زمین شـــهرقدس برمـــی گـــردد و دوباره 
چالـــش چمـــن ناهمـــوار می توانـــد تیم 
گاریـــدو را دچـــار مشـــکل کند امـــا فقط 
یـــک بـــرد می توانـــد باخت تلخ به الســـد 

را پـــاک کند.
کنعانی زادگان، اورونـــوف، ایوب العملود 

و فرشـــاد فرجـــی چهار بازیکـــن مصدوم 
پرســـپولیس در این بازی حضور ندارند و 
گفته می شـــود گاریدو قرار اســـت باز هم 
تغییراتـــی در ترکیب تیمـــش اعمال کند 
که البتـــه حداقل یکـــی از آنهـــا در دفاع 
راســـت اجبـــاری اســـت. گفته می شـــود 
یاســـین ســـلمانی قرار اســـت به ترکیب 
اضافه شـــود و علیپور به پســـت خودش 
بـــه عنـــوان مهاجم نـــوک برگـــردد اما در 
مورد دفاع راســـت مشـــخص نیســـت که 

صحرایی فیکس باشـــد.

پرسپولیس – شمس آذر 
ساعت 19:15

جدال با حریف 
شوک زده

علیپور در پرتغال هم وینگر بازی کرده بود

گاریدو: هالند هم چهار بازی گل نزد
 ســـرمربی پرســـپولیس در نشســـت خبـــری 
قبل از بازی با شـــمس آذر بـــا حالتی تهاجمی 
درباره مســـائل بعد از بازی السد مثل فرصت 
ســـوزی های تکراری، مصدومیت های بیش از 
حد و البته استفاده از علیپور در پست وینگر 

کرد. صحبت 

ملاقات با شمس آذر
به صورت همیشـــگی یـــک بـــازی خیلی مهم 
برای ماســـت. ما می دانیم برای پرســـپولیس 
همـــه بازی ها مهـــم هســـتند. مخصوصـــاً در 
لیـــگ و می خواهیـــم برنـــده باشـــیم و نتایج 
خوب مـــان را ادامـــه دهیـــم. مثـــل همیشـــه 
ســـختی های بـــازی را می دانـــم. آنهـــا تیـــم 
پیچیـــده ای هســـتند. مـــا می توانیـــم  از پس 
ایـــن بازی بربیاییـــم و زمانی که ســـختی بازی  
را ببینیـــم بازی خودمـــان را انجام می دهیم و 

بـــه دنبـــال نتیجه خواهیـــم بود.

تغییرات روی نیمکت حریف
مطمئناً وقتی تغییر ســـرمربی انجام می شود 
تغییراتـــی در تیـــم انجام می شـــود. مـــا تمام 
بازی هـــای قبلـــی و تغییراتـــی کـــه می توانند 
داشـــته باشـــند در بازی بـــا ســـرمربی جدید 
را تحلیـــل کردیـــم و ایـــن قابـــل پیش بینـــی 

خواهـــد بود.

تغییر پست علیپور
ح  بـــه دلیـــل خاصـــی ایـــن ســـؤال را مطـــر
می کنید؟ مشـــکلی نیســـت و من می توانم به 
تمام سؤالات پاســـخ دهم. همه باید حرفه ای 

برخـــورد کنیم و هر کســـی شـــغل خـــودش را 
درســـت انجام دهد و دوســـت داشـــته باشد. 
همان طـــور که من ســـرمربی ام و شـــغلم این 
اســـت و کار می کنـــم. الان ارجحیـــت دارم 
نســـبت به کســـانی که ایده ای ندارند نسبت 
به کار. برای خبرنگاران که شغل شـــان هست 
بایـــد ایـــن مســـائل را بدانند. هســـته کلیدی 
ســـؤال شـــما این اســـت که چرا علیپور وینگر 
بـــازی کـــرد و چـــرا قبـــلاً اینجـــا نبود. امـــا اگر 
کارتـــان خوب بـــود می دانســـتید او در پرتغال 
در این پســـت بازی کـــرده. نکتـــه مثبت این 
قضیه این اســـت کـــه او بازیکن مؤثری اســـت 
و اگر ایـــن پســـت برایش خیلـــی عجیب بود 
مطمئنـــاً این موضـــوع را می گفـــت، قبلاً هم 
اینجـــا بـــازی کـــرده و شـــما باید در ســـؤالتان 
همه چیـــز را اطلاع رســـانی می کردید، من به 
شـــما خبرنـــگاران ایـــن توصیـــه را می کنم که 
تحقیـــق می کردید و این اطلاعـــات را به مردم 
می دادید و کارتان را درســـت انجام می دادید.

مصدومیت های سریالی
دلیـــل فقـــط یـــک کلمـــه اســـت و اســـم آن 
فوتبال اســـت. شـــاید ناراحت بشـــوید اما اگر 
بشوید به شـــما حق می دهم. شـــما خبرنگار 
هســـتید و باید اطلاع رســـانی کنید. از شـــما 
نمی خواهـــم گواردیـــولا باشـــید امـــا دربـــاره 
موضوعاتـــی صحبـــت می کنیـــم کـــه واضـــح 
هســـتند. دربـــاره علیپور صحبـــت کردید که 
او یک ســـال تمام در پســـت وینگر بازی کرد. 
دربـــاره مصدومیـــت و اینکـــه می گوییـــد زیاد 
بوده، بایـــد تعداد مصدومیت دیگـــر تیم ها را 

هـــم در بیاوریـــد. الان تمام تیم هـــا بازی های 
زیـــادی دارند و همه مصدومـــان زیادی دارند. 
وقتـــی می گوییـــد زیـــاد بایـــد شـــرایط بقیه را 
بدانیـــد. در فوتبـــال همیشـــه مصدومیـــت 
وجود دارد. بنابراین شـــما یک گزارشـــی تهیه 
کنیـــد و تیم هـــای دیگـــر و بازی هـــای زیـــادی 
کـــه دارند و تعـــداد مصدومیـــت را در بیاورید. 
بازیکنـــان دوســـت دارنـــد در تیم ملـــی بازی 
کننـــد و می خواهنـــد در تیـــم خودشـــان هم 
فرصت زیادی داشـــته باشـــند. مربـــی باید از 
بازیکنـــان خـــود محافظت کند. ایـــن حالت 
طبیعی فوتبال اســـت و کار فیزیکی و فشـــار و 
تمرین زیاد اســـت و بازهم باید بگویم که این 

قســـمتی از فوتبال اســـت.

فرصت سوزی مهاجمان
ببخشـــید این باز هم بـــه فوتبال ربـــط دارد و 
همه شـــما ســـال های زیادی فوتبـــال را دنبال 
می کنیـــد و می دانید کـــه هـــر مهاجمی چند 
موقعیـــت را خـــراب می کنـــد و بعـــد از آن گل 
می زنـــد و ادامه می دهد. ایـــن توضیح خاصی 
نـــدارد. مثلاً هالنـــد چند بازی گل نـــزد و الان 
گل زده؛ چـــه می خواهیـــد بـــه شـــما بگویم؟ 
بـــازی قبلی بایـــد چهـــار گل می زدیـــم و همه 
می داننـــد و واضح بود. بازیکنـــان قبول دارند 
و این ســـخت اســـت که قبول کنیم چهار گل 
می توانســـتیم بزنیم اما باختیـــم. راه حل این 
موضوع این اســـت که عشـــق و علاقه داشته 
باشـــیم و تلاش کنیم و خشـــم و اراده داشته 
باشـــیم گل بزنیم و امیدوارم فردا این خشـــم 

و علاقـــه را تبدیل بـــه گل کنیم.

بازی قبلی 
باید چهار 

گل می زدیم و 
همه می دانند 

و واضح بود. 
بازیکنان 

قبول دارند 
و این سخت 

است که 
قبول کنیم 

چهار گل 
می توانستیم 

بزنیم اما 
باختیم

ایلیا بهزاد اول 
خبر نگار



اردوگاه آبی

 غلامپور همچنان روی نیمکت
در حالـــی کـــه بـــه نظـــر می رســـید بـــا آمـــدن پیتســـو 
موســـیمانه، بهزاد غلامپـــور از کادرفنی اســـتقلال کنار 
برود، او همچنان در جمع آبی پوشـــان ماندنی شـــد. 
غلامپـــور که قبـــل از این ســـابقه همـــکاری بـــا آندره آ 
اســـتراماچونی، فرهـــاد مجیـــدی، ریکاردو ســـاپینتو و 
جـــواد نکونـــام را داشـــت، حالا ایـــن بار با ســـرمربی 
آفریقایی تیم به کارش در اســـتقلال ادامه خواهد داد. 
قبـــل از ایـــن صحبت هایـــی مطـــرح شـــده بـــود کـــه 
موسیمانه در کنار سایر دستیارانش، مربی دروازه بان 

هـــم دارد و نیـــازی به حضورغلامپور نیســـت.
 ایـــن در حالی اســـت که در نشســـت خبـــری دیروز و 
مراسم معرفی ســـرمربی جدید استقلالی ها مشخص 
شـــد غلام پوردر کنـــار کادر موســـیمانه همچنان روی 
نیمکـــت آبی هـــا خواهد بود. بعـــد از اعـــلام این خبر 
اینطـــور کـــه به نظـــر می رســـد ایـــن تصمیـــم آنقدرها 
هم خوشـــایند عمـــوم نبـــوده و حالا باعـــث اعتراض 

هواداران شـــده است.

آنالیزور موسیمانه؛ امروز در تهران
آنالیـــزور موســـیمانه امـــروز بـــه تهـــران می رســـد. در 
شـــرایطی که از سرمربی جدید اســـتقلالی ها به همراه 
دســـتیارانش دیروز در نشســـت خبری رسماً رونمایی 
شـــد، با اعـــلام موســـیمانه آنالیـــزور او کـــه در اولین 
تمریـــن اســـتقلالی ها هم حضور نداشـــت، امـــروز به 
تهران می رســـد تا در کنار همکارانش کارش را در لیگ 
برتر ایران شـــروع کنـــد. بنابراین در شـــرایطی که قبل 
از ایـــن انتقادات زیـــادی مبنی بر عـــدم آنالیز صحیح 
تیم هـــا بـــه ســـهراب بختیـــاری زاده شـــده بـــود، حالا 
موســـیمانه قصد دارد تا با حضـــور آنالیزورش خلأ این 

موضـــوع را برطرف کند.

خروج موقت محمدی از لیست
بـــا توجـــه بـــه مصدومیـــت مهـــرداد محمـــدی وینگر 
اســـتقلالی ها، احتمـــال خـــروج موقت او از لیســـت 

اســـتقلال وجـــود دارد. 
محمـــدی کـــه در بازی بـــا تیم النصـــر در هفته ســـوم 
لیـــگ نخبـــگان آســـیا از ناحیه درشـــت نی ســـاق پای 
چپ دچـــار مصدومیت شـــده بـــود، با نظر پزشـــکان 
ســـه ماهی از میادیـــن دور خواهد بود کـــه احتمالاً به 
همیـــن دلیل فعلاً از لیســـت اســـتقلال خارج شـــود. 
ابتـــدای فصـــل به خاطـــر  ایـــن هـــم او در  از  قبـــل 
محرومیـــت از ســـوی کمیه انضباطی مدتی از لیســـت 
اســـتقلال خارج شـــده بود و حالا فقـــط 8 هفته بعد 
از شـــروع مســـابقات لیـــگ برتر، مجـــدداً از لیســـت 
آبی پوشـــان خـــارج خواهـــد شـــد. اینطور کـــه به نظر 
می رســـد فصـــل بیســـت و چهـــارم، فصـــل محمـــدی 
نبوده و او بایـــد با بدبیاری ها دســـت و پنجه نرم کند.

چشمی به بازی با الهلال می رسد
روزبـــه چشـــمی کاپیتـــان دوم اســـتقلالی ها برخلاف 
شـــنیده ها احتمالاً به بـــازی مقابل الهلال عربســـتان 
می رســـد. در حالی که مدافـــع اســـتقلالی ها در بازی 
مقابـــل الســـد در هفتـــه دوم لیـــگ نخبـــگان آســـیا 
مصدوم شـــده بود و با نظر پزشـــکان مدتی از میادین 
دور خواهـــد مانـــد، حـــالا طبق اعـــلام کادرپزشـــکی 
آبی پوشـــان، او به احتمال زیاد به بـــازی مقابل الهلال 

خواهد رســـید. 
در شـــرایطی کـــه چشـــمی یکـــی از مهره هـــای کلیدی 
اســـتقلال بـــوده و حضـــور او خبـــری خـــوش بـــرای 
اســـتقلالی ها اســـت، روبن نوِسِ، هافبـــک پرتغالی و 
مغز متفکر عربســـتانی ها به دلیل آســـیب دیدگی زانو 
بـــه مدت ۳ تـــا ۴ هفتـــه ازمیادین دور خواهـــد بود که 
ایـــن موضوع قطعاً بـــه نفع اســـتقلالی ها خواهد بود. 
مصدومیـــت نـِــوسِ به معنای از دســـت رفتـــن یکی از 

مهره هـــای کلیـــدی الهـــلال در خط میانی اســـت.
 او بـــه عنـــوان مغـــز متفکر تیم ژرژ ژســـوس شـــناخته 
می شـــود و غیبتـــش در مصـــاف با اســـتقلال در لیگ 
قهرمانـــان آســـیا هم قطعـــاً یـــک چالش بـــزرگ برای 

الهلال خواهـــد بود.

نشست خبری موسیمانه بعد از 
اولین تمرین

نشســـت خبری پیتســـو موســـیمانه ســـرمربی جدید 
اســـتقلالی ها در شـــرایطی دیروز برگزار شـــد که قبل 
از این اولین جلســـه تمرینی او با شـــاگردان جدیدش 

برگزارشـــده بود. 
ســـرمربی جدید آبی پوشـــان و دســـتیارانش که قبل 
از ایـــن در اولین جلســـه تمرینی بعضی نـــکات فنی را 
مطـــرح کرده و با شـــاگردان خود آشـــنا شـــده بودند، 
حالا در نشســـت خبری دیروز هم با پاســـخ به ســـؤال 
خبرنگاران و دیدار با پیشکســـوتان باشـــگاه رســـماً کار 

خـــود را در ایـــن تیم شـــروع خواهند کرد.

فرصت 7 روزه جذب بازیکن آزاد
اســـتقلال فقـــط 7 روز تا جـــذب بازیکـــن آزاد فرصت 
دارد. در شرایطی که اســـتقلالی ها نیاز مبرم به جذب 
مهاجم دارند و موســـیمانه هم بعد از ورود به این تیم، 
درخواســـت خود مبنی بر ایـــن موضوع را بـــه مدیران 
استقلال داده اســـت، آبی ها حالا برای جذب بازیکن 
آزاد فقـــط 7 روز فرصت دارند و در صورتی که در این 7 
روز اقدامـــی انجام ندهنـــد باید به اجبـــار تا نیم فصل 
بـــرای جذب مهاجـــم جدید صبـــر کنند. البتـــه که به 
نظـــر نمی رســـد اســـتقلالی ها از میـــان بازیکنـــان آزاد 
موجـــود بتوانند به گزینه مطلوبی برســـند و اینطور که 
به گوش می رســـد حتی مسئولان باشـــگاه هم امیدی 
به جذب بازیکن در ایـــن 7روز ندارند و قصد دارند که 

ایـــن موضوع را در نیم فصـــل پیگیری کنند.
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اکبرپور:  امیدوارم استقلال احیا شود
موسیمانه ابتدا دفاع را سروسامان می دهد

با وجود انتشار نامه خداحافظی
جدایی سهراب قطعی نیست

علیرضـــا اکبرپـــور، پیشکســـوت اســـتقلال 
حرف هـــای خـــود دربـــاره اســـتقلال را بـــا 
ایـــن جمـــلات شـــروع کـــرد: »حواشـــی و 
مشـــکلات مدیریتـــی مهم تریـــن عامـــل در 
جهت تخریب استقلال اســـت، که در روح 
و روان بازیکنـــان نیز اثرگذار اســـت. این در 
حالی اســـت که اکثر تیم ها مشکلاتشـــان را 
درون خودشـــان حل و فصـــل می کنند اما 
در تیم اســـتقلال مســـائل درون باشگاهی 
روز بـــه روز بغرنج تـــر شـــد و کادر مربیگری 
دائـــم درگیر حواشـــی بودنـــد و نتیجه آنکه 
اســـتقلال کـــه لیـــگ نخبـــگان آســـیا را بـــا 
صدرنشـــینی آغاز کرده بود، به رتبه ششـــم 
جدول 12تیمی این رقابت ها ســـقوط کرده 
اســـت و در جدول لیـــگ برتر هـــم جایگاه 

خوبی نـــدارد.«
علیرضـــا اکبرپور، پیشکســـوت اســـتقلال، 
در مـــورد انتخـــاب پیتســـو موســـیمانه بـــه 
عنـــوان ســـرمربی اســـتقلال هـــم در ادامه 
گفت: »بـــه هرحال مربی هـــای مختلف به 
باشگاه  معرفی می شـــوند و براساس رزومه 
ســـرمربی را جـــذب می کنند. موســـیمانه  

ســـرمربی توانمندی اســـت و شـــاید سبک 
بـــازی اســـتقلال را تغییـــر دهـــد. مدیریت 
وقتـــی ســـرمربی را انتخاب می کنـــد یعنی 
بـــه او بـــاور دارد، پـــس باید به یـــک درک و 
همـــکاری مشـــترک برســـند. موســـیمانه با 
توجـــه بـــه اینکـــه دســـتیارانش را خودش 
انتخـــاب کـــرده و بـــه خلقیـــات و عملکرد 
همدیگـــر واقف هســـتند و بازیکنان خوبی 
هـــم جـــذب اســـتقلال شـــده اند، می توان 
امیـــدوار بـــود که اســـتقلال را احیـــا کند.«

پیشکســـوت اســـتقلال دربـــاره باز ی  هـــای 
پیـــش روی اســـتقلال هم ایـــن توضیحات 
راداد: »استقلال بازی های سختی در پیش 
دارد، موسیمانه در ابتدای کارش  با خیبری 
روبـــه رو می شـــود کـــه بـــا ســـرمربی جدید 
قطعاً بـــا انگیزه بالا و با هدف بـــرد وارد این 
کارزار می شـــود. بـــه هـــر حال، موســـیمانه 
اول راه اســـت و تا به شـــناختی از بازیکنان 
و فضـــای لیگ برســـد زمان می بـــرد، ضمن 
اینکه ســـبک فوتبـــال آفریقا بـــا همه جای 
دنیـــا تفـــاوت دارد. موســـیمانه باتوجـــه به 
شـــرایط فعلی اســـتقلال ممکن است ابتدا 
شـــیوه تدافعی را در پیش بگیـــرد و بتدریج 

هجومی بـــازی کند.«
او دربـــاره بازی اســـتقلال مقابـــل النصر در 
لیـــگ نخبـــگان می گویـــد: »اســـتقلال در 

بـــازی با النصـــر دفاعی بازی کـــرد، در حالی 
کـــه تیم های عربی در دفـــاع ضعف دارند و 
اگر اســـتقلال هجومی بازی می کرد، شـــاید 
نتیجـــه تغییـــر می کـــرد. امـــا نقـــاط قوتی 
در خـــط حملـــه اســـتقلال هـــم ندیدیـــم. 
اســـتقلال باهدف نباختن به مصاف النصر 
رفت کـــه بازهم با شـــیوه دفاعـــی باخت.«
بازیکن تکنیکی ســـابق اســـتقلال در پاسخ 
به این ســـؤال که چرا برخی از پیشکسوتان 
از آوردن ســـرمربی خارجی انتقـــاد کردند، 
نیزاین واکنـــش را نشـــان داد: »من در این 

خصوص چیزی نشـــنیده ام.«

ســـهراب بختیاری زاده کـــه در ایام جدایی 
جـــواد نکونام بـــه عنوان ســـرمربی موقت 
روی نیمکـــت اســـتقلال نشســـت و نتایج 
قابـــل قبولی بجـــز بـــازی بـــا ذوب آهن به 
دســـت آورد، نامه ای  احساسی با مضمون 
خداحافظی را منتشر کرده است. سهراب 
با ایـــن جمـــلات بـــه اســـتقبال جدایی از 
اســـتقلال رفتـــه اســـت: »بعـــد از نزدیـــک 
بـــه یک مـــاه تـــلاش بـــا همکارانی کـــه در 
باشـــگاه اســـتقلال داشـــتم، این امانت را 
بـــه موســـیمانه تحویـــل می دهـــم. زمانی 
که ایشـــان بـــه اردوی مـــا در دبـــی ملحق 
شـــدند، همدیگـــر را دیدیم و خوشـــحالم 
کـــه اســـتقلال چنین فـــرد باشـــخصیتی را 
برای ســـرمربیگری انتخاب کرده است. در 
رفتار موســـیمانه تواضع به خصوصی دیدم 
و بـــرای من به عنوان یـــک مربی جوان تر، 
رفتـــار ایشـــان جالب بـــود. برای ایشـــان 
و تیـــم محبوبـــم آرزوی موفقیـــت می کنم 
و امیـــدوار هســـتم کـــه پایان خوشـــی در 
ایـــن فصل در کنار هم داشـــته باشـــیم. از 
مدیریت باشـــگاه بابـــت اعتمـــادی که به 

من داشتند و همچنین از تمام کسانی که 
در این مـــدت کوتاه، بدون چشمداشـــتی 
به مـــا کمـــک کردنـــد تـــا بتوانیـــم اوضاع 
تیم را ســـر و ســـامان دهیم و در این ســـه 
مســـابقه تیم را آماده حضور در مســـابقات 
کنیم، تشـــکر می کنم. تمام تـــلاش من و 
مجموعـــه ای کـــه در این زمان انـــدک کنار 
من بودند، موفقیت و سربلندی استقلال 
بـــود. شـــاید می توانســـتیم نتایـــج بهتری 
کســـب کنیم امـــا شـــخصاً به آینـــده تیم و 
موفقیت در مســـابقات بعـــدی امیدوارم.«

ایـــن نامـــه درحالـــی در اختیـــار رســـانه ها 
قـــرار گرفته که گفتـــه می شـــود همچنان 
احتمـــال حضـــور او در کادرفنی اســـتقلال 
وجـــود دارد و هیـــچ بعیـــد نیســـت کـــه 
بختیـــاری زاده از جدایی منصرف شـــده و 
به کادرفنـــی اســـتقلال بازگردد. ســـهراب 
در لیگ نیز شانس ســـرمربیگری را دارد و 
می تواند دوبـــاره در این قالب قـــرار بگیرد 
امـــا بـــا توجـــه بـــه اینکه نیـــاز اســـت یک 
دســـتیار ایرانی کاربلد در کنار موســـیمانه 
باشـــد و البته از دانش او نیز استفاده کند، 
احتمال ماندن بختیاری زاده در اســـتقلال 
همچنان وجـــود دارد و باید دید در نهایت 
مدیران اســـتقلال چه تصمیمـــی پیرامون 

ایـــن موضـــوع اتخاذ خواهنـــد کرد.
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گرچـــه زمـــان کوتاهی از حضـــور موســـیمانه در 
تمریـــن اســـتقلال می گـــذرد و شـــرایط امتیازی 
آبی ها به ســـبب باخت های پـــی در پی در لیگ 
برتر مناســـب نیســـت، اما در هرحـــال نمی توان 
انتظار معجزه ای از ســـرمربی اســـتقلال داشت. 
با این حال اما همگان انتظار دارند شـــمه هایی 
از یـــک تفکـــر آفریقایی را هرچند کم امشـــب در 
نوع فوتبال اســـتقلال مشـــاهده کنند. فوتبالی 
مبتنی بر قـــدرت بدنی و ســـختگیری و دوندگی 
بالا که شـــاید بزودی همه ایـــن فاکتورها به طور 
یکجـــا در نوع بازی اســـتقلال به چشـــم بخورد و 
اســـتقلال را تیمـــی متفاوت با روزهـــای رخوت و 

ناامیدی خـــود ببینیم.
اســـتقلال در لیگ برتر هرگز شـــروع مناسبی 
نداشـــته اســـت و در لیـــگ نخبگان آســـیا هم 
اوضاع امیدبخشـــی در این تیم وجـــود ندارد. 
اما در هر حال همه انتظار دارند موســـیمانه از 
همین روزهای آغازیـــن حضورش اثرات مثبتی 
در روند حرکتی اســـتقلال به وجود آورد. اینکه 
توقـــع آن چنانی داشـــته باشـــیم، قطعـــاً نابجا 

اســـت اما پرواضح اســـت که نبردن اســـتقلال 
در بـــازی با خیبـــر خرم آباد در شـــخصیت این 
تیم تأثیـــر منفی خواهد گذاشـــت و کار را برای 
نتیجه گیـــری موســـیمانه دشـــوارخواهد کرد. 
بایـــد پذیرفـــت کـــه انتخـــاب یک ســـرمربی از 
کشـــور آفریقای جنوبی کـــه در فوتبال چندان 
نامدار نیســـت، می تواند برای مدیران آبی نیز 
حاشیه ساز باشـــد و تنها مسأله ای که استقلال 
را از این وضعیت نجات خواهد داد این اســـت 
کـــه تحت هـــر شـــرایطی نتایج اصلاح شـــود تا 
اعتمـــاد نســـبت به انتخـــاب ســـرمربی جدید 
در میان افـــکار عمومی قوت بگیـــرد و همگان 
موســـیمانه را یک مربـــی کاربلـــد بدانند. آنچه 
مســـلم اســـت برتری در بازی با خیبر حتی اگر 
همه بدانند نتیجه حضور موســـیمانه نیســـت، 
اما به پای این ســـرمربی نوشـــته خواهد شـــد 
بـــه این جهت که صبح جمعـــه و یک روز پیش 
از بازی با خیبر این ســـرمربی رســـماً به عنوان 
مرد اول کادر فنی اســـتقلال معرفی شد و هیچ 
عذر و بهانه ای از این پس قابل قبول نیســـت.
 گفتـــه می شـــود موســـیمانه از ظهـــر پنجشـــنبه 
که رســـماً کارش را در تمرین اســـتقلال شـــروع 
کرد، بنای خـــود را روی تغییـــرات روحی و روانی 
بازیکنـــان گذاشـــت تـــا بـــه نوعـــی بـــا ســـرعت 
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استقلال مدل آفریقایی

بیشـــتری از این راه به خواســـته خود دست 
یابد. هیچ بعید نیســـت از لحاظ ســـاختاری 
نیـــز تغییراتـــی را در شـــکل بـــازی اســـتقلال 
مشـــاهده کنیم امـــا باید پذیرفت کـــه از این 
پس بازیکنان اســـتقلال چنانچـــه کم کاری یا 
اهمالی داشـــته باشـــند، نباید به آینده خود 
در ایـــن باشـــگاه دل ببندند و موســـیمانه به 
طـــور حتم بـــا بازیکنان کـــم کار در نیم فصل 

برخـــوردی جدی خواهد داشـــت.
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موسیمانه: معجزه گر نیستم، ستاره می خواهم
مشورت پیتسو با کی روش و پاتوسی

پیتسو موســـیمانه، ســـرمربی جدید استقلال 
در نشســـت معارفه خود رخ در رخ خبرنگاران 
قـــرار گرفـــت و گفـــت: »می خواهـــم از ایـــن 
مجموعـــه و مدیرعامل باشـــگاه تشـــکر کنم. 
بـــرای اینکـــه مرا بـــه این تیـــم آوردنـــد. همین 
طـــور می خواهـــم از مفاخر باشـــگاه بـــه دلیل 
حضور در این مراســـم تشکر کنم. شاید خیلی 
دقیـــق تاریـــخ باشـــگاه را ندانم، امـــا می دانم 
ایـــن عزیزان چـــه افتخاراتی به دســـت آوردند 

تا اســـتقلال باشـــگاه بزرگی شود.«
وی افـــزود: »از این مراســـم خوبی کـــه برای ما 
فراهم کردید ممنون هســـتم. از هواداران تیم 
هم تشـــکر می کنم کـــه از همـــان آفریقا انرژی 
آنهـــا را گرفتم. چنین مســـائلی باعث شـــد به 
اســـتقلال بیایم. قلب های آبی زیادی گرفتم. 
آن موقـــع من قراردادی امضا نکـــرده بودم، اما 
عشـــقی که به مـــن ورزیدند باعث شـــد قبل از 

امضای قرارداد بـــه تیم بیایم.«
 موســـیمانه گفـــت: »تحقیقات زیـــادی انجام 
دادم و بـــا دوســـت ۲۰ ســـاله خـــود کارلـــوس 
کـــی روش نیـــز مشـــورت کـــردم. او ســـرمربی 
آفریقای جنوبی بود و برای آمدن به اســـتقلال 

بـــا او نیز برخـــی مســـائل را بررســـی کردم.«

ســـرمربی جدید اســـتقلال خاطرنشـــان کرد: 
»همچنیـــن بـــا آیانـــدا پاتوســـی نیـــز صحبت 
کـــردم. در نهایت تصمیم گرفتم به اســـتقلال 
بیایـــم. خیلـــی خوشـــحالم در اینجـــا حضـــور 
دارم. تاریخچـــه باشـــگاه را می دانم و می فهمم 
کجـــا هســـتم. می دانم چـــه انتظاراتـــی از من 
وجـــود دارد. راهـــی طولانـــی برای بازگشـــت به 
روز های خوب اســـت، امـــا در فوتبـــال نیاز به 
زمـــان داریم. البته وقتی برنده نشـــوید، زمانی 
نیســـت. به همیـــن دلیـــل باید با ســـرعت به 
شـــرایط خـــوب برگردیـــم و اگر برنده نشـــویم 
نمی توانیـــم زمـــان بخریم. صبح روز مســـابقه 
بـــا النصر به دبـــی رســـیدم، اما تیم مـــا خیلی 
خوب بازی کرد. این نشـــان می دهد استقلال 
قابـــل احترام اســـت. البتـــه برای رســـیدن به 

هـــدف، راهی طولانـــی داریم.«
ســـرمربی اســـتقلال حرف هایـــش را این طور 
ادامـــه داد: »برای انجـــام این مـــوارد اکنون در 
استقلال هســـتم. فقط یک جلســـه تمرین با 
تیم داشـــتم. قبـــل از بـــازی با خیبـــر که عصر 
شـــنبه برگزار می شـــود یـــک روز وقـــت دارم. 
می دانـــم زمـــان مناســـبی نیســـت تـــا از تیم 
اطلاعـــات بگیـــرم. طبیعی اســـت امـــروز هم 
نمی توانیـــم زیـــاد تمرین کنیم، امـــا باید پیروز 
شـــویم، زیرا تنهـــا راه بالا آمدن بـــردن بازی ها 
اســـت. بازیکنانم نیاز دارند با یـــک برد اعتماد 
به نفس شـــان بازگردد. در کنار این پیروزی ها 

بایـــد آرام آرام فرهنگ تیم را عوض کنیم. باید 
راه بـــازی خود را پیدا کنیـــم. هرچند تاکتیک و 
تکنیک زمانی می آید که پشـــتش تفکر درستی 
باشـــد و در غیر ایـــن صـــورت کاری نمی توانید 
بکنیـــد، امـــا بایـــد بـــه لوگـــو و برند اســـتقلال 
احتـــرام بگذاریـــم. باید بـــرای این لوگـــو بازی 
کنیم. بـــرای قهرمانی باید تفکر تیمی داشـــته 
باشـــیم نه انفـــرادی، برای همین بـــه بازیکنان 
گفتـــم اگر نظم و احترام نســـبت به تیم و لوگو 

نداشـــته باشـــید، هیچ راهی وجـــود ندارد.«
موســـیمانه اعتقـــاد دارد که باید بـــه بازیکنان 
فرصـــت بیشـــتری داد: »بایـــد بـــه بازیکنـــان 
زمـــان بدهیم تـــا رو به جلـــو، به ســـمت برد و 
گل زدن کار کننـــد. اگـــر گل نزنیـــد نمی توانید 
برنده باشـــید. باید آرام آرام ایـــن روند را بهبود 
بخشـــیده و هجومـــی کار کـــردن را افزایـــش 
بدهیـــم، امـــا ایـــن به معنـــی فرامـــوش کردن 
دفاع نیســـت. دیدیـــد در آخرین بـــازی لیگ 
اســـتقلال ۳ گل خورد.« موسیمانه عنوان کرد: 
»ســـاده اســـت؛ هم باید مراقب دفاع باشید تا 
گل نخورید و هم گل بزنیـــد، اما بالانس کردن 
این قضیه ســـخت اســـت. اگر بتوانیـــم این کار 
را انجام بدهیـــم خیلی ایده آل اســـت و برنده 
می شـــویم. جدا از آن باید روحیـــه تیمی را القا 
کنیم. میانگین ســـنی تیم مقداری بالاســـت. 
بایـــد آرام آرام تیـــم را مقداری جـــوان کنیم تا 
دوندگی، اشـــتیاق و انگیزه تیم بیشـــتر شود. 

این کار هم نیاز به زمـــان دارد تا انرژی تیم را با 
بازیکنان جوان ایرانی بیشـــتر کنیم. همزمان 
نیـــاز به تجربـــه بازیکنان قدیمی هـــم داریم.«

موســـیمانه معتقد اســـت که باید راه مناسبی 
را بـــرای تیـــم پیـــدا کـــرد: »بایـــد راه مناســـب 
بـــرای وضعیـــت تیـــم را پیـــدا کنـــم. بایـــد بـــا 
داشـــته های خـــود بالانـــس را به وجـــود آورده 
و توصیه هـــای لازم را بـــه بازیکنـــان داشـــته 
باشـــم. این امکان پذیر نیســـت مگر با کمکی 
کـــه اطرافیـــان و دســـتیاران ایرانی مـــن انجام 
می دهنـــد. هرچنـــد از یک کشـــور بـــا فرهنگ 
فوتبالـــی متفاوتـــی آمده ایـــم، اما بایـــد مفاخر 
ایرانی و دســـتیاران ایرانی که کنار من هستند، 
این شـــناخت را به ما بدهند. همیشـــه ســـعی 
دارم دربـــاره شـــرایط تیـــم مشـــورت بگیرم.« 
سرمربی اســـتقلال تصریح کرد: »اعتقاد دارم 
آدم های درســـتی پشت سر و کنار من هستند. 
هرچنـــد فقط ۲ روز اســـت به ایـــران آمده ام و 
شـــناخت زیادی نـــدارم، اما همه مـــا برای یک 
هدف یعنی کمـــک به برند اســـتقلال فعالیت 

می کنیـــم.«
آیا موســـیمانه تجربـــه کار با تیم هـــای بزرگ را 
دارد؟ او پاســـخ این ســـؤال را داد: »تجربه کار با 
تیم هـــای بزرگ مثل اســـتقلال را دارم. مبحث 
جدیـــدی برای مـــن نیســـت و ایـــن کار را قبلاً 
هم انجـــام دادم. امیـــدوارم بتوانـــم تغییرات 
را صورت بدهـــم، زیرا دیگر زمانـــی برای پایین 
رفتن نداریـــم بلکه بایـــد تیم را بـــالا بیاوریم. 
تنهـــا نمی توانـــم چنیـــن کاری کنم، زیـــرا من 
بـــازی نمی کنـــم و باید بـــا کار تیمـــی انجامش 
بدهیـــم. بـــه بازیکنـــان خـــود اعتقـــاد دارم. 
آنهـــا از چیـــزی کـــه مـــا می خواهیـــم پیـــروی 
می کنند. همـــه ما یک هدف مشـــترک به نام 
اســـتقلال داریم. می دانم ۲ ستاره روی لوگوی 
باشـــگاه چیســـت. خود من هم پیـــش از این 
۳ ســـتاره کســـب کرده و ۳ بـــار در جام جهانی 
باشـــگاه ها بـــوده ام.« وی خاطرنشـــان کـــرد: 
»مقابـــل تیم های بزرگـــی مثل بارســـلونا بازی 
کرده ام. ایـــن مبحث جدید نیســـت. می دانم 
کار ســـاده ای هـــم نداریـــم، امـــا بـــا حمایـــت 
مدیریـــت و کادرفنـــی، ابتدا بایـــد ذهنیت تیم 
را عـــوض کنیـــم و پـــس از آن بـــا آوردن برخی 
بازیکنان کـــه بتوانند تیم را به ســـطح بالاتری 
ببرند، شـــرایط تغییـــر را به وجـــود آوریم. رئال 
مادریـــد را مثـــال می زنم کـــه با وجـــود حضور 
بازیکنـــان بزرگ مثل رونالدو و بنزما در ترکیب 

این تیم در گذشـــته، هـــر بار به دنبـــال آوردن 
بازیکنـــان جدید و بـــا کیفیت تازه هســـتند.«

موســـیمانه اعتقاد دارد که نمی تواند در فوتبال 
نقـــش یـــک معجزه گـــر را ایفـــا کنـــد: »چنین 
تیم هایـــی همیشـــه تحـــت فشـــار هســـتند. 
مـــن معجزه گر نیســـتم، اما مربی هســـتم که 
خـــوب نتیجه گرفتـــه و فکر می کنـــم بتوانم به 
تیـــم کمک کنـــم. از همین فردا کار ما شـــروع 
می شـــود. فقـــط یـــک روز وقـــت داشـــتم، اما 
هیـــچ بهانه ای پذیرفته نیســـت. اعتقـــاد دارم 
برنـــده می شـــویم و چـــرا نبایـــد ببریـــم؟« وی 
افـــزود: »برای بازیکنان دیدار بـــا النصر را مثال 
زدم. هرچنـــد دیدار با خیبر بـــا آن دیدار قابل 
قیاس نیســـت، زیرا در آن مسابقه سادیو مانه 
یا رونالـــدو درون زمیـــن بودند، اما فـــردا باید 
بـــا همین تفکـــر خوب دفـــاع کردن همـــراه با 
بهبود بخشـــیدن وضعیت خط حمله به زمین 
برویم. بـــه آنها گفتم وقتی در لیگ ایران ۳ گل 
می خورید و مقابـــل النصر یـــک گل یعنی ایراد 

تفکـــری داریـــد و باید ذهنیت عوض شـــود.«
ســـرمربی اســـتقلال در پایـــان صحبت هایش 
گفـــت: »روز گذشـــته ســـعی کردیـــم بیشـــتر 
روی زمیـــن کار کنیـــم. مـــن بهتریـــنِ خـــود و 
هرچـــه در تـــوان دارم در اســـتقلال می گذارم. 
کادرفنـــی ام ۱۱ ســـال اســـت با من هســـتند که 
مانند ســـایر ارکان باشـــگاه تمام تـــوان خود را 
بـــرای تغییـــر شـــرایط بـــه کار می گیرنـــد.« وی 
افـــزود: »امیـــدوارم ورزشـــگاه پـــر از تماشـــاگر 
باشـــد. هواداران از اســـتقلال حمایت کرده و 
بـــه ما انـــرژی بدهنـــد. فشـــار را روی بازیکنان 
بگذارنـــد و بـــه مـــا انگیـــزه بدهند. اگـــر انرژی 
بـــرای مـــا ایجـــاد شـــود می توانیم تغییـــرات را 
صورت بدهیم. از حمایت همه تشـــکر می کنم 
و بهترین هـــا را می خواهـــم. امیدواریـــم آنچه 

می خواهیـــم را در زمیـــن ببینیم.«

مصاحبه

سوژه روزکارشناس

به بازیکنان خود اعتقاد دارم. آنها 
از چیزی که ما می خواهیم پیروی 

می کنند. همه ما یک هدف مشترک 
به نام استقلال داریم. می دانم ۲ 

ستاره روی لوگوی باشگاه چیست. 
خود من هم پیش از این ۳ ستاره 

کسب کرده و ۳ بار در جام جهانی 
باشگاه ها بوده ام

برش

ترکیب احتمالی استقلال
سیدحســـین حسینی به دلیل درخشـــش در بازی با النصر قطعاً دروازه بان استقلال 
خواهـــد بود. ســـامان فـــلاح، رافائل ســـیلوا و محمدحســـین مرادمنـــد، مدافعان 
خواهند بود. اگر از سیســـتم چهار دفاع استفاده شـــود، یکی از این بازیکنان حذف 
خواهد شـــد. رامیـــن رضاییان و ابوالفضـــل جلالی نیز دفاع راســـت و چپ خواهند 
بود. زبیـــر نیک نفـــس، دیدیراندونگ، جلال الدین ماشـــاریپوف و محمدحســـین 
اســـلامی خط میانی را پـــر خواهند کرد و بلانکـــو یا رمضانی در خط آتش اســـتقلال 
بـــه میـــدان خواهند رفت. اســـتقلال یا بـــا روش 4-4-2 بازی خواهد کـــرد و یا اینکه 
از روش 3-4-3 اســـتفاده خواهـــد کرد که بایـــد دید در نهایت ایـــن ترکیب منجر به 

برتری اســـتقلال خواهد شـــد یا خیر؟!



در حاشیه

iranvarzeshii

ریوالدو: وینی شایسته 
توپ طلاست

ریوالدو، ســـتاره برزیلی ســـابق بارسا و برنده توپ 

طـــلا، در آســـتانه ال کلاســـیکو در مـــورد این بازی 

و نیز تـــوپ طـــلای احتمالی وینیســـیوس حرف 

زد. او در مـــورد ال کلاســـیکو بـــه مـــارکا گفت: »در 

ایـــن بازی هـــا هیچ تیمی شـــانس اول نیســـت و 

نمی دانیـــد چـــه اتفاقی خواهـــد افتاد. بارســـلونا 

اکنـــون در وضعیـــت خوبـــی قـــرار دارد و در صدر 

لالیگا اســـت. رئـــال مادرید ســـه امتیـــاز عقب تر 

اســـت، امـــا بـــازی در خانه آنهاســـت. بارســـلونا 

می خواهـــد بـــازی خـــودش را انجـــام دهـــد و به 

دنبـــال پیـــروزی در زمین حریف اســـت. پیروزی 

بـــرای آنها و همچنیـــن برای مربی جدید بســـیار 

خوب خواهد بود، چرا که فلیک نخســـتین بازی 

خود را مقابـــل رئال مادرید خواهد بـــرد. اما رئال 

بســـیار قوی اســـت و مدافع عنوان قهرمانی لیگ 

قهرمانـــان و لالیگاســـت. پیـــروزی در خانه رئال 

مادرید اصلاً آســـان نیســـت.« او دربـــاره اینکه آیا 

وینیســـیوس شایســـته دریافت توپ طلا است، 

چنین نظـــر داد: »قطعاً. این جایزه مهمی اســـت 

به خصـــوص وقتـــی مانند وینیســـیوس عملکرد 

خوبـــی داریـــد. او مطمئنـــاً به کســـب تـــوپ طلا 

امیدوار اســـت، بـــه خاطر تمـــام کارهایـــی که در 

لیگ قهرمانـــان و لالیگا برای رئـــال مادرید انجام 

داد، هرچند کـــه در تیم ملی چندان موفق نبوده 

اســـت. به نظر من، وینیســـیوس شایســـته ترین 

بازیکن برای کســـب توپ طلاســـت.«

در جریـان پیـروزی 2-0 لاتزیـو مقابـل توئنتـه در لیـگ اروپـا، لـوم شـاونا، وینگـر بیانکوچلسـتی پـس از شـنیدن 
توهین های نژادپرستانه در خانه میزبان هلندی، از بازی خارج شد. مارکو بارونی، سرمربی لاتزیو در گفت وگو 
با اسکای ایتالیا تأیید کرد شاونا، وینگر سیاه پوست فرانسوی تیمش پس از تقلید صدای میمون در استادیوم 
توئنته تعویض شده و این اتفاق در حالی افتاد که ابتدا قرار بود پدرو به جای این بازیکن 21 ساله تعویض شود. 
سرمربی لاتزیو گفت: »متأسفانه باید تأیید کنم که علیه شاونا توهین های نژادپرستانه سر دادند. نمی خواهم 
خیلی وارد جزئیات شـوم اما سـعی کردیم او را آرام کنیم و سـپس تعویضش کردم چون او در شـرایط احساسـی 

مناسبی برای ادامه بازی نبود. اگرچه فکر می کنم داور چهارم متوجه شد، چه اتفاقی افتاده است.«
این اتفاق در حالی رخ داد که لاتزیو پیش تر از سوی یوفا به دلیل رفتار نژادپرستانه هواداران خودش در بازی های 
اروپایـی، بـا جریمـه 45 هـزار یورویـی و بسـته شـدن دو بخـش از اسـتادیوم المپیکـو در دو بازی آینـده لیگ اروپا 

محکوم شده است.

 تعویض 
مهاجم لاتزیو 
پس از رفتارهای 
نژادپرستانه
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عکس روز

هـــواداران دورتمونـــد و ماینتـــس،  بـــه شـــدت به 
یورگن کلـــوپ حملـــه کـــرده و می گوینـــد او نباید 
بـــه باشـــگاه  رقیـــب می رفـــت و مدیریت ورزشـــی 
لایپزیش را بر عهده می گرفـــت. به  خصوص اینکه 
لایپزیش باشـــگاهی اســـت که در آلمان به عنوان 
 باشـــگاهی ثروتمند شـــناخته می شـــود و هواداران 
لایپزیـــش  بـــا  می گوینـــد  ردبـــول  تیم هـــا  دیگـــر 
می خواهـــد مـــدل فوتبـــال ایـــن کشـــور را تغییـــر 
بدهـــد.  در ایـــن بین، جیمـــی کاراگـــر در مصاحبه 
با ســـی بی اس بـــه شـــدت از کلـــوپ و تصمیمش 
 دفاع کـــرد و به منتقدان پاســـخ داد. ایـــن بازیکن 
ســـابق لیورپول گفـــت: »انتقادهایی کـــه از کلوپ 
 می شـــود مزخـــرف اســـت. یورگن مربـــی خاصی 
اســـت. او خاکـــی و مردمـــی  اســـت. البته بیشـــتر 
انتقادها از آلمان می آید. مـــن مدل فوتبال آلمان 
را  می شناســـم و می دانم ردبـــول برخلاف این مدل 
عمـــل می کند. ولـــی اینکـــه  یورگن ملزم اســـت تا 
آخـــر عمرش بـــه هـــواداران دورتمونـــد و ماینتس 
و  آنچـــه آنهـــا دوســـت دارنـــد وفـــادار بمانـــد، این 
مزخرف است. راســـتش را  بخواهید ما همه ریاکار 
هســـتیم و اگر کســـی بیاید و به خودمان  پیشنهاد 
مالـــی بـــزرگ بدهد با کمـــال میل قبـــول می کنیم 

ولی انتظـــار  داریم دیگـــران اینطور نباشـــند.«

دفاع کاراگر از کلوپ

لیگ نخبگان

لیگ قهرمانان آسیا

هفته چهارم 
دوشنبه 14 آبان

.......  الغرافه، ساعت 19:30، ورزشگاه نامعلوم پرسپولیس 
..  استقلال ، ساعت 21:30، ورزشگاه کینگدام آرنای ریاض الهلال 

هفته پنجم 
دوشنبه 5 آذر

استقلال ...............  پاختاکور، ساعت 19:30، ورزشگاه نامعلوم
.....  پرسپولیس، ساعت 21:30، ورزشگاه احمد بن علی الریان الریان 

سه شنبه 15 آبان
...............................  شارجه، ساعت 19:30  سپاهان

 ورزشگاه نامعلوم

چهارشنبه 16 آبان
.............  روشن، ساعت 19:30 ورزشگاه نامعلوم تراکتور 

فرشید ســـمیعی مدیرعامل باشـــگاه استقلال در 
مراسم معارفه پیتسو موســـیمانه سرمربی جدید 
ایـــن تیم گفت: »از ابتدای فصل با مســـائل زیادی 
درگیر بودیـــم، منتهای مراتب بـــه دلیل ممانعت 
از افزایش تنش، ســـکوت کردیم تا مســـائل آنطور 
که بایـــد پیـــش بـــرود. بنـــده برخـــلاف مدیرانی 
که بـــدون اطلاع در جایـــگاه مدیریت اســـتقلال 
حاضـــر و از حجم مشـــکلات عصبانی می شـــدند، 
بـــه دلیـــل حضـــور در باشـــگاه، با اکثر مشـــکلات 
و معضـــلات آشـــنا بـــودم. یکـــی از مســـائلی کـــه 
شـــما هـــم از آن اطلاع داشـــتید، عـــدم پرداخت 
مطالبـــات بازیکنـــان در ابتـــدای فصـــل بـــود که 
در دو یـــا ســـه فصل گذشـــته ســـابقه داشـــت، به 
همین خاطر می بایســـت یک بودجـــه عظیمی از 
ســـمت ما تأمین می شـــد. همچنین متناســـب با 
بودجه یک تیم لیـــگ برتری، بایـــد هزینه صورت 
می گرفـــت که فقـــط مـــا بتوانیم بازیکنـــان فصل 
گذشـــته خودمـــان را پای میـــز مذاکـــره بیاوریم. 
با این حـــال، ما قوی تریـــن تدارکات و پشـــتیبانی 

ســـال های اخیر اســـتقلال را داشـــته ایم.«
او ادامـــه داد: »در اینجا دو تشـــکر ویژه از هلدینگ 
خلیج فـــارس و علـــی عســـگری دارم کـــه از بـــدو 
ورود، شـــروع بـــه حمایت و تقویت تیـــم کردند. از 
همـــان پرداختی های اول شـــروع کردنـــد و تا این 
لحظه این حمایت ها به طور جـــد ادامه دارد. این 
حمایت ها از طریق نماینده خودشـــان، شهریاری 
رئیس هیـــأت مدیره اســـت که قضیـــه را پیگیری 
می کنـــد. دومین تشـــکری که باید انجـــام بدهم، 
از کادرفنی ســـابق اســـتقلال اســـت. آنها هر آنچه 
که در توان داشـــتند برای این باشـــگاه گذاشتند و 
نهایت تلاش را هم داشـــتند. از آنها سپاسگزارم.«

ســـمیعی درباره انتخاب موسیمانه چنین توضیح 
داد: »مـــا دنبـــال مربـــی بودیم که عـــادت به جام 
آوردن و قهرمانی داشـــته باشـــد، چراکه استقلال، 

تیمی اســـت که عادت به قهرمانـــی دارد. ما دنبال 
بازگشـــت بـــه جایگاه مـــان در قاره کهـــن بودیـــم. 
ایشـــان بـــا توجـــه بـــه قهرمانی هـــای پی درپی که 
در قـــاره آفریقا و همچنین موفقیت در قاره آســـیا، 
عربســـتان، مصر و همین طور همـــکاری با بزرگانی 
مانند کارلوس پریرا و... داشـــت، ما را مجاب کرد 
کـــه با حضـــورش دوباره اســـتقلال به مســـیر خود 

یعنـــی آقایی در باشـــگاه های آســـیا بر گردد.«
مدیرعامل باشـــگاه اســـتقلال یادآور شـــد: »همه 
عزیزان فوتبالی هســـتند و اســـتحضار دارند، برای 
اینکه ما یک مســـیر موفقیت را ریل گذاری کنیم، 
به زمـــان نیاز داریـــم. حتی اگر یک ســـوپرمارکت 
هم دچـــار بحران شـــود، شـــما یک مـــدت زمانی 
نیـــاز دارید تا دوباره آن را بـــه دوران اوج درآمدزایی 
برگردانید. اســـتقلال چند ماه اســـت که استارت 
دوره جدیدش را زده اســـت. من می دانم هواداران 
از وعده های زیاد خســـته شـــده اند ولی امیدوارم 
این تیم به همان چیزی که همه ما می شناســـیم، 
برگـــردد. همـــه کارها در حـــال انجام اســـت. پلن 
آخـــر هم که انتخـــاب کادرفنـــی بود، انجام شـــد. 
علاوه بر ایـــن، تقویت تیـــم همان گونه که مدنظر 
ســـرمربی اســـت، صورت می گیرد. همان طور که 
مستحضرید، سیاست بنده همین بوده و مسائل 
فنی و بازیکنان صرفاً با ســـرمربی و کادرفنی است 
و این سیاســـت همچنان ادامه خواهد داشـــت.«

او عنوان کرد: »در هر پســـتی که مشـــکل داشـــته 
باشـــیم یـــا تیم نیـــاز بـــه تقویت داشـــته باشـــد و 
قانون بـــه ما اجـــازه بدهـــد، بازیکـــن می گیریم. 
عـــلاوه بر امـــکان اصلاح لیســـت یا بازیکـــن آزاد، 
ســـقف بودجه را هم باید در نظر داشـــته باشـــیم. 
بـــا رعایـــت قوانین هـــر آن چیـــزی که ســـرمربی 
تشـــخیص بدهد، نســـبت بـــه تقویت تیـــم اقدام 
خواهیـــم کـــرد. با وجـــود چنین مربی کـــه دنبال 
قهرمانـــی و کســـب افتخار اســـت، از همین هفته 
انتظار داریم که بچه ها گذشـــته را فراموش کنند 
و پرقدرت به مســـابقات پا بگذارنـــد. به امید خدا 

بـــه آن هدفی کـــه داریم، خواهیم رســـید.«
مدیرعامـــل اســـتقلال دربـــاره وضعیت ســـهراب 

از  »یکـــی  کـــرد:  صحبـــت  نیـــز  بختیـــاری زاده 
خصلت های بســـیار خـــوب موســـیمانه، توانایی 
او در بهره گیـــری بهینـــه از توان، انـــرژی، آگاهی و 
اطلاعـــات نیروهای بومی اســـت. او با شـــناخت 
کامل از ســـهراب بختیاری زاده بـــه عنوان بازیکنی 
کـــه در جام جهانی تجربه گلزنـــی دارد و به عنوان 
ســـرمربی نیـــز فعالیت کـــرده و شـــناخت کاملی 
از بازیکنـــان لیـــگ دارد، بـــه عنـــوان کســـی کـــه 
می توانـــد از اطلاعاتش اســـتفاده کند، اســـتقبال 
کرد و درخواست داشـــت که از یک دستیار بومی 
در کادرفنی استفاده شـــود تا از دانش و تجربیات 
محلی بـــرای هدایـــت تیـــم بهره گیری بیشـــتری 
صورت گیـــرد. ضمن اینکه بهـــزاد غلامپور هم در 
کادر می ماند. البته در تیم ایشـــان چهار دســـتیار 
بوده اســـت. یـــک دســـتیار دیگر هم هســـت که 

بـــه زودی اضافه می شـــود.«
ســـمیعی درخصوص اینکه قرارداد موســـیمانه به 
چه مدت تنظیم شده اســـت، گفت: »با توجه به 
تجربیات گذشـــته، قرارداد موســـیمانه به  صورت 
یکساله و با امکان تمدید بســـته شده است. این 
قرارداد به گونه ای تنظیم شـــده که تطبیق ایشان 
با شـــرایط موجـــود و ارزیابی متقابل بـــرای ادامه 
همـــکاری انجام شـــود اما قـــرارداد ایشـــان امکان 

دارد.« تمدید 
او درباره کنترل حواشـــی و کانال های هواداری در 
شـــبکه های اجتماعی و اینکه باشـــگاه اســـتقلال 
چـــه تدابیـــری در نظـــر دارد و مانند پرســـپولیس 
در ایـــن زمینـــه اقـــدام می کنـــد یـــا خیـــر، چنین 
نظـــر داد: »هـــدف مـــا هرگـــز برخـــورد حقوقی یا 
قضایـــی نبوده، مـــا همگی یک خانواده هســـتیم 
و همیشـــه دوســـت داریم کـــه در کنار هـــواداران 
باشـــیم. متأســـفانه در ســـال های اخیـــر شـــاهد 
حرکت هایی در شـــبکه های اجتماعـــی بوده ایم 
کـــه حدالامـــکان تـــلاش می کنیـــم از ابزارهـــای 
خودمـــان اســـتفاده نکنیـــم، مگر اینکه دســـتور 
هیـــأت مدیره یا مصوبه ای باشـــد کـــه بخواهیم از 
این ابـــزار اســـتفاده کنیم ولـــی این آخریـــن ابزار 

» . ست ا

حتی اگر یک 
سوپرمارکت 

هم دچار 
بحران شود، 

شما یک مدت 
زمانی نیاز 

دارید تا دوباره 
آن را به دوران 

اوج درآمدزایی 
برگردانید. 

استقلال چند 
ماه است که 

استارت دوره 
جدیدش را 

زده است

یک سوپرمارکت هم برای درآمدزایی زمان می خواهد

سمیعی: به دنبال آقایی استقلال در آسیا هستیم

نشست خبری

عکس نوشت

ژوزه مورینیـــو و کاســـمیرو در حـــال حاضر شـــرایط 
مناســـبی ندارند اما در کارنامه  آنهـــا انبوهی از جام 
و افتخار دیده می شـــود. آقای خاص، ســـرمربی ای 
بود کـــه بـــرای اولین بـــار در رئـــال مادریـــد به این 
ســـتاره برزیلـــی فرصت بـــازی داد. آوریـــل 2013، با 
تصمیـــم مورینیـــو، کاســـمیرو مقابل رئـــال بتیس 
به میـــدان رفت تا مســـیر تبدیل شـــدن به ســـتاره 
کهکشـــانی ها را آغاز کند. این موضوع باعث شـــده 

تـــا مربـــی پرتغالی نـــزد کاســـمیرو جایـــگاه ویژه ای 
داشـــته باشـــد و هافبـــک برزیلی بارها از ســـرمربی 
پرتغالـــی تمجید کرده اســـت. در این میـــان، دیدار 
فنرباغچه و منچســـتریونایتد در استانبول فرصتی 
شـــد تا کاراکترهای برنـــده فوتبال ملاقـــات مجدد 
داشته باشـــند. کاســـمیرو پیش تر در مورد مورینیو 
گفتـــه بـــود: »قبـــل از اولیـــن بـــازی ام بـــرای رئال 
مادریـــد، ژوزه مورینیـــو مـــرا بـــه اتاق دعـــوت کرد و 

گفـــت: کاس، تـــو قـــراره تـــو ترکیب اصلی باشـــی. 
در واکنـــش گفتم: مـــن؟ بـــازی از ابتـــدا؟ مورینیو 
جـــواب داد: مـــن تـــو را می شناســـم، می دانـــم چه 
بازیکنـــی هســـتی. آرام باش. به زمین بـــرو و اولین 
ضربه را شـــلیک کن. این چیزی اســـت کـــه برنابئو 
دوســـت دارد. یادم می آیـــد که وقتی هتـــل را ترک 
می کردم، حـــس می کردم بهتریـــن هافبک دفاعی 

دنیا هســـتم.«

کاسمیرو در آغوش ژوزه مورینیو

نـروژی  سـتاره  هالنـد،  ارلینـگ 
منچسترسـیتی، بـا رژیـم غذایـی 
همـواره  خـود،  عجیـب  و  خـاص 
مـورد توجه رسـانه ها و طرفداران 
بـوده و بـه خـوردن غذاهایـی کـه 
اکثـر مـردم آنهـا  را نمی پسـندند، 
معروف است. او معتقد است که 
ایـن رژیـم غذایی یکـی از عوامل 
زمیـن  در  او  موفقیـت  اصلـی 
مثـال،  طـور  بـه  اسـت.  فوتبـال 
گوشـت های  مصـرف  بـه  هالنـد 
خاصـی ماننـد دل و جگر خام گاو 
علاقـه زیـادی دارد. او بـر ایـن باور 
اسـت کـه ایـن گوشـت ها سرشـار 
از مواد مغذی هسـتند و به بهبود 

عملکرد او در زمین کمک می کنند. در این شرایط، هالند با به اشتراک  گذاشتن تصویری 
از یـک سـپرماهی )Turbot( بـزرگ، بـار دیگـر رژیم غذایی خاص و عجیب خود را نشـان 

داد و در قالب یک استوری نوشت: »ماهی زیبا برای ناهار.«

ناهار هالند،»سپرماهی« غول پیکر

فضای مجازی

تبریک مورایس به آبراموویچ
مورایـس سـرمربی سـپاهان بـا انتشـار یـک 
مالـک  آبراموویـچ  رومـن  تولـد  اسـتوری 
پیشین چلسی را تبریک گفت. مورایس که 
زمانـی دسـتیار ژوزه مورینیـو بـوده، 2 مقطع 
همـراه او در چلسـی مشـغول بـه کار بـود و با 
آبراموویـچ رابطـه نزدیکـی داشـت. گفتنـی 
اسـت آبراموویـچ، پس از واگذاری چلسـی، 
در حال حاضر هم در ترکیه زندگی می کند.

واکنش به مرگ بازیکن مراکشی
عبدالعزیـز بـارادا بازیکن مراکشـی سـابق 
مارسـی،  و  پاری سـن ژرمن  تیم هـای 
سـالگی   35 در  قلبـی  سـکته  دلیـل  بـه 
درگذشت. بارادا که برای تیم ملی مراکش 
بـازی می کـرد، اگرچه در جام جهانی 201۸ 
روسـیه کـه ایـران مقابل مراکـش به برتری 
رسـید، برابر تیم ملی کشـورمان بازی نکرد 
اما سابقه تقابل با تیم های ایرانی را داشت. 
او سـال 2014 بـا پیراهـن الجزیـره مقابـل 
اسـتقلال دو بـار گلزنـی کـرد و در جریـان 
فصـل نقـل و انتقـالات سـال 2019 میلادی 
گزینه پرسپولیس بود اما مذاکره اش منجر 
به عقد قرارداد نشـد. گفتنی است ادریس 
سیسی مربی بدنساز پرسپولیس به مرگ 
این بازیکن واکنش نشان داد و درگذشت 

او را تسلیت گفت.

حمایت از ستاره آبی با قلب قرمز
مهـرداد محمـدی سـتاره اسـتقلال در حالـی 
مقابـل  بـازی  ابتدایـی  دقایـق  همـان  در 
النصـر دچـار مصدومیـت و تعویـض شـد و 
سـپس پایـش را جراحـی کـرد کـه مرتضـی 
پورعلی گنجی مدافع پرسپولیس، با انتشار 
عکسی از محمدی با قلبی قرمز روی لباس 
اسـتقلالی که بر تن وی بود، از شـماره هفت 

آبی ها حمایت کرد. 

 تبریک  توماس مولر 
به بارسا و فلیک

بایـرن  سـتاره  مولـر،  تومـاس 
شکسـت  از  پـس  مونیـخ 
مقابـل  تیـم  ایـن   1-4 سـنگین 
بارسـلونا در بـازی هفتـه سـوم 
لیـگ قهرمانان اروپا، با انتشـار 
پسـتی در اینستاگرام به نتیجه 
ایـن بـازی واکنش نشـان داد و 
نوشـت: »به بارسـلونا و هانسی 
بابـت  سـابقم  مربـی  فلیـک، 
پیروزی شـان مقابـل مـا تبریک 
می گویـم. صادقانـه می گویـم، 
را  بـازی  ایـن  نمی خواهـم 
خوبـی  شـب  کنـم.  تحلیـل 

داشته باشید.«

هدیه رافینیا به پسرش
رافینیـــا جایزه بهترین بازیکـــن زمین و همچنین توپی که پـــس از هت تریک مقابل 

بایرن مونیـــخ به خانه برده بود را به پســـرش داد


